
 چرا در برندسازی موفق نیستیم؟

پوشاک ایرانی با برچسب خارجی!
وزیـر صمت:

حادثه معـدن طبس را بررسی می کنیمحادثه معـدن طبس را بررسی می کنیم
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 توضیح وزیر ارتباطات 
درباره آخرین وضعیت رفع فیلترینگ

دکتر مسعود پزشکیان پیش از عزیمت به نیویورک:
 صدای حق طلبی و عدالت خواهی 

مردم ایران در سازمان ملل خواهم بود

سیگنال بازار جهانی طلا به قیمت طلا و سکه در بازار ایران

 مقصد بعدی قیمت طلا کجاست؟

لزوم مشخص شدن برنامه دولت چهاردهم برای مسکن
۵۱ درصد مردم تهران قدرت خرید خانه 

متری ۸۸ میلیون تومانی را ندارند

دبیرکل مجمع کشورهای صادرکننده گاز:
 تلاش وزیر نفت ایران برای ارتقای گفت وگوها 

در زمینه امنیت انرژی ستودنی است

صفحه 2

صفحه3

صفحه 8

صفحه8

صفحه 3

صفحه 4

گام های محکم وفاق برای احقاق حقوق نسل زِد
محمدمهدی سیدناصری،  مدرس دانشگاه و پژوهشگر حقوق بین الملل 
کودکان صحبت از نســل زدی ها یا )جن زی ها(، صحبت از اقلیت نیست. این 
نســل با جمعیت تقریبی ۲۵میلیون نفــری را می تــوان پرانرژی ترین جمعیت 
تأثیرگذار بر اقتصاد و اجتماع در تمام کشــورهای دنیا دانست.سیاستگذار امروز، 
اگر فناوری های نسل همواره متصل را نشناسد، نسل زد که بخش مهمی از نیروی 
کار هستند را از دست خواهد داد. رشد شــکاف میان نسلی که در گذشته تصاعد 

حسابی داشت، به شکاف میان نسلی با رشد تصاعد هندسی تبدیل خواهد شد! 

یادداشت

اجازه تغییر کاربری مدارس را نمی دهیم

صفحه 3

بازار

دبیر انجمن صنفــی کارفرمایی توزیع کنندگان 
گوشتی خام با بیان اینکه زنجیره توزیع گوشت 
را افراد حائــز صلاحیت هدایت کننــد، گفت: 
فروشــگاه های اینترنتــی صلاحیــت توزیــع 

بهداشتی فرآورده های گوشتی را ندارند.
محسن عباســی، دبیر انجمن صنفی کارفرمایی 
توزیــع کنندگان گوشــتی خام )ســفید و قرمز( 
اســتان تهران گفت: زنجیره توزیع گوشــت خام 
با اســتفاده از ظرفیت افراد متخصص ساماندهی 
شده است و گوشت با رعایت کامل نکات بهداشتی 
توزیع می شــود.وی با بیان اینکه هدف از تشکیل 
انجمن صنفی کارفرمایی توزیع کنندگان گوشت، 

ســاماندهی واحدهای توزیع گوشــت در استان 
تهران بوده اســت، گفت: پیــش از راه اندازی این 
انجمن شــاهد حضور افراد فاقد صلاحیت و بدون 
شناسنامه ســلامت در این صنف بودیم که اقدام 
به توزیع گوشت های ناســالم می کردند.وی ادامه 
داد: در قالب تعامل با دامپزشــکی گواهی عضویت 
برای اعضای صنف صادر شده است که از این طریق 
محل فعالیت و نام نشان صنفی آنها مشخص است.

دبیر انجمــن صنفی کارفرمایــی توزیع کنندگان 
گوشــتی خام )ســفید و قرمز( اســتان تهران با 
بیان اینکــه تمامی فرآورده های گوشــتی خام در 
سطح استان تهران توســط افراد دارای صلاحیت 

توزیع می شــود، گفت: این انجمن دارای مجوز از 
سازمان های مربوطه اســت و از طریق واحدهای 
تولیدی گوشــت و اقلام پروتئینی بــا کیفیت بالا 
در ســریع ترین زمان ممکن و با قیمت مناسب به 
دست مصرف کننده اصلی می رسد.عباسی یادآور 
شــد: در زمان های خاص از جمله عید نوروز، ماه 
رمضان، ماه محرم و صفر اقلام پروتئینی به شکل 
ویژه و با قیمت مناســب تر بین مصرف کنندگان 
توزیع می شــود. انجمن توزیع کنندگان گوشت 
خام با اســتفاده از نخبــگان و واحدهای صنفی 
مجاز و مجهز توانایی دارد تا گوشت گرم داخلی را 

همانند گوشت های وارداتی توزیع کنند.

وشگاه های اینترنتی صلاحیت توزیع بهداشتی گوشت را ندارند فر

  آگهی  مناقصه عمومی  از طریق سامانه ستاد) نوبت دوم(

ردیف
شرح عملیات

مبلغ سپرده شرکت در برآورد مبلغ ریالی پروژه
مدتدرصد نقد و تهاترحداقل رتبه لازممحل اجرامناقصه   به ریال

1 سال100 در صد نقددارای مدارک مربیگری در رشته مربوطهشهر فردیس1/500/000/000750/000/000بهره برداری از پیست اسکیت منظریه )شماره فراخوان 500305028800010(1

1 سال100 در صد نقددارای مدارک مربیگری در رشته مربوطهشهر فردیس1/440/000/00072/000/000بهره برداری از پیست اسکیت شهدا )شماره فراخوان 500305028800011(2

1 سال100 در صد نقددارای مدارک مربیگری در رشته مربوطهشهر فردیس1/560/000/00078/000/000بهره برداری از پیست اسکیت پارک بهشت )شماره فراخوان 500305028800012(3

1 سال100 درصد نقددارای مدارک مربیگری در رشته مربوطهشهر فردیس1/320/000/00066/000/000بهره برداری از پیست اسکیت پارک نسترن )شماره فراخوان 500305028800013(4

1 سال100 درصد نقددارای مدارک مربیگری در رشته مربوطهشهر فردیس3/996/000/000199/800/000بهره برداری از پیست اسکیت پارک تندرستی همراه با بوفه )شماره فراخوان 500305028800014(5

1 سال100 درصد نقددارای مدارک مربیگری در رشته مربوطهشهر فردیس6/120/000/000306/000/000بهره برداری از چمن مصنوعی و زمین والیبال و بسکتبال پارک تندرستی )شماره فراخوان 500305028800015(6

1 سال100 درصد نقددارای مدارک مربیگری در رشته مربوطهشهر فردیس5/400/000/000270/000/000بهره برداری چمن مصنوعی خبرنگار )شماره فراخوان 500305028800016(7

1 سال100 درصد نقددارای مدارک مربیگری در رشته مربوطهشهر فردیس4/560/000/000228/000/000بهره برداری چمن مصنوعی بلوار کیاتل )شماره فراخوان 500305028800017(8

6  ماه87 در صد نقد و 13 درصد تهاتر5  ابنیهشهر فردیس80/200/000/0004/010/100/000بازسازی پارکهای سطح منطقه دو )بازسازی  پارک های ارم وصاحب الزمان()شماره فراخوان 2003050288000128(9

5 ماه80 در صد نقد و 20 درصد تهاتر5 ابنیهشهر فردیس51/000/000/0002/550/000/000احداث و بازسازی پارک اسکویی- تجدید )شماره فراخوان 2003050288000129(10

5 ماه100 درصد نقداساسنامه مرتبط با موضوعشهر فردیس70/000/000/0003/500/000/000تامین، نصب و راه اندازی سامانه های ثبت تردد و تخلف سرعت - تجدید)شماره فراخوان 2003050288000130(11

5 ماه100 درصد نقداساسنامه مرتبط با موضوعشهر فردیس129/000/000/0006/450/000/000طراحی جزئیات، تامین تجهیزات و پیاده سازی زیر ساخت فیزیکی مرکز داده شهرداری فردیس)شماره فراخوان 2003050288000131(12

خرید و نصب و تعمیر و بازسازی تابلوها و علائم چراغ های راهنمایی و رانندگی )فرماندهی-چشمک زن( سطح شهر- تجدید)شماره 13
5 ماه100 در صد نقد5 راه و ترابریشهر فردیس40/000/000/0002/000/000/000فراخوان 2003050288000132(

شهرداری فردیس

شهرداری فردیس در نظر دارد پروژه های ذیل را از طریق برگزاری  مناقصه عمومی به متقاضیان واجد حداقل شرایط به شرح ذیل واگذار نماید )مشروح شرایط در اسناد مناقصه درج شده است( لذا متقاضیان می توانند از تاریخ انتشار آگهی )چاپ اول( تا ساعت 14:30 روز  دوشنبه مورخ 1403/07/02 
جهت خرید اسناد مناقصه به سامانه الکترونیک دولت )ستاد( مراجعه نمایند. 1- مبلغ 2/000/000 ریال به عنوان هزینه خرید اسناد می بایست به حساب 400819688645 به نام شهرداری فردیس از طریق سامانه الکترونیک دولت )ستاد(  به آدرس www.setadiran.ir واریز گردد 2- شرکت 
کنندگان می بایست نسبت به تحویل )صرفا پاکت الف( اصل ضمانت نامه یا فیش واریز نقدی به شماره حساب 100823004139 تا پایان وقت اداری ساعت 14:30 مورخ 1403/07/12 پنجشنبه به آدرس فردیس-بلوار شهید سلیمانی- روبه روی پارک منظریه شهرداری فردیس واحد امور پیمان ها 
اقدام نمایند و هم زمان پاکات الف- ب و ج در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد ایران( بارگذاری نمایند. 3-در صورت بروز هرگونه تناقص در موارد مندرج در آگهی با سامانه ستاد ، ملاک عمل سامانه ستاد خواهد بود 4- پیشنهادات رسیده در روز شنبه مورخ 1403/07/14 درکمیسیون عالی 
معاملات شهرداری فردیس مطرح و پس از بررسی وکنترل برنده مناقصه و مزایده اعلام خواهد  شد 5- هرگاه برنده مناقصه از انجام معامله خود داری کند یا پس از ابلاغ قانونی حداکثر تا هفت روز حاضر به انعقاد قرار داد نشود سپرده وی به نفع شهرداری ضبط  و قرارداد با نفردوم منعقد خواهد گردید  
و در صورتی که برندگان دوم و سوم نیز ظرف مدت هفت روز پس از ابلاغ قانونی حاضر به عقد قرارداد نشوند سپرده انان نیز به نفع شهرداری ضبط خواهد شد6 شهرداری در رد یـا قبـول یـک یـا کلیه پیشنهـادات پیمانکـاران ذیصـلاح مختـار مـی باشـد .. 7- هزینه درج آگهی به عهده برنده مناقصه 

می باشد..8-به پیشنهادات فاقد سپرده، سپرده های مخدوش، سپرده های کمتر از میزان مقرر، چک شخصی و مشروط، مخدوش و پیشنهاداتی که بعد از مدت مقرر این آگهی واصل شود، مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد شد.
 نوبت اول : 1403/06/26 )دوشنبه( و نوبت دوم : 1403/07/02 )دوشنبه(

شناسه آگهی: 1788278
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 نایب رئیس مجلس با صدور پیامی: نایب رئیس مجلس با صدور پیامی:

وز حادثه در معدن طبس  وز حادثه در معدن طبس مجلس بر مجلس بر
را بصورت را بصورت لحظه ای دنبال می کندلحظه ای دنبال می کند



سخنگوی شورای نگهبان:

دولت های بیگانه دلسوز مردم ایران نیستند

دکتر مسعود پزشکیان پیش از عزیمت به نیویورک:

صدای حق طلبی و عدالت خواهی مردم ایران در سازمان ملل خواهم بود

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 2
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محسن رضایی: 
وی انسانی حزب الله تا ۱۰۰ سال آینده  عمق نیر

تمام شدنی نیست
دبیر شورای عالی هماهنگی اقتصادی ســران قوا گفت: حزب الله مرد 
نوآوری و خلاقیت و انعطاف پذیری است؛ عمق نیروی انسانی حزب الله 

تا ۱۰۰ سال آینده تمام شدنی نیست. خیلی زود آثار آن را خواهید دید.
محســن رضایی دبیر شــورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا در 
صفحه شــخصی خود در شــبکه ایکس نوشــت: رژیم صهیونیستی 
تلاش های اطلاعاتی و نفوذی ۲۰ ساله خود را در چند روز خرج ضربات 

به حزب الله کرد.  
وی تاکید کرد: حزب الله مرد نوآوری و خلاقیت و انعطاف پذیری است؛ 
عمق نیروی انســانی حزب الله تا ۱۰۰ ســال آینده تمام شدنی نیست. 

خیلی زود آثار آن را خواهید دید.

 نایب رئیس مجلس با صدور پیامی:
وز حادثه در معدن طبس را بصورت  مجلس بر

لحظه ای دنبال می کند
حمیدرضا حاجــی بابایی با صدور پیامی در پی وقــوع حادثه در معدن 
طبس اعلام کرد: مجلس شورای اســلامی به جهت نقش نظارتی خود 

موضوع را بصورت لحظه ای از دستگاه های مسئول دنبالمی کند.

حمیدرضا حاجی بابایی نایب رئیس مجلس شــورای اسلامی با صدور 
پیامی، حادثه دلخراش انفجار معدن زغال ســنگ معدن جو در شــهر 

طبس را به مردم ایران و خانواده جانباختگان تسلیت گفت.
متن پیام به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
انا لله و انا الیه راجعون

حادثه دلخراش انفجار معدن زغال ســنگ معدنجو در شهر طبس که 
موجب جان باختن عده ای از هم میهنان و تلاشــگران ســخت کوش 
عرصه کار و نیز مصدوم شــدن گروهی دیگر شــد، موجب تأسف و تأثر 

عمیق گردید.
نمایندگان خانه ملت نیز همانند آحاد مردم شریف ایران خود را داغدار 
این حادثه ناگوار می دانند و همدرد و شــریک غم خانواده های ضایعه 

دیده است.
اینجانب از طرف خود و همکارانم در مجلس شورای اسلامی به جامعه 
زحمت کش کارگری کشور و به ویژه خانواده های مصیبت زده تسلیت 
عرض نموده و از خداوند متعال برای ایشان صبر و شکیبایی و برای جان 
باختگان رحمت و مغفرت واسعه الهی طلب می نمایم و همچنین برای 
مجروحان و مصدومان این حادثه عافیت و سلامت عاجل مسئلت دارم.

بدون شک مجلس شورای اسلامی به جهت نقش نظارتی خود موضوع 
را بصورت لحظه ای از دستگاه های مســئول دنبال و درصورت هرگونه 
اهمال احتمالی در این زمینــه و عدم چاره جویــی لازم وعاجل ورود 

قانونی خواهد داشت.

در جمع خبرنگاران مطرح شد
وز دیدارهایش وایت عراقچی از نخستین ر  ر

 در نیویورک
وزیر خارجه کشورمان در مورد نخستین روز دیدارهایش در نیویورک 

توضیحاتی ارائه کرد.
»سید عباس عراقچی« وزیر امور خارجه افزود: امروز اولین روز حضور 
ما در نیویورک در حاشیه مجمع عمومی سازمان ملل متحد بود و البته 
هنوز دو روز تا شروع مجمع عمومی سازمان ملل فاصله است. قرار است 
هفتاد و نهمین نشست مجمع عمومی ســازمان ملل در سطح سران از 

صبح سه شنبه به وقت نیویورک در مقر سازمان ملل متحد آغاز شود.
عراقچی درباره دیدارهای روز نخســت حضــورش در نیویورک گفت: 
امروز بــا وزرای امور خارجه کویــت، بحرین و کوبا بــه اضافه دبیر کل 
شورای همکاری خلیج فارس ملاقات داشــتم که طبیعتاً در خصوص 
مســائل منطقه، با وزرای خارجــه کویت، بحرین و دبیرکل شــورای 

همکاری خلیج بحث های جدی داشتیم.
وی گفت: البته بحث های بسیار سازنده و خوبی در مورد موضوع ثبات و 
امنیت در منطقه انجام شد و البته بحث فلسطین، جنایت های اسرائیل 
در غزه و در جنوب لبنان و به هر حال، آتشــی که در منطقه می تواند در 
اثر سیاست های رژیم صهیونیستی شعله ور شود و خطراتی که می تواند 

شامل همه کشورها شود و نیز ضرورت مقابله با این سیاست ها.
وزیر خارجه گفــت: همینطور دیدارهایی با نماینده دبیرکل ســازمان 
ملل در امور کمک های انسان دوستانه به غزه، رئیس کمیته بین المللی 
صلیب سرخ و نماینده دبیرکل سازمان ملل در امور سوریه انجام شد که 
سه دیدار مهم با نمایندگان ســازمان ملل در سه حوزه مهم بین المللی 

بود به ویژه بحث سوریه و غزه که در منطقه ما دارای اهمیت است.
عراقچی افزود: شــرایط انســانی که در غزه تشــریح می کردند، واقعاً 
غیرقابل باور اســت. میزان جنایاتی که صورت گرفته و از آن بدتر اینکه 
راه ها برای ارائه کمک های انسان دوستانه همه بسته است و اجازه ورود 

و توزیع کمک ها داده نمی شود.
وزیر خارجه افزود: بیمارستان هایی که صلیب سرخ در غزه ایجاد کرده 
است از کمبود امکانات رنج می برد و اجازه نمی دهند که امکانات برسد 
و واقعاً شرایط اسفباری اســت و عباراتی که اســتفاده می شد، اینکه، 

اسرائیل یک جهنم واقعی را در غزه ایجاد کرده است.
عراقچی ادامه داد: جالب اســت که همه در ملاقات ها اذعان داشتند که 
علیرغم این همه جنایت و این جهنمی که اســرائیل ایجاد کرده، ولی به 
هیچیک از اهداف خود نرسیده است نه در شکست حماس، نه در آزادی 
زندانیان و نه اینکه بتواند یک حمایت بین المللی از خودش ایجاد کند. 
البته حمایت کشــورهای خاص و به ویژه آمریکا را دارد و مانع اصلی در 
ایجاد آتش بس و توقف این جنگ، حمایت هایی است که واقعاً آمریکا و 

کشورهای غربی صورت می دهند.
وزیر خارجه اضافه کرد: وضعیت انســانی غزه بســیار اســفبار است. 
وضعیت منطقه در شــرایط خطرناکــی قرار دارد. جامعــه بین الملل 
و شــورای امنیت )ســازمان ملل( باید با این وضعیت مقابله کند ولی 
متأسفانه با سیاست های کشورهای غربی شــاهد هستیم که وضعیت 

چگونه است.
وی تصریح کرد: اینها بحث هایی بود که در همه ملاقات ها انجام شد. به 
نظر من، جامعه بین المللی اکنون بیش از همیشــه روی سیاست های 
واقعاً جنایتکارانه رژیم صهیونیســتی حساس شــده است که نه فقط 
منطقه بلکه فراتر از منطقه را به سمت خطرناکی پیش می برد.عراقچی 
عنوان کرد: روز یکشنبه نیز از این ملاقات ها و دیدارها با وزرای خارجه 
و نهادهای بین المللی جریان خواهد داشت و موضوع اصلی گفتگوهای 
ما، فلســطین، غزه و جنوب لبنان است و تشــویق جامعه بین الملل و 

کشورهای جهانی که به مسؤولیت خودشان در این زمینه عمل کنند.

تریبون

رئیس جمهــور در آئیــن آغاز ســال تحصیلی جدید 
مدارس کشور گفت: اگر ما خوب کار کنیم و بستر برای 
آموزش شما فراهم شود، فردای کشــور از امروز بهتر 

خواهد شد.
 مسعود پزشکیان رئیس جمهور کشــورمان در آئین 
آغاز ســال تحصیلی جدید مدارس کشور با حضور در 
مدرسه شــهید عسکری شــیرازی منطقه ۱۸ تهران، 
گفت: مشکل اصلی کشــور را اختلافات و دعواها است 
که بر سر مســائل با بیهوده رخ می دهد و بر سر همین 
مســائل بیهوده یکدیگر را حذف می کنیم و در نتیجه 

زور و قدرت و توانمان کاهش می یابد.
وی افــزود: در نتیجه کاهــش قدرت مــا نمی توانیم 
مشــکلات مردم را حل کرده و در عین حال نمی توانیم 
در مقابل دشمنانمان ید واحد شــویم، تا آنان نتوانند 
به کشــور ما طمع کنند، زیرا این وحدت ما اســت که 
می تواند کشــورمان را خیلی قوی تر از آنچه که الان در 

آن قرار گرفتیم قرار دهد.

رئیس جمهور ادامه داد: دشمنی، به یکدیگر 
بد گفتن و یکدیگر را تخریب کردن موجب از 
بین رفتن کشور می شود و حتی در خانواده ها 
موجب از بین رفتن و خراب شدن خانواده ها 
می شود لذا ما دلمان باید برای یکدیگر بتپد 
و بایــد کاری کنیم که کمــک و یار همدیگر 

باشیم.
رئیس قوه اجرایی کشور خطاب به دانش آموزان تاکید 
کرد: شما باید بتوانید این کارها را بکنید و اگر این گونه 
آموزش دیدید که چگونه دســت به دست هم بدهید 
و کار کنید، فــردا که دکتر، مهنــدس، کارمند معلم و 
رئیس و رئیس جمهور شــدید، آنگاه می توانید با همه 
کسانی که با شــما کار می کنند با دوســتی و محبت و 
رفاقت کار کــرده و به جلو بروید و با قدرت مشــکلات 

کشور و مملکت را حل کنید.
پزشکیان اظهار کرد: ان شــاءالله این گونه بشوید و ما 
باید تلاش کنیم که شما در این مسیر حرکت کنید و از 

شما می خواهم که برای ما دعا کنید.
رئیس جمهــور بیان کرد: بایــد کاری کنیم 
شما دانش آموزان خوب بدانید، مهارت پیدا 
کنید، بتوانید و بخواهید برای کشورمان افراد 
مؤثری باشــید. اگر ما خوب کار کنیم و بستر 
لازم را برای آموزش شما فراهم شود، فردای 

کشور از امروز بهتر خواهد شد.
پزشکیان ادامه داد: ما تلاش می کنیم ساختار آموزش 
و پرورش را به گونه ای درست کنیم تا استاندارد بوده و 

فضا و تجهیزات آموزشی فراهم شود.
وی ادامــه داد: بایــد قــدردان خانواده دکتر حســن 
عسکری باشیم که این مدرســه را درست کردند تا در 

امکانات خوبی درس بخوانید.
رئیس جمهور افزود: باید تلاش کنیم چنین امکاناتی 
برای همه دانش آموزان شــکل بگیرد و روش آموزش 
را به گونه ای طراحی کنیم تا شــما خلاق شوید، با هم 
همکاری کنید، راه حل پیدا کنید، با هم دوست باشید 

و به فکر مردم باشید تا فردا را بسازید.
رئیس قوه اجرایی کشــور تصریح کرد: ما در اولین 
جلسه شــورای عالی آموزش و پرورش این طراحی 
را خواهیم داشــت تا همــه دانش آمــوزان موفق 

شوند.
رئیس جمهور گفت: مدیران و سیاســت گذاران کشور 
باید به این فکر باشــند و در نتیجه بایســتی عدالت و 
همه امکانات برای همه مردم فراهم شــود. همچنین 
معلمان باید علم و مهارت خود را به گونه ای ارتقا دهند 
که شما دانش آموزان بدون دردسر بالا بیایید و بتوانید 
انسان های خوبی شوید و دوست باشید. فردای کشور با 

دوستی ساخته می شود.
شــایان ذکر اســت، دانش آموز نجمه آقابابایی فرزند 
شــهید آقابابایی در نواختن زنگ نمادین آغاز ســال 
تحصیلی رئیس جمهور را همراهی کــرد و پس از آن 
رئیس جمهور به صــورت نمادین به چند کلاس درس 

سر زد و با دانش آموزان آن به گفت وگو پرداخت.

رئیس جمهوری

خریدار  سخنگوی شورای نگهبان ضمن 
نواختن زنگ آغاز سال نو تحصیلی در یکی 
از مدارس تهران، گفت: ایران باید توســط 
فرزندان همین کشور ساخته شود و تجربه 
نشان داده اســت دولت های بیگانه دلسوز 

مردم ایران نیستند.
 هــادی طحان نظیــف عضو حقوقــدان و 
سخنگوی شورای نگهبان در اولین روز سال 
تحصیلی جدید )۱ مهر ۱۴۰۳( به مدرســه 
»امامیــه« تهران رفت و زنگ آغاز ســال نو 

تحصیلی را در آن مدرسه نواخت.
مدرســه باســابقه »امامیه« کــه واقع در 
منطقــه ۱۲ تهــران و در نزدیکــی میدان 
بهارستان اســت، دبیرســتانی دولتی در 

مقطع دوره دوم آموزش و پرورش است.

تبریک آغاز سال نو تحصیلی
سخنگوی شــورای نگهبان در سخنانی در 
جمع معلمان و دانش آموزان این مدرســه 
با گرامیداشت ســالروز میلاد پیامبر اکرم 
)ص( و امــام صــادق )ع( که روز گذشــته 
بود و همچنیــن آغاز هفته دفــاع مقدس، 
اظهار داشــت: امام صــادق )ع( چهار هزار 
شاگرد داشــتند و ایشان شــاگردان خوب 
و مبــرزی بــرای جامعه اســلامی تربیت 
کردند. در خصوص هفتــه دفاع مقدس نیز 
باید گفت، این روزها کــه اخبار مختلفی از 
اقصی نقاط جهان به خصوص از کشورهای 
لبنان و فلســطین می شــنویم، بیشتر قدر 
مجاهدت ها و ایثارگری هــای رزمندگان و 
خانواده هایشــان در دوران دفاع مقدس را 

می دانیم.
وی در ادامه در خصوص آغاز سال تحصیلی 
جدید هم گفت: آغاز سال تحصیلی جدید، 
بهار علم، دانش و معرفت در کشــور است. 
امیــدوارم دانش آمــوزان این مدرســه و 
سایر مدارس کشــور در آینده، افراد مهم و 
اثرگذاری در جامعه و خانواده شــان باشند. 
همانگونه که اکنون فضای مدرسه با حضور 
دانش آموزان دارای روح و نشــاط است، در 
آینده نیز فضای جامعه با حضور مؤثر شــما 

دارای روح و نشــاط خواهد بود. همه افراد 
جامعه، قدردان معلمان و مدیران هســتند 
و در آینده نباید فرامــوش کنیم که روزی 
پشت نیمکت ها نشسته بودیم و معلمان به 
ما آموختند که چگونه مهم و اثرگذار باشیم.

هدف رشد و الهی شدن انسان ها است
از  دیگــری  بخــش  در  طحان نظیــف 
صحبت هایــش عنــوان کــرد: یکــی از 
ویژگی هایی که برای انســان در قرآن کریم 
ذکر شده، معامله گر بودن است. انسان دائم 
در حال تجارت اســت؛ چراکه سرمایه های 
عظیمی در اختیار دارد. البته این سرمایه ها 
خواه یا ناخواه به تدریج از دست خواهد رفت 
و در برابر آن، چیزهایی را به دســت خواهد 
آمد. مهمترین ســرمایه انسان، عمر و جان 
اوســت که هرچه پیــش می رویــم، از آن 

کاسته می شود.
وی با اشاره به آیات »إنَِّ الْْإنِسَْانَ لفَِی خُسْرٍ 
الحَِاتِ وَتوََاصَوْا  إلَِاّ الذَِّینَ آمَنُوا وَعَمِلُــوا الصَّ
بْرِ« )آیات ۲ و ۳ ســوره  باِلحَْقِّ وَتوََاصَوْا باِلصَّ
عصر( گفت: خداوند در این آیات می فرماید 
که انســان اهل خســر و زیان اســت و این 
ویژگی شامل همه انســان ها اعم از مؤمن و 
کافر می باشــد. دلیل زیان کار بودن انسان 
هم آن است که سرمایه انســان، ارزشمند 
است. البته در این آیات استثنایی قرار داده 
شده و آن هم این است که اگر انسان ها اهل 
ایمان و عمل صالح باشند، ضررده نخواهند 

بود.
این اســتاد دانشــگاه آیات ۱۰ تا ۱۳ سوره 
صف را هم مورد اشــاره قــرار داد و با توجه 
به این آیات ابراز داشــت: در ایــن آیات راه 
موفقیت به انســان ها نشــان داده شده که 
یکی ایمــان به خدا و دیگــری جهاد در راه 
خداســت. بنابراین کســانی در این دنیای 
فانی پیروز خواهند شــد که زندگی شــان 
خدایی باشــد. رســالت انبیا قــرار دادن 

انسان ها در مسیر الهی بوده است.
سخنگوی شورای نگهبان اظهار داشت: این 
اهداف قرآنی که مورد اشــاره قرار گرفت در 

مقدمه قانون اساسی نیز آمده است؛ چراکه 
هدف از رســالت انبیا و تشــکیل حکومت 
اسلامی، رشــد دادن انسان هاســت. باید 
زمینه ها به وجود بیاید تا آدم ها رشد کنند و 

در مسیر الهی قرار بگیرند.

دعوت به مطالعه قانون اساسی
این عضو حقوقدان شورای نگهبان در ادامه 
با بیان اینکه قانون اساســی نظام جمهوری 
اســلامی ایران به دلیل برخورداری از این 
هدف، متمایز از قانون های اساســی دیگر 
کشورهاســت، از دانش آموزان خواســت 
که در طول ســال تحصیلی، قانون اساسی 
کشــورمان را مــورد مطالعــه و توجه قرار 

بدهند.
وی بــرای اینکــه دانش آمــوزان انگیــزه 
بیشــتری برای مطالعه این قانــون مهم و 
بنیــادی پیدا کننــد، پیشــنهاد برگزاری 
مسابقه مقاله نویســی درباره وجوه و اهداف 
قابل افتخار قانون اساســی هم داد و گفت 
به برترین مقاله های ارســالی، جوایزی اهدا 

خواهد شد.
طحان نظیــف برای مثــال به بیــان چند 
وجه قابل افتخار قانون اساســی پرداخت و 
عنوان کرد: یکی از وجوه قابل افتخار قانون 
اساســی، قانون گذاری و اداره کشور بر مدار 

شرع و قانون اساسی است. 
وقتی تاریخ سیاسی کشــورمان را بررسی 
می کنیــم، می بینیــم که یکــی از اهداف 
مردم در دوره ها و ســالیان مختلف که برای 
آن جانفشــانی ها صورت گرفته، اســلامی 
شدن قوانین بوده اســت. اکنون با پیروزی 
انقلاب اسلامی و تشــکیل نظام جمهوری 
اسلامی ایران، شورای نگهبان تشکیل شده 
تا مصوبات مجلس شــورای اسلامی را از دو 
جهت یعنی مغایر با شــرع و قانون اساسی 
نبودن، بررســی کند و چنانچــه مصوبه ای 
مغایر با شرع و قانون اساسی نباشد، تبدیل 

به قانون خواهد شد.
این عضو حقوقدان شورای نگهبان دومین 
وجه قابل افتخار قانون اساســی را سپردن 

سرنوشــت مردم به خودشــان عنوان کرد 
و بیان داشــت: کشــور ایران باید توسط 
فرزندان همین کشــور ســاخته شــود. 
تجربــه تاریخی نشــان داده کــه دیگران 
و دولت های بیگانه، دلســوز مــردم ایران 
نیســتند. اکنون اداره امور کشور برعهده 
مردم است و هر سال به طور میانگین، یک 

انتخابات برگزار می شود.
وی افزود: روی کار آمدن دولت ها و مجالس 
مختلف نیز نشــان دهنده این اســت که در 
نظام جمهوری اســلامی ایران، خواســت 
و اراده مــردم حاکم اســت. ان شــاءالله در 
آینده نه چندان دور هم شــما دانش آموزان 

اداره کننده جامعه خواهید بود.

آینده روشن پیش روی ملت ایران
اداره کشــور توســط افراد صالح، سرلوحه 
قــرار دادن آزادی، عدالت و حقوق بشــر، 
توجه به جایگاه زنان، زمینه سازی پیروزی 
مســتضعفین بــر مســتکبرین و پرورش 
انســان های والا و جهان شــمول به گفته 
طحان نظیف دیگر وجوه قابل افتخار قانون 
اساســی نظام جمهوری اســلامی ایران 

است.
این عضو حقوقدان شــورای نگهبان درباره 
جایگاه زنان بــه قرائت بخشــی از مقدمه 
قانون اساسی پرداخت که در آن آمده است: 
»در ایجــاد بنیادهای اجتماعی اســلامی، 
نیروهای انســانی که تاکنــون در خدمت 
اســتثمار همه جانبه خارجی بودند هویت 
اصلی و حقوق انســانی خود را باز می یابند 

و در ایــن بازیابی طبیعی اســت که زنان به 
دلیل ســتم بیشــتری که تاکنون از نظام 
طاغوتی متحمل شــده اند استیفای حقوق 

آنان بیشتر خواهد بود.«
پیــروزی  زمینه ســازی  دربــاره  وی 
مســتضعفین بــر مســتکبرین و پرورش 
انســان های والا و جهان شــمول نیز بیان 
داشت: سردار شــهید حاج قاسم سلیمانی، 
انســان تراز قانون اساســی نظام جمهوری 
اســلامی ایران بود که به نجــات ملل تحت 
ســتم اســتکبار پرداخت. وی با مجاهدت 
و ایثــار، زمینه پیــروزی مســتضعفین بر 

مستکبرین را فراهم کرد.
ســخنگوی شــورای نگهبــان در بخــش 
پایانی صحبت هایش بــه جنایت های رژیم 
صهیونیستی در فلســطین هم اشاره کرد 
و گفت: رژیم صهیونیســتی اصول انسانی 
را زیرپا گذاشــته و بســیاری از کشورهای 
جهان و نهادهای بین المللی نیز نســبت به 
این وضعیت بی توجه هســتند. امروز فریاد 
دانش آموزان فلسطینی به گوش نهادهای 
بین المللی نمی رســد و از ظلــم و جنایتی 
که بر آن ها و همچنین بر کــودکان، زنان و 
افراد سالخورده و بی دفاع می رود، گزارشی 

مخابره نمی شود.
طحان نظیف بــرای رهایــی مظلومان غزه 
از جنایت های رژیــم صهیونیســتی ابراز 
امیدواری کرد و گفت: کشور ایران اسلامی 
باید توسط شما دانش آموزان و آینده سازان 
ساخته شود و بدون شــک آینده ای روشن 

پیش روی این ملت بزرگ و عزیز قرار دارد.

وز بهتر خواهد شد پزشکیان در مراسم آغاز سال تحصیلی: اگر خوب کار کنیم فردای کشور از امر

خریدار  رئیس جمهور گفــت: امیدوارم 
بتوانم در ســفر به نیویورک صــدای مردم 
کشــور و همچنیــن صــدای حق طلبی و 

عدالت خواهی باشم.
دکتر مسعود پزشــکیان پیش از عزیمت به 
نیویورک گفت: امیدوارم در این سفر بتوانیم 
صدای مردم کشــورمان باشم تا صدای حق 
طلبی و عدالت خواهی آنها که اعتقاد قلبی 
ماســت را به گوش کســانی که در سازمان 

ملل هستند برسانیم.
دکتر پزشــکیان اظهار داشــت: ســازمان 
ملل متحــد یکی از ســازمان هــای مهم 
و دســتاوردهای بزرگ بشــریت اســت؛ 
جایگاهی اســت که همه رؤســای جمهور 
دنیا حضــور می یابند؛ حضور اینها بیشــتر 
برای صلح، آرامش و حفظ کره خاکی و حل 

اختلافات بین المللی است.
وی تاکید کرد: سازمان ملل جایگاهی است 
که اگر وظیفه خود را به درستی انجام دهد، 
نباید کشوری پیدا شود که به خاطر قدرت، 
تکنولوژی و علمی که دارد بقیه کشــورها را 
بتواند بمباران کند و بکشــد و مردم و زنان 
و کودکان و بیمارســتان ها و خانه های آنها 
را بدون هدف و کور تخریب کند بعد هم هر 
جایی را که زد، بگوید اینجــا هدف ما بوده 

است.
وی تصریح کرد: یعنی بیمارستان و مدارس 
را بمباران کند و کودکان و زنان را بکشــد و 
بگوید اینجا محل تروریســم و هدف ما بود؛ 
هر کاری می کنند برای آن توجیه درســت 
می کنند بعد هم برخی کشورهای به ظاهر 

مدعی حقوق بشــر این ادعای جنایتکاران 
را بپذیرنــد و بگوینــد اینها دارنــد دنبال 
تروریست ها می گردند.رئیس جمهور ادامه 
داد: اما واقعیت غیر از اینهاســت و کاری که 
می کننــد، روحیه مردانگی و انســانیت را 
در نگاه کســانی که وجدان و آگاهی دارند و 
مستقل از اینکه در چه دین و باوری هستند 

را جریحه دار می کند.
دکتر پزشــکیان افزود: در سازمان ملل می 
توان این مســائل را مطرح کرد؛ همچنین با 
رؤسای جمهور کشورهای مختلف جلساتی 

خواهیم داشت و برای ایجاد صلح و آرامش 
در جهان گفت وگو می کنیم.

با ایرانیانی که در آمریکا هستند، گفت 
وگو خواهیم کرد

رئیس جمهور خاطر نشان کرد: با ایرانیانی 
که در آمریکا هستند گفت وگو خواهیم کرد 
و تبادل نگرش خواهیم داشت و جوی که در 

آنجا ایجاد کرده اند را خنثی می کنیم.
دکتر پزشــکیان افزود: واقعیت آن چیزی 
نیست که از رسانه ها بیان می کنند ایران ما 

خیلی امن تر و آزادتر از آنی است که برایش 
تصویرســازی کرده اند؛ این حــرف به این 
معنی نیست که مشکل نداریم بلکه حتما در 
رفتار و برخوردهای ما اشــکالاتی هست اما 
نیت و اساس نظام جمهوری اسلامی برپایی 
حق و عدالت و دیدن همه مردم و آن حرفی 
اســت که در ایام انتخابات مــی زدیم و می 

گفتیم ایران برای تمامی ایرانیان است.
وی گفت: این کشــور برای همه ماست چه 
آنهایی که در داخل هستند و چه آنهایی که 
رفته اند؛ باید کمک کنیم کشوری آباد، آزاد 

و مستقل و سربلند درست کنیم.
وی ادامه داد: امیدواریــم در این فرصت با 
ایرانیان و رســانه های مســتقر در کشــور 
میزبان صحبت کنیم همچنین با مسئولان 
و رؤســای جمهور کشــورها گفــت وگو 
خواهیم داشــت و نســبت به راه حل های 
مختلف چه در حوزه امنیــت و چه اقتصاد و 
تولید و سرمایه گذاری و گردشگری و سایر 

فعالیت ها مذاکره می کنیم.
رئیس جمهــور گفــت: اگر رســالت مان 
را درســت انجــام دهیــم، تصــور میکنم 

دستاوردهای خوبی خواهیم داشت.
دکتر پزشــکیان افزود: متأســفانه خبردار 
شــدیم که در طبس یکی از معــادن زغال 
ســنگ دجار حادثه شــده وتعــدادی از 
هموطنان مان جان خود را از دست داده اند، 
از این تریبون به خانواده هــای محترم آنها 

تسلیت عرض می کنم.
وی گفت: با وزرای کشور، بهداشت و صمت 
صحبت کردیــم؛ با تمام توان پیشــگر رفع 
مشــکلات این عزیزان خواهیم بود، با وزیر 
صنعت صحبت کردم که این روند درســی 
شــود تا از این به بعد در معادن کشــور ما 
سیســتمی پیاده کنند و کاری انجام دهند 

که این اتفاقات شکل نگیرد.
وی گفت: اســتانداردی که باید در معادن 
باشد، در حدی باشــد که خطری کارگران 
معــادن را تهدید نکند؛ مجــددا به خانواده 
عزیز جان باختگان تسلیت عرض می کنم و 
هر کاری از دست ما بربیاید، برای پشتیبانی 

از آنها انجام خواهیم داد.
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وزیر صمت:
حادثه معدن طبس را بررسی می کنیم

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشــاره به حادثه تلخ معدن طبس، گفت 
که در مرحله نخست تاکید این وزارتخانه بر عملیات امداد و نجات است 
و پس از آن با حضور تیم کارشناســان حادثه معدن طبس را بررســی 
می کنیم.»ســید محمد اتابک« ضمن عرض تســلیت به بازماندگان 
حادثه تلخ معدن طبس اظهار داشــت: اکنون با حضــور ۲۰ نفر از تیم 
کارشناسی وزارتخانه عازم معدن طبس هستیم تا ابعاد حادثه بررسی 

شود.
وی افزود: در مرحله نخســت تاکیــد ما نظارت بر سرعت بخشــی در 

عملیات امداد و نجات و رسیدگی به وضعیت معدنکاران است.
وزیر صمت بیان داشــت: این حادثه تلخ را به خانــواده های معدنکاران 

تسلیت می گوییم و جوانب مختلف را بررسی خواهیم کرد.
 شــب گذشــته به دلیل تصاعد آنی گاز متان در محل یکی از تونل های 
معدن زغال سنگ شــرکت »معدنجو« رخ داد که موجب انفجار شد. در 
زمان حادثه انفجار ۶۹ کارگر در بلوک ســی و بی این معدن زغال سنگ 
در طبس مشغول کار بودند.رئیس جمعیت هلال احمر درباره جزییات 
حادثه معدن طبس اعلام کــرد: تعداد فوتی هــای حادثه معدن زغال 

سنگ طبس به ۳۰ نفر رسید.
به گفته وی، ۱۷ نفر مصدوم نیز به بیمارســتان اعزام شده است و حدود 

۲۴ نفر هم تا کنون مفقود هستند.
همچنین رئیس شــورای اطلاع رســانی دولت از پیگیری ویژه رئیس 
جمهور برای حادثه انفجار در معــدن معدنجوی طبس خبر داد و گفت 
که وزرای صمت و تعاون، کار و رفاه اجتماعی با دســتور پزشکیان برای 

پیگیری موضوع به طبس اعزام شدند.
وزیر کشور درپی حادثه نشــت گاز در یکی از کارگاه های شرکت زغال 
سنگ معدنجو طبس دستوراتی به استاندار خراسان جنوبی صادر کرد.

وزیر راه و شهرسازی:
اجازه تغییر کاربری مدارس را نمی دهیم

وزیر راه و شهرســازی بر اولویت توســعه مدارس در شــهرهای جدید 
تاکید کرد و گفت: باید از مدارس موجود در شهرها در برابر درخواست 

تغییر کاربری آن ها مراقبت کنیم.
 

فرزانه صادق وزیر راه و شهرســازی با حضور در مدرســه دخترانه حاج 
حسین مکتبی و اولاده در منطقه ۱۶ تهران، زنگ شروع سال تحصیلی 
جدید را نواخت و با دانش آموزان در کلاس درس حاضر شد و نسبت به 
شور و شعف موجود میان دانش آموزان ابراز امیدواری کرد و گفت: یکی 
از برنامه های مهم وزارت راه و شهرســازی، به ویژه در شــرکت عمران 
شهرهای جدید، توسعه سرانه های خدماتی است و مدارس در اولویت 

برنامه های این شرکت قرار دارد.
وی در ادامه تاکید کرد: در شــهرهای دیگر نیز باید در برابر درخواست 

تغییر کاربری از مدارس مراقبت کنیم.

توضیح وزیر ارتباطات درباره آخرین وضعیت 
رفع فیلترینگ

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: دربــاره بحث فیلترینگ باید 
گفت محور این کار شــورای عالی فضای مجــازی و مرکز ملی فضای 
مجازی است اما سلسله جلساتی برگزار شــده و امروز هم جلسه ای در 

این زمینه داریم. 
 سیدستار هاشمی- وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات- در حاشیه آیین 
آغاز سال تحصیلی جدید در جمع خبرنگاران درباره برنامه خود جهت 
بهبود تجربه کاربران از اینترنت اظهار کرد: در اینجا دو نگاه وجود دارد 
اول اینکــه نظارت هایمان در این زمینه را تقویت کنیــم و این کار را در 
دوره جدید با جدیت پیگیری خواهیم کرد و دوم این که زیرساخت ها را 

تقویت کنیم که هر دو موضوع به صورت جدی در دستور کار قرار دارد.
وی افزود: آقای رئیس جمهور محترم هم بحث رضایت مردم را مطالبه 
می کنند و مرتب در جلســات هیئت دولت این موضوع را تاکید دارند و 
مکلف هســتیم که این را پیگیری کنیم. برنامه مشخص فعلا این است 
که طراحی در حال انجام اســت و گام به گام پیش می رویم. جالب است 
بدانید که در جلسه شورای معاونان ضمن معارفه معاونان جدید یکی از 
موضوعات جدی که بر آن تاکید کردم که به صورت دوره ای و مرتب در 
تعامل با خبرنگاران باشند و نشست های رســانه ای بگذارند و پاسخگو 

باشند.    
وی همچنیــن درباره موضــوع فیلترینگ توضیح داد: محــور این کار 
شورای عالی فضای مجازی و مرکز ملی فضای مجازی است اما سلسله 
جلساتی برگزار شده و امروز هم جلســه ای داریم. پیگیری می کنیم و 

اجازه بدهید این موضوعات را در فضای کارشناسی دنبال کنیم.
وی ادامه داد: در بحث هوش مصنوعی نیز ظرفیت های مختلفی وجود 
دارد یکی از آنها ســازمان ملی هوش مصنوعی است که با آنها جلسه ای 
داشــتیم؛ در کنار آن در این بخــش معاونت علمی و فناوری ریاســت 
جمهوری نیز حضور دارند و باید همه ظرفیت هــا را در قالب هم افزایی 

پای کار بیاوریم و به زودی در مورد آن صحبت خواهیم کرد.    

هاشمی همچنین با اشــاره به برنامه ورود رشته آی سی تی به مدارس، 
تشــریح کرد: با آموزش و پرورش در حال تعامل هســتیم؛ این تکلیف 
ماســت و حتما کار را پیگیری خواهیم کرد.وزیر ارتباطات در پاسخ به 
ســوالی درباره اقداماتی که برای بهبود کیفیت اینترنت در دستور کار 
قرار دارد، گفت: در بحث  ارتباطات ما قائل به افزایش کیفیت هســتیم. 
ما یک تیمی را برای این موضوع تشکیل دادیم که در حال بررسی ابعاد 
مختلف هســتند. تعدادی از گلوگاه های مهم حوزه ارتباطات کشــور 
به ویژه در بخش های بین اســتانی شناســایی شــده که تقویت آن ها 
در دســتور کار قرار دارد.  وی در پایان تأکید کــرد: امیدواریم با تقویت 
زیرساخت ها، مردم احســاس کنند که کیفیت ارتباطات بهبود یافته 
اســت. این اقدامات به صــورت گام به گام پیش مــی رود و از همکارانم 

درخواست کرده ام این مسئله را پیگیری کنند.

بازار

رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار گفــت: در دوره 
مدیریت جدید ضمــن پرهیز از اتخــاذ تصمیم های 
خلق الســاعه باید مولفه های اثرگذار در ایجاد نوسان 
را به حداقل برســانیم و زمینه را برای تشــکیل کانون 

سهامداران حقیقی فراهم کنیم.
 »حجت اله صیدی« در نشســت هم اندیشی با مدیران 
ارکان بازار ســرمایه، افزود: تلاش می کنیم تا از طریق 
همکاری  بین ارکان بازار ســرمایه، زمینه ایجاد بازاری 

شفاف و روان  را فراهم کنیم.

لزوم توسعه بورس های کالایی
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار که پیشتر در آیین 

تکریم و معارفه خود در هفته گذشــته نیز بر 
لزوم توســعه بورس های کالایی تاکید کرده 
بود، بار دیگر لزوم اهتمام به اجرای این برنامه 
را یادآوری کــرد و اظهار داشــت: به دنبال 
انجام سلسله اقداماتی هستیم تا بورس کالا 
و بورس انرژی بزرگ شوند و در مسیر توسعه 

قرار بگیرند.

افزایش تعامل با نهادهای ذی ربط
وی با اعلام اینکه تعامل با نهادهای ذی ربط در داخل و 
بیرون دولت از جمله برنامه ها و دســتور کارهای اصلی 
ســازمان بورس در دوره جدید است، تصریح کرد: همه 

تلاش خــود را برای موفقیــت در این زمینه 
بــه کار می گیریــم و زمینــه افزایــش این 

همکاری ها را ایجاد خواهیم کرد.
صیدی گفت: از گذشــته در بازار با ریســک 
سیستماتیک ناشــی از تصمیم گیری های 
دولت مواجــه بوده ایم، این امر همیشــه در 
دولت های مختلف و با رویکردهای متفاوت 
نیز وجود داشته اســت و تلاش می کنیم این ریسک را 

در دوره جدید تا حد امکان کاهش دهیم.

پیش بینی پذیر کردن بورس
رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار با تاکید بر پرهیز 

از اتخــاذ تصمیمات خلق الســاعه در بازار ســرمایه، 
اظهارداشت: دستور کار ما حرکت به سمت تصمیمات 
پیش بینی پذیر است و به طور حتم تلاش خود را در این 

زمینه به کار خواهیم گرفت.

حمایت از تشکیل کانون سهامداران حقیقی
صیدی با بیان اینکه سازمان بورس در آینده جلساتی 
را به صــورت اختصاصی با کانون کارگــزاران و کانون 
نهادهای ســرمایه گذاری برگزار خواهــد کرد، افزود: 
تلاش می کنیم تا زمینه تشــکیل کانون ســهامداران 
حقیقی را نیز برای پیگیری منافع ســهامداران فراهم 

کنیم.

رئیس کانون عالی انجمن هــای صنفی کارگران ایران 
با ابراز همدردی و اعلام تســلیت و تعزیــت به جامعه 
کارگری به ویژه خانواده هــای کارگران جان باخته در 
معدن ذغالســنگ طبس، این حادثه را ناشی از اهمال 
در سیســتم های اجرایی و نظارتی دانست و خواستار 
پاسخگویی مســئولان دســتگاه های مربوطه در این 

خصوص شد.

 سمیه گلپور ، با انتقاد از پایین بودن مساله ایمن سازی 
در معادن حادثه خیر اظهار کــرد: این فاجعه دردناک 
حاصل اهمال در استانداردسازی و سالم سازی محیط 
کار از سوی مســئولان مربوطه در وزارت صمت،   کار و 

بهداشت قلمداد می شود.
وی با انتقاد شــدید از تکــرار این گونه حــوادث تلخ 
گفت:چــرا نتایج و گزارشــاتی که منجر بــه حل این 

معضل بزرگ کارگری در مشــاغل سخت و زیان آوری 
چون معدنکاری می شــود در مورد حوادث تلخ قبلی 
نظیر معدن یورت، معدن طزره و معدن شــازند منتشر 
نمی شــود؟ چرا باید همه ســاله شــاهد جان باختن 
تعدادی از جوانان شــاغل در معادن کشــور باشیم که 
با عرق جبین و کد یمین با حداقــل حقوق غیرمکفی 
مصوب شــورای عالی کار در ســخت ترین شرایط کار 

می کنند و نمی داننــد که آیا صبح کــه از منزل خارج 
می شوند چقدر شانس دیدن عزیزانشــان را خواهند 
داشت؟گلپور با یادآوری ارزش جان معدنکاران و لزوم 
توجه به این اصل مهم از ســوی صاحبان معادن گفت: 
در تمام دنیا غالبا کارگران معدن صاحب ســهمی ولو 
اندک از معدنی هستند که در آن کار می کنند، ولی آیا 

در معدن یورت،   طرزه و شازند نیز چنین است؟

بورس

کارگری

سمیه رســولی  با توجه به اینکه حداقل 
یک هــزار واحد تولیدی پوشــاک در ایران 
فعال است ظرفیت به نســبت خوبی برای 
برندســازی وجود دارد اما همچنان شاهد 
فروش پوشاک ایرانی با برچسب خارجی در 

بازار هستیم.
بازار پوشــاک ایران یکی از بی سر و ته ترین 
بازارهای کشــور اســت؛ از جولان پوشاک 
تقلبی و قاچــاق گرفته تــا کالاهایی که در 
داخل تولید شــده اما با برچســب خارجی 

فروخته می شود.
گشت و گذاری در بازار نیز صحت و سقم این 
ماجرا را نشــان می دهد؛ بررسی ها حکایت 
از آن دارد که سالهاســت مارک و برچسب 
برندهــای خارجی بــه وفــور در بازارهای 
مختلف وجود دارد و در دســترس اســت. 
تولیدکنندگان به راحتی این برچسب ها را 
می خرند و روی کالای تولید شده در کارگاه 
خود می چســبانند و به نام برند خارجی با 

قیمت های غیرواقعی عرضه می کنند.
در این بخش از بازار، لیبل و مارک برندهای 
گوناگون در قالب های مختلف مانند چرمی، 
فلزی، پارچه ای و… وجــود دارد و با توجه 
به اینکه در کشــور مــا ۷۰ درصد کالاهای 
پوشــاک در کارگاه هــای زیرپلــه ای و به 
صورت بی هویت تولید می شــوند، بنابراین 
اغلب مارک فروشان از قبل سفارش گرفته و 

مارک مد نظر تولیدکننده را تهیه می کنند.
بــه اعتقــاد کارشناســان، »برندمداری 
خارجی« چالشی اســت که در ایران بنا به 
دلایلی همچــون نامرغوب بــودن کیفیت 
بعضی از کالاهای ســاخت داخــل، پایین 
بودن تکنولوژی ســاخت نســبت به موارد 
مشــابه خارجی، عدم فرهنگ سازی، عدم 
تبلیغات مناســب، ناهماهنگــی قیمت و 

قدرت خرید مردم و … اپیدمی شده است؛ 
به شکلی که در ســطح جامعه اینگونه القا 
شــده که جنس ایرانی بی کیفیت و جنس 
خارجی با کیفیت است و بر همین مبنا هم 
مردم از بازار کالاهای برقی و لوازم خانگی تا 
بازار محصولات خوراکی و پوشاک به دنبال 

تولیدات خارجی می گردند.
این فرهنگ خارجی پســندی بــه قدری 
در فرهنگ جامعه ایرانی رســوخ کرده که 
همانطور که اشــاره شــد تولیدکنندگان 
ایرانی طبق یک رســم قدیمــی کالاهای 
تولیدی خود را با برند خارجی می فروشند. 
طبــق اظهــارات متولیان حوزه پوشــاک 
عمده کالاهــای خارجی در بــازار، در واقع 
کالای ایرانــی هســتند که برنــد خارجی 

دارند و تولیدکننده سعی دارد از این طریق 
محصولات خود را در تعداد و قیمت مناسب 

به فروش برساند.
آنطور که وزارت صمت نیز می گوید ســال 
۹۶ مجوزی به بعضــی از مجموعه ها برای 
واردات پوشاک اعطا شد و در سال های بعد 
که به دلیل محدودیت های ارزی به طور کل 
جلــوی واردات گرفته شــد و هیچ مجوزی 

اعطا نشد.
نکته جالب آنکه بر اساس ادعای شرکت ها 
برندهایی که از قبل مجــوز گرفته بودند در 
حال حاضر تولید داخل انجــام می دهند و 
کالاهای آنها وارداتی نیســت. در واقع این 
واحدها به اســم برند خارجی کالای داخلی 

می فروشند.

ظرفیتی که مورد غفلت واقع 
شده است

بر اســاس آمــار وزارت صمــت، در حال 
حاضر در حــوزه صنعت پوشــاک حداقل 
۱۰۰ هزار واحد صنفی تولیدی ثبت شــده 
که این آمــار به غیــر از مجموعه واحدهای 
مشــاغل خانگــی و مزون هایی اســت که 
توسط وزارت ارشــاد دارای مجوز هستند. 
حداقل ۲۸۰ هــزار واحد صنفی توزیعی نیز 
در حوزه پوشــاک فعال اســت که این آمار 
نیز به غیر از فروشــگاه های فعال در حوزه 
فضای مجــازی و بعضاً بدون مجوز اســت.

همچنین یک هزار واحــد صنعتی تولیدی 
در حوزه پوشاک در کشــور فعال است. در 
این تعداد واحد صنعتــی- تولیدی به علاوه 

۱۰۰ هزار واحد صنفی-تولیدی مابین ۷۰۰ 
هزار تا یک میلیون نفر اشــتغال دارند که با 
احتساب اشتغال در حوزه توزیع، حدود دو 
تا ۲.۵ میلیون نفر )آمار ثبت شــده رسمی 
واحدهــای رســمی( در صنعت پوشــاک 
کشور مشغول به کار هستند.طبق این آمار، 
ظرفیت به نســبت خوبی برای برندسازی 
پوشاک در کشــور وجود دارد و البته چند 
برند داخلی هم تاکنون توانسته اند موفقیت 
نســبی را در بازار کســب کنند اما وضعیت 
به صورت کلان مطلوب نیســت.از ســویی 
فعالان صنعت پوشــاک با چســباندن برند 
خارجی روی پوشــاک داخلــی می توانند 
با قیمت بالاتر از قیمــت نهایی کالای خود 
را بفروشــند چراکه قیمت پوشاک به طور 
معمول در بازار بالا است و اگر قرار باشد که 
مارک های معروف دنیا را هم یدک بکشــد، 
حتمــاً باید قیمتی ســه تا چهــار برابر حد 
معمول برای آن از سوی متقاضی پرداخت 
شود.از سویی دیگر نیز شرکت بدون اینکه 
زحمات مربوط به فرایند برندســازی و… 
را طی کند به راحتــی کالاهای خود را حال 
با هر کیفیت و ظاهری بــه نام برند خارجی 
می فروشــد. در هر حال این وضعیت تولید 
با هر نیتی که باشــد به ضرر مصرف کننده 
تمام می شــود.همچنین نکتــه دیگر این 
اســت که تولیدکننــدگان ایرانــی هنوز 
اعتماد به نفــس کافی برای برندســازی و 
تبلیغات مناســب برای معرفــی تولیدات 
باکیفیت خود ندارند.وزارت صمت ســال 
۱۴۰۱ وعده داد که نحــوه نظارت و تعامل 
با تولیدکننــدگان ایرانی کــه کالا را با برند 
خارجی می فروشند، تغییر داده و وضعیت 
آنها را تعییــن تکلیف می کنــد اما تاکنون 

خبری در این بخش منعکس نشده است.

رئیس سازمان بورس:مولفه های نوسان ساز را در بازار به حداقل می رسانیم

رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران:حادثه معدن طبس ناشی از اهمال در سیستم های اجرایی و نظارتی است

سیگنال بازار جهانی طلا به قیمت طلا و سکه در بازار ایران

 مقصد بعدی قیمت طلا کجاست؟
مریم فکری  رییس اتحادیه طلا و جواهر 
درباره وضعیت بازار طلا و سکه در نیمه دوم 
سال می گوید: احتمال کاهش قیمت خیلی 
کم اســت و می توانیم بگوییــم احتمال آن 
شاید ۵ درصد هم نباشــد، ولی در صورتی 
کــه در بازارهــای جهانــی پیش بینی ها و 
تحلیل هــا به واقعیــت تبدیل شــود، بازار 
داخلی ما نیز به طور قطــع تحت تاثیر قرار 

می گیرد.
 در حالی اقتصاد ایــران امروز وارد نیمه دوم 
۱۴۰۳ شــد که عملکرد بازارهــا در طول 
۱۸۶ روز گذشــته متفاوت بود. بازار طلا و 
ســکه تحت تاثیر بازارهای جهانی در مسیر 
جهشــی حرکت کردند و بازارهای موازی 
دیگر، ریزش های شــدید قیمتــی را ثبت 
کردند. بررسی ها نشــان می دهد که قیمت 
طلا در نیمه اول ســال ۱۴.۸ درصد و سکه 
۱۳.۹ درصد گران شد و در این شرایط، حالا 
سوال این جاســت که روند بازار در ماه های 

آینده چگونه خواهد بود؟
نادر بذرافشان، رییس اتحادیه طلا و جواهر 
درباره وضعیت بازار طلا در نیمه دوم ســال 
۱۴۰۳ می گوید: بازارهای جهانی همیشــه 
می تواند در بازارهای دنیــا تاثیر بگذارد. از 
پارسال تحلیلی در سطح دنیا وجود داشت 
که تا پایان ســال میــلادی ۲۰۲۴، اونس 
جهانی به ۳ هزار دلار افزایش پیدا کند. این 
مســیر تا حدی سپری شــده و این اتفاق با 
افزایش حــدود ۴۰۰ دلاری طــلا تاکنون 

رخ داده اســت.وی با بیان این کــه اونس از 
۲ هــزار و ۹۰ دلار تا بیــش از ۲ هزار و ۶۰۰ 
دلار افزایش تغییر کرده است، می افزاید: با 
این اتفاق، بازارهای داخلی دنیا نیز واکنش 
نشان داده و تحت تاثیر بوده اند. در بازار ایران 
نیز باید ببینیــم در کنار این ها، بــازار ارز و 
عرضه و تقاضا چگونه بوده اســت. ما شرایط 
نوســانی را در بازار ارز شــاهد بودیم، اما در 

کل، پیش بینی ها دارد اتفاق می افتد.

اونس طلا به 3 هزار دلار می رسد؟
رییــس اتحادیــه طــلا و جواهــر تصریح 
می کند: ما در حــال حاضــر در نیمه دوم 
ســال قرار گرفته ایم و چند ماه تا پایان سال 
میلادی مانده اســت. اگــر پیش بینی ها به 
وقوع بپیوندد و اونــس جهانی طلا تا قیمت 
۳ هزار دلار برســد، به طور قطــع بازارهای 

داخلی ما تحت تاثیر قرار می گیرد.
بذرافشــان عنوان می کند: در کنار این ها، 
نکته ای که در کشور ما وجود دارد، این است 
که ما تورم هم داریم و نوســان بازار ارز نیز 
زیاد است. برای همین شــرایط بازار طلای 
ایران متفاوت است. یک زمان هایی با وجود 
این که بازارهای جهانی افزایشــی بوده، اما 
کاهش قیمت ارز باعث شــده که بازارهای 
داخلی خیلی تحت تاثیر قــرار نگیرند. ولی 
در کل نیمه دوم ســال را طبق تحلیل ها در 
ســطح دنیا، به صورت تدریجی افزایشــی 

می بینیم.

وی با اشــاره بــه تقویب ارزش پــول یورو 
در اروپا و در عین حــال، دلار آمریکا، بیان 
می کند: این ها همه عامل هــای تاثیرگذار 
در بازار طلا اســت. کشــورهای دنیا نیز در 
حال تقویت ذخایر طلا هســتند و با توجه 
به پیش بینی ها از قیمــت طلا، در نیمه دوم 
سال و تا پایان سال ۱۴۰۳ به تبع بازارهای 

داخلی، روند افزایشی را طی می کند.
رییــس اتحادیــه طــلا و جواهــر متذکر 
می شود: از ســوی دیگر، خبرهای سیاسی 
و اقتصادی در ســطح دنیا، عاملی است که 

می تواند بازارها را تحت تاثیر بگذارد.

بازار روال عادی را طی می کند
بذرافشان با اشــاره به عرضه و تقاضا در بازار 
طلای داخلی، می گوید: خوشبختانه امسال 
خیلی در بــازار التهاب نداشــتیم. یعنی با 
وجود سنوات گذشــته که وقتی بازار روند 
افزایشــی را طی می کرد، به تدریــج بازار 
داخلی التهــاب پیدا می کــرد و تقاضا زیاد 
می شد، اما خوشــبختانه از ابتدای امسال 

خیلی التهاب در بازار نداشتیم.
وی می افزاید: حتی یــک زمان هایی، رکود 
در مــاه محرم و بــه خصوص در مــاه صفر 
تشدید شد. الان هم با وجود این که ۱۵ روز 
است وارد ماه ربیع الاول شده ایم، اما خیلی 
شــرایط التهاب و یا افزایش تقاضا نداشتیم. 
بازار روال عادی را طی می کند، اما متاسفانه 

رکود و کاهش تقاضا را داریم.

طلا گران می شود یا ارزان؟
رییــس اتحادیه طــلا و جواهــر در ادامه 
می گوید: ایــن ســوال را خیلــی از مردم 
می پرسند که احتمال کاهش قیمت وجود 
دارد؟ و یا این که افزایش قیمت ها ادامه دارد 

و یا مقطعی است؟
بذرافشــان می افزاید: به نظر من، احتمال 
کاهش قیمت خیلی کم اســت و می توانیم 
بگوییــم احتمــال آن شــاید ۵ درصد هم 
نباشــد، ولی در صورتی کــه در بازارهای 
جهانی پیش بینی ها و تحلیل ها به واقعیت 
تبدیل شود، بازار داخلی ما نیز به طور قطع 

تحت تاثیر قرار می گیرد.

سکه در نیمه دوم سال در چه مسیری 
قرار می گیرد؟

رییس اتحادیه طلا و جواهر با اشاره به روند 
قیمت ها در بازار ســکه نیــز می گوید: بازار 
سکه هم شــرایط بازار طلا را دارد. اما نکته 

این جاســت که مردم یکی دو ســال است 
که در بازار طلای آب شــده ورود می کنند، 
چون حباب سکه افزایش خیلی زیادی طی 
سال های گذشته داشــته است.بذرافشان 
عنوان می کند: حباب ســکه دو ســال قبل 
۳۰۰ هزار تومان بــوده و الان در مقطعی تا 
۸ میلیون و ۸۰۰ هزار تومــان هم بالا رفته 
اســت. الان حباب ســکه ۷ میلیون و ۸۰۰ 
هزار تومان اســت.وی تصریــح می کند: در 
حال حاضــر مردم خریــد مصنوعات طلا و 
ســکه را کم کرده اند و حالــت دید مردم در 
سرمایه گذاری طلا و ســکه، اقتصادی شده 
است. این مساله باعث شده که طی سال های 
گذشته و به خصوص امسال در صنعت طلا، 
رکود و کاهش تقاضا را سپری کنیم.رییس 
اتحادیه طلا و جواهر خاطرنشــان می کند: 
واحدهای تولیدی و توزیعــی، به خصوص 
واحدهــای تولیدی در طول ۶ ماه گذشــته 

شرایط خوبی را نداشتند.
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گام های محکم وفاق برای احقاق حقوق نسل زِد
محمدمهدی ســیدناصری،  مدرس دانشــگاه و پژوهشگر حقوق 
بین الملل کودکان صحبت از نســل زدی ها یــا )جن زی ها(، صحبت 
از اقلیت نیســت. این نســل با جمعیت تقریبی ۲۵میلیــون نفری را 
می توان پرانرژی ترین جمعیت تأثیرگذار بــر اقتصاد و اجتماع در تمام 

کشورهای دنیا دانست.
سیاستگذار امروز، اگر فناوری های نسل همواره متصل را نشناسد، نسل 
زد که بخش مهمی از نیروی کار هســتند را از دســت خواهد داد. رشد 
شکاف میان نسلی که در گذشته تصاعد حسابی داشت، به شکاف میان 
نسلی با رشــد تصاعد هندسی تبدیل خواهد شــد! آن ها که به بومیان 
دیجیتال معروفند، رفتارهای متفاوتی با سایر نسل ها دارند، شاید فکر 
کنیم آشــنایی با خصوصیات نســل زد اصلا چقدر دارای اهمیت است 
و چرا باید این نســل را بشناســیم. این روزها که از انتخابات زودهنگام 
ریاست جمهوری در ایران روزهاســت که می گذرد، توجه به مطالبات 
و خواســته های کودکان، نوجوانان و جوانان نســل زد و نیز دریچه ای 
که آنها از آن به جهــان می نگرند مورد توجه برخی کارشناســان و نیز 
کاندیداها و مشاورانشان قرار گرفته بود و تا جایی که مسعود پزشکیان 
فیلم انتخاباتی خود را نســل زد نامگذاری کــرد و همچنین این روزها 
در تازه ترین نظرســنجی های انتخاباتی در ایالات متحد آمریکا کاملا 
هریس در میان رأی دهندگان جوان یا همان نســل زد نسبت به ترامپ 

برتری چشمگیری دارد.
عبارت نسل زد چندی است به جمع تعابیر رایج و پرکاربرد اضافه شده 
است. این عبارت خصوصا در فضای مجازی زیاد دیده و شنیده می شود 
و گروهی از جوانــان را در برمی گیرد که دارای خصوصیات مشــترکی 
هستند. زمانی که صحبت از نســل به میان می آید، اولین چیزی که به 
ذهن خطور می کند افرادی با مشخصات ســنی واحد هستند که نسل 
خاصی را تشــکیل داده اند. در واقع می توان به آنها لقب هم نســل داد و 
ما نیز خیلی وقت ها از عبارت هم نسل برای بیان خاطرات و تجربه های 
مشترک استفاده می کنیم.ممکن است حتی صفت های مختلفی برای 
نسل خود درنظر بگیریم، مثلا ترکیب »نســل سوخته« که بسیار رایج 
اســت و افراد متولد دهه های مختلف گاهی از آن بــرای توصیف خود 
و هم نسلانشــان اســتفاده می کنند. جمعیتی را که اکنون ۳۲ درصد 
جمعیت جهان را تشکیل می دهد، با حدود دو و نیم میلیارد انسان، که 
متولدان دهه ی ۱۹۹۰ تا اواسط دهه ی ۲۰۱۰ میلادی هستند -۱۳۷۰ 
تا شمسی۱۳۹۰- نســل »زد« می نامند؛ نســلی که امروز تعدادی در 
دانشــگاه ها و تعدادی در مدرسه ها تحت اشــراف نظام تعلیم  و  تربیت 

مدرسه ای و آموزش عالی هستند.
در کلیه ی کشورهای جهان نســل زد یکی از مهم ترین نسل ها به شمار 
می آید و بر اساس آن چه گفته می شود افراد نسل زد تا چند سال آینده 
بیش از پنجاه درصد بازار کار را تشــکیل می دهند و این روند صعودی 
همچنان ادامه خواهد داشــت. پس می بایســت نحوه ی ارتباط با این 
نســل را بدانیم تا به تعاملی بهتر با آنها خصوصــا در محیط های کاری 
دست پیدا کنیم! طبعاً هرگونه سیاست گذاری و برنامه ریزی برای امور 
علمی و تربیتی این نسل، نیازمند شناخت عمیق و دقیق از ویژگی های 
اختصاصی ایشــان و وجوه تفاوت های آن ها با نسل های پیشین است؛ 
ویژگی هایی کــه اگر به خوبــی درک و مدیریت شــوند، فرصتی برای 
پیشرفت این نســل و نقش آفرینی مفید و مناســب آن ها در آینده ی 
این ســرزمین خواهند بود و اگر صرفاً با نگاه تهدید و برجســته کردن 
جنبه های منفی این خصوصیات دنبال شوند، به ابرچالشی برای نظام 

تربیتی و طبعاً نظام اجتماعی ما تبدیل خواهند شد!
ویژگی شاخص این نسل، استفاده از اینترنت، ابزار و روش های ارتباطی 
دیجیتالی در بدو تولد اســت که تا حدودی اکثریت وسایل آموزشی و 
سرگرمی آنها را شامل می شود. به جهت در دســترس بودن این ابزار و 
روش این نسل، از دوران کودکی تا نوجوانی و جوانی با آگاهی بیشتری 
در مورد منافع خود اقدام می کنند. از ســویی هم به واسطه ی امکانات 
اینترنتــی در حوزه اجتماعی نســبت به مــوارد اجتماعــی فعالیت و 
واکنش های آشکاری را از خود نشــان می دهند. آنها هیچ محدودیتی 
را جهت بیان نظر و فعالیت اجتماعی به واســطه ی ابزارهای موجود در 
فعالیت خود قائل نیستند. از نظر دســتیابی به اطلاعات و حتی سطح 
رفــاه زندگی نیز در موقعیت مناســب و بهتری نســبت بــه کودکان، 
نوجوانان و جوانان نســل های پیشین هستند. به واســطه ی ابزارهای 
اطلاع رسانی و آگاهی های ناشی از آن، درخواست های آنها تحت تأثیر 
قرار می گیرند و نسل مطالبه گری هستند. دانشمندان علوم اجتماعی 
هزاران سال است که نسل ها را از نظر تئوری مورد مطالعه قرار داده اند. 
فیلســوفانی مانند »آگوســت کنت« تغییر نســل ها را »موتور اصلی 
تغییرات اجتماعی« می دانند. به ســخن دیگر، مطالبه گری آنها خیلی 
زودتر از مطالبه گری نسل های پیشــین رخ داده است چرا که هم زمان 
با تحولات جهانی، تمایل آنهــا نیز به تغییر زندگــی همپای تحولات 
بیشتر می شود و مطالباتشان از جامعه هم زمان با تحولات تکنولوژیک 

افزایش می یابد.
در ایران، نســل زدی ها مطالبه گری را بدون چون  و چــرا به عرصه ی 
جامعه کشانده اند و از دولت ســرزمین خود درخواست ایجاد شرایطی 
جهت برآوردن و عملی کردن خواســته های خود را دارند. از آنجایی که 
این گروه بنابر عدم آموزش مناســب، به برخی از چارچوب های سنتی 
گذشته پایبند نیســتند، لذا اداره این امر، دانایی و سرعت عمل و تفکر 
و وفاق ملی مجریان و تصمیم گیرندگان را می طلبد. برخی به درســتی 
راه ارتباط با نسل زد را پیداکرده اند و می دانند گفت و گو با این نسل در 
شبکه های اجتماعی می تواند ثمربخش باشد. گفت و گو در شبکه های 
اجتماعی ایــن خاصیت را دارد کــه از حالت تک گویی خارج شــده و 
دیالوگ میان دو طرف برقرار می شود. فرقی نمی کند شما سیاستمدار 
یا مدیر در بخش های مختلف باشــید، در هرحــال در این فضا دیگران 
می توانند به صورت مستقیم با شــما گفت و گو کنند. این شیوه بسیار 
مورد پسند نسل زد اســت؛ نســلی که چندان علاقه ای به این که تنها 
شنونده باشد ندارد. نســل زد ایرانی نیز که با هم نسلان خود در سراسر 
دنیا به واسطه ی دنیای وب دارای اشتراک و نزدیکی است، امروز به طور 
شفاف و روشــن درباره ی مطالبات خود حرف می زند و به دنبال یافتن 
راه حلی عملی برای رسیدن به آنهاســت. بدون شک تعامل با این نسل 
می تواند آینده ی بهتری را با ورود زودهنگام آنها به عرصه های مختلف 
رقم بزند و در عصر جدید لزوم برداشتن گام های محکم در جهت وفاق و 

صلح ملی جهت احقاق حقوق نسل زد بسیار مهم و ضروری است.

دستور ویژه وزیر بهداشت برای خدمت رسانی 
به مصدومان معدن طبس

 وزیر بهداشــت، درمان وآموزش پزشــکی در پی حادثه معدن طبس، 
به روسای ســازمان اورژانس کشور و دانشــگاه علوم پزشکی بیرجند 
دستور داد تمامی امکانات برای خدمت رســانی شایسته به مصدومان 
این حادثه بسیج و به کار گرفته شــود. محمدرضا ظفرقندی در تماس 
با میعادفر رئیس سازمان اورژانس کشور خواســتار حضور حداکثری 
نیروها و ناوگان اورژانس در محل حادثه و انتقــال مصدومان به مراکز 
درمانی شــد.وی همچنین در تماس با رئیس دانشــگاه علوم پزشکی 
بیرجند با تاکید بر اهمیت خدمت رســانی شایســته به مصدومان این 
حادثه، بر آمادگی مراکز درمانی و حضور نیروهای متخصص برای ارائه 
خدمات درمانی تاکید کرد.حادثه انفجار معدن طبس ساعت ۲۱ )سی 
ویکم شهریور( به دلیل تصاعد آنی گاز متان در یکی از تونل های معدن 
زغال ســنگ شــرکت معدنجو رخ داد که در زمان حادثه ۶۹ کارگر در 

بلوک سی و بی این معدن زغال سنگ در طبس مشغول کار بودند.

یادداشت

وزیر

ســخنگوی دولت گفت: با پیگیری های وزیر آموزش 
و پرورش، پرداخت قســمتی از معوقــات فرهنگیان با 

هماهنگی سازمان برنامه و بودجه پرداخت شد.
ســیده فاطمه مهاجرانی در حاشــیه مراسم نواختن 
زندگ مدرسه ای در شــرق تهران در جمع خبرنگاران 
با تبریک آغاز ســال تحصیلی اظهار کرد: برای شروع 
سال تحصیلی مثل همیشه با پروژه مهر که در آموزش 
و پــرورش مطرح اســت، تدابیری در داخل مدرســه 
اندیشیده می شــود که از مناطق و ادارات کل آموزش 

و پرورش آغاز می شود و به مدرسه می رسد.
وی افــزود: بــا پیگیری های وزیــر آموزش 
و پــرورش، پرداخــت قســمتی از معوقات 
فرهنگیان بــا هماهنگی ســازمان برنامه و 
بودجــه پرداخت شــد؛ کمیته مشــخصی 
هم کاهــش ترافیک آغاز ســال تحصیلی به 
خصوص در شــهرهای بزرگ فعال شــده؛ 

از آنجایی کــه هنوز حجم زیادی از مردم از ســرویس 
مدارس بــرای جابجایــی فرزندان دانــش آموز خود 

اســتفاده نمی کننــد لازم بود تــا تدابیری 
اندیشیده شود.

ســخنگوی دولت بیان کــرد: از همین روز 
هم ساعات کاری ادارات شــناور شد و هم با 
همکاری شــهرداری تهران، حمــل و نقل 
رایگان برای معلمان و دانش آموزان در هفته 
اول مهر ماه را خواهیم داشــت امیدواریم با 

این اقدامات مقداری از حجم ترافیک کاهش یابد.
وی درباره اینکه آیــا کمبود معلم داریــم یا خیر؟ 

خاطرنشــان کرد: ســعی کرده ایم کلاس را بدون 
معلم نگذاریم اما اینکه آیا به اســتانداردی که سند 
تحول آموزش و پــرورش می گوید رســیده ایم یا 
نه، واقعیت این اســت که نه، این اتفــاق رخ نداده 
و همکاران ما در آمــوزش و پــرورش مجبورند به 
جهت کمبــود معلــم، کلاس ها را فشرده ســازی 
کنند تا کلاســی بدون معلم نباشــد اما طبیعتا آن 
کیفیتی که مد نظر اســت، با افزایش سرانه افراد در 

کلاس محقق نخواهد شد.

مشــاور امور بانوان فرمانداری تهران گفت: بر اســاس 
بانک اطلاعاتی فرمانــداری تهران، ۱۳۶ گروه جهادی 
در راســتای اقدامات مرتبط با حوزه جوانی جمعیت و 

فرزندآوری در پایتخت فعالیت دارند.
فاطمه محمدبیگی رئیس فراکســیون زنان و خانواده 
مجلس شورای اسلامی در مراســم قدردانی از فعالان 
گروه های جهادی حوزه جوانی جمعیت گفت: بسیاری 
از مطالبات و نیازهایی کــه فعالان و گروه های جهادی 
فعال در حــوزه جمعیت مطــرح می کننــد نیازمند 
نظام مند شــدن و ساختار سازی اســت که در مجلس 
شــورای اســلامی این آمادگی وجود دارد تا با تنظیم 
قوانین و مقررات خاص بتــوان به این مطالبات و نیازها 

به شــکل قانونی پاســخ داد و دغدغه های 
موجود را برطرف کرد.محمدبیگی با اشــاره 
به اینکه در گذشــته قوانین خوبی در حوزه 
جوانی جمعیت به تصویب مجلس شــورای 
اسلامی رســید اما، منابع اعتباری و بودجه 
کافی برای اجــرای این قوانیــن تخصیص 
داده نشد، از تحول در رویکردهای دولت در 

سه سال گذشــته به موضوع جوانی جمعیت خبر داد 
و افزود: پس از ســه ســال از تصویب قوانین حمایت از 
خانواده و جوانی جمعیت خوشــبختانه بیش از نیمی 
از مقررات و قوانین در حال اجرا اســت. امروز شاهد آن 
هستیم که روند جمعیتی در حال اصلاح و سیاست ها 

به نفع افزایش جمعیت در حال تغییر است.
وی بــا تاکید بر اینکه نیازمند کاررســانه ای 
خاص در موضوع جمعیت و جوانی جمعیت 
هســتیم بر تشــکیل کارگروه هــای قوی 
رســانه ای در این حوزه تاکید کــرد و اظهار 
داشت: نشست های تخصصی با سازمان صدا 
و سیما برای شکل دادن به قرارگاه رسانه ای 
در موضوع جمعیت برگزار شــده است و انتظار می رود 
فعالان این حوزه با ارائه پیشــنهادات خود به بالندگی 
هرچه بهتر و بیشــتر فعالیت های جهادی مردمی در 
قالب رســانه کمــک کنند.رئیس فراکســیون زنان 
و خانواده مجلس شــورای اســلامی به نقش شورای 

اسلامی شهر تهران به عنوان شهرداری ام القرای جهان 
اسلام در پیشرو بودن و مشارکت حداکثری در روندها 
و برنامه ریزی های جمعیتی اشــاره کرد و با قدردانی از 
اقدامات انجام شده از سوی شــورای شهر و شهرداری 
در حوزه ترویج فرزندآوری در جامعه گفت: شهرداری 
تهران الگوی ایران و حتی کشــورهای مسلمان است 
چراکه نگاه بسیاری از کشــورها به اقدامات جمهوری 
اسلامی ایران و تهران در موضوعات مختلف جلب شده 
اســت.محمد بیگی ادامه داد: از مســئولان شهرداری 
تهران می خواهیم فعالیت هــای موفق مرتبط با حوزه 
جمعیــت را در قالب کتاب در اختیار شــهرداری های 

کشور و نیز نمایندگان مجلس قرار دهد.

سخنگو

جمعیت

خریدار  اســتفاده فزاینــده از خودروها 
و تولیــد آلودگــی بســیار زیــاد و تبعات 
مختلف زیســت محیطی آن موجب شد تا 
۲۲ ســپتامبر به عنوان »روز جهانی بدون 
خــودرو« نامگذاری شــود تا پیــاده روی، 
اســتفاده از دوچرخه و ناوگان حمل و نقل 
عمومی بیشتر مورد توجه قرار گیرد و ترویج 
شود این در حالیست که طی سال های اخیر 
دوچرخه های اشــتراکی از ســطح تهران 

جمع آوری شده است.
هر ســاله در روز ۲۲ ســپتامبر )اول مهر( 
مســئولان و دوســتداران محیط زیســت 
در برخــی از شــهرهای بزرگ جهــان با 
گرامیداشــت »روز جهانی بدون خودرو« 
رانندگان را به دل کندن از خودروها تشویق 
می کنند و مردم نیز بدون خودروها و وسایل 
نقلیه خود با پای پیــاده یا دوچرخه به رفت  
و آمد می پردازند تا به حفظ محیط زیســت 
کمک کنند و از آلاینده های هــوا بکاهند. 
روز جهانی بدون خودرو حدود پنج ســال 
کم و بیش گرامی داشــته می شد تا اینکه از 
سال ۱۹۹۹ این کمپین با حمایت سازمان 
ملل به طــور جدی در کشــورهای مختلف 
دنیا جای خود را باز کــرد و حال حاضر، هر 
ساله ۱۵۰۰ شهر دنیا مراســم روز جهانی 
بدون خودرو را برگزار می کنند و در هر سال 
به تعداد شــهرهای حامی ایــن روز افزوده 
می شــود.خودرو به عنوان منابع متحرک 
آلاینده یکی از منابــع اصلی آلودگی هوا در 
شهرها به  حســاب می آیند. خودروها عامل 
انتشــار مواد هیدروکربن- که از مشتقات 
نفتی اســت- هســتند و این مواد به  علت 
ترکیب شــدن با ذرات معلق در اتمســفر 
معمــولا در هوا معلــق می ماننــد و به طور 
مســتقیم روی سیســتم تنفس فوقانی ما 
تاثیر می گذارند. در واقع اســتفاده فزاینده 
از خودروهــا در جهان باعــث آلودگی هوا 
و تبدیل آن هــا به یکــی از مهم ترین منابع 
آلاینده شده  است که تبعات مختلف زیست  
محیطی به دنبال دارد و ســلامت انسان را 

نیز تهدید می کند.
با توجه بــه افزایش اســتفاده از خودروی 
شخصی و براساس برآورد سازمان بهداشت 
جهانی، سالانه هفت میلیون نفر در سراسر 
جهان بــر اثر آلودگــی هوا جان خــود را از 
دست می دهند. بنا بر آخرین سیاهه انتشار 
شــهر تهران، در تهران ســالانه بیش از ۱۰ 
هزار تن ذرات معلق کمتــر از ۲.۵ میکرون 
تولید می شود. مطالعات سال ۲۰۱۸ بانک 
جهانی نیز نشــان می دهد که آلودگی هوا 
ســالانه ۲.۶ میلیارد دلار به تهران خسارت 
وارد می کنــد. این رقم برای کل کشــور ۷ 

میلیارد دلار گزارش شده است.
اســتفاده از دوچرخــه یکــی از راه هــای 
برگزاری روز جهانی بدون خودرو اســت که 
در بلندمــدت موجب کاهــش آلودگی هوا 
می شــود. یکی از تدابیر برای تشویق مردم 
به اســتفاده از این وســیله پاک، راه اندازی 
ســرویس دوچرخه های اشــتراکی است. 
اولین قدم برای حرکت به ســوی استفاده 

از دوچرخه هــای شــخصی و اشــتراکی 
آماده سازی زیرســاخت های لازم از جمله 
ایجاد مســیرهای ایمن دوچرخه سواری و 
نظارت فرماندهی انتظامی بر این مســیرها 
است.شــهرداری تهران با همکاری بخش 
خصوصی زمینه را برای استفاده شهروندان 
از دوچرخه های اشــتراکی فراهم کرد و این 
پروژه از شهریورماه ۱۳۹۷ به اجرا رسید اما 
حدود یک سال بعد شرکت اجرایی مربوطه 
اعلام کرد دچار مشکل مالی شده است. در 
ادامه این طرح با حمایت شــهرداری به کار 
خود ادامــه داد. در نهایت در ســال ۱۴۰۱ 
مسئولان شــهرداری اعلام کردند رویکرد 
سابق جوابگو نیست و باید رویکردها نسبت 
به اجــرای دوچرخه های اشــتراکی تغییر 

کند.
مجتبــی شــفیعی، معاون ســابق حمل و 
نقل شــهرداری تهران در خرداد ماه ســال 
۱۴۰۱ در این رابطه عنــوان کرد »حداکثر 
ســهم دوچرخه در جابه جایــی روزانه ۱۰ 

تا ۱۵ درصــد بود که زیــر ۰.۱ درصد از کل 
جابه جایی های تهران اســت و این نشــان 
می دهد رویکردهای قبلــی موفقیت آمیز 
نیست؛ در حالی که باید در افق سالانه ۱۹۰ 
هزار جابه جایی با دوچرخه انجام می شــد 
که نشده اســت و باید مدل های قبلی تغییر 

کند.«
در حالی حدود دو ســال از توقــف اجرای 
طرح دوچرخه هــای اشــتراکی می گذرد 
که استفاده از این شــیوه برخی کشورهای 
پیشــرفته ادامــه دارد و حتــی مقامــات 
بلندپایه کشــوری در مقاطعی از این وسیله 
نقلیه اســتفاده می کنند و حتی در مقطعی 
نیز پیروز حناچی - شــهردار اسبق تهران- 
به طور هفتگی دوچرخه ســواری می کرد تا 

مزایای استفاده از دوچرخه را یادآور شود.
محمد درویش - کارشــناس محیط زیست 
- درباره مزایای اســتفاده از دوچرخه های 
اشتراکی به ایسنا می گوید: مطابق بررسی 
معاونت حمــل و نقل ترافیک شــهر تهران 

۷۰ درصد معابر شــهر تهران شیب زیر پنج 
درصد دارد کــه کاملا مناســب دوچرخه 
سواری اســت همچنین در اغلب شهرهای 
ایران، وضعیت دوچرخه ســواری از تهران 
مناسب تر است. شــهرهایی مانند اصفهان، 
شیراز و یزد برای دوچرخه سواری مناسب 

هستند.
او با بیان اینکه دوچرخه های اشتراکی یکی 
از روش های  مرســوم تردد در دنیا اســت، 
ادامه می دهد: پیش از این و در همان مدت 
اســتفاده از این نوع دوچرخه هــا در تهران 
آمار کاهش حدود ۸۰۰۰ تن دی اکســید 
کربن گزارش شــده بود. بــا دوچرخه های 
اشتراکی شهروندان دیگر نگران پارکینگ 

دوچرخه و تامین امنیتش نبودند.
این کارشــناس محیط زیســت با اشاره به 
مزایای زیست محیطی استفاده از دوچرخه 
می گوید: اســتفاده از دوچرخــه برای هر 
شــخص در طول ســال معادل کاشت ۵۷ 
اصله درخت و در ترســیب کربــن و تولید 
اکسیژن موثر است. شــهرداری  اگر بتواند 
ترتیبی بدهد که یک میلیون دوچرخه سوار 
در امنیت و در مسیر ویژه دوچرخه سواری 
حرکت کنند، معادل کاشــت ۵۷ میلیون 
درخت در سال به محیط زیست کمک شده 
اســت که این می تواند باعــث کاهش قابل 
توجه گرما شود و مصرف آب را کاهش دهد. 
این یک ترازنامه قابل قبول برای جمهوری 
اســلامی در اجلاس های جهانی موسوم به 

»کاپ« خواهد بود.
با توجه به مزایای استفاده از دوچرخه های 
اشــتراکی پس از گذشــت دو سال محسن 
هرمزی - معــاون حمل و نقل شــهرداری 
تهران - در آخرین اظهار نظــر خود درباره 
فعالیت مجدد دوچرخه های اشتراکی گفته 
است:»فراخوانی برای این مسئله و فعالیت 
مجدد دوچرخه های اشــتراکی اعلام شده 
اســت و بنا داریم از این ظرفیت مجددا بهره 
ببریم. مسیرهای دوچرخه سواری به زودی 

بازگردانده خواهند شد.«

خریدار  رئیس شورای شهر تهران از ورود 
اتوبوس های جدید به نــاوگان حمل و نقل 

عمومی در آینده نزدیک خبر داد.
مهدی چمــران در حاشــیه دویســت و 
شصت و چهارمین جلســه علنی شورای 
شــهر تهران در جمع خبرنگاران گفت: در 
جلســه  دیروز ابتدا آقای امانی گزارشی از 
بازدید خود از محله نعمــت آباد از منطقه 
۱۹ ارائه خواهد کــرد و در ادامه نیز به یک 
فوریت طرح تسهیلات شهروندان در حوزه 
گردشــگری خواهیم پرداخت. همچنین 
چندین پرونده بــاغ در دســتور کار قرار 

خواهد گرفت.

شاهد ترافیک شدید صبحگاهی 
نبودیم

وی با اشاره به آغاز سال تحصیلی و افزایش 
ترافیک در پایتخت ادامــه داد: البته امروز 
شاهد ترافیک شــدید صبحگاهی نبودیم 
و احتمــالا در بعــد ازظهر شــاهد افزایش 

ترافیک خواهیم بود.
 بنده نیز با حضور در دو مدرســه در ســطح 
شــهر تهــران در حوالی خیابــان انقلاب و 

رودکی زنگ مدرســه را به صــدا درآوردم 
و همانطــور که بیان شــد ترافیک شــدید 

صبحگاهی را شاهد نبودیم.
چمران در پاسخ به پرسشی درباره آمارهای 
متفاوت مســئولان از ترافیک مهرماه و آغاز 
سال تحصیلی، تأکید کرد: به هرصورت هر 
یک از مسئولان بنا بر تجربه ای که داشتند 

آمارهایی را بیان می کنند.

با ورود وسایل حمل و نقل عمومی کمر 
ترافیک را خواهیم شکست

وی در ادامه در پاســخ به پرســش دیگری 
مبنی بر برنامــه ریزی شــهرداری تهران 
برای افزایش و توســعه حمل و نقل عمومی 
از جملــه اتوبــوس همزمان با آغاز ســال 
تحصیلــی، گفــت: در همین ارتبــاط نیز 
شــهرداری تهران قرار اســت تعــدادی از 
اتوبوس ها را وارد ناوگان حمل و نقل عمومی 
کند که به بزودی این اتفــاق خواهد افتاد. 
همچنین برنامه ریزی نیز برای ســرفاصله 
قطارها در مترو انجام شــده اســت و اگر ما 
اقدامات لازم را انجــام ندهیم غول ترافیک 
گردن بزرگ تر خواهد شــد و ان شــاءالله 

با برنامه ریزی و ورود وســایل حمل و نقل 
عمومی کمر ترافیک را خواهیم شکست.

رئیس شــورای شــهر تهران همچنین در 
پاســخ به پرســش دیگری درباره ساخت 
و ســازهای غیرمجاز در زندان قزل حصار، 
اظهار کــرد: بنده از این موضــوع بی اطلاع 

هستم.

مشکلی برای طی شدن فرایند سوال 
از شهردار تهران وجود ندارد

چمران همچنین درباره طی شــدن فرایند 
ســوال از شــهردار تهران توســط نجفی 
عضو هیئت رئیســه شورای شــهر تهران، 
گفت: مشــکلی در این زمینه وجود ندارد و 

ان شاءالله این کار انجام خواهد شد.
وی همچنیــن درباره تحقیــق و تفحص از 
سازمان املاک شــهرداری تهران نیز افزود: 
این مســئله را همان موقع و کمتــر از ۴۸ 

ساعت به شهرداری تهران اعلام کردیم.

خرید و فروش تابلوها را در موزه های 
دنیا یک روال مرسوم است

رئیس شــورای شــهر تهــران در ادامه در 

ارتباط با حوشــی پیش آمــده در روزهای 
اخیــر در خصــوص تابلوهای مــوزه امام 
علــی)ع(، گفــت: در ایــن خصــوص نیز 
بیخودی شــلوغ کرده اند؛ اما در هر صورت 
ما دعوتی از رئیس سازمان فرهنگی هنری 
شهرداری تهران کرده ایم تا در صحن شورا 
حاضر و گزارشــی را در خصوص این تابلوها 

بیان کند.

چمران خرید و فــروش تابلوها را در موزه 
های دنیا یک روال مرسوم دانست و اظهار 
کرد: در همه دنیا این کار انجام می شود و 
طبق قراردادها این کار صورت می پذیرد؛ 
ولی در هر صورت ما از رئیس ســازمان 
فرهنگــی هنــری شــهرداری تهران 
خوســته ایم تا در صحن شــورا حاضر و 

گزارشی ارائه دهد.

سخنگوی دولت: بخشی از معوقات معلمان واریز شد

وه جهادی حوزه فرزندآوری در پایتخت فعالیت ۱۳۶ گر
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پس از 6 ماه داوری آثار
ایسفا برگزیدگانش را شناخت
برگزیدگان چهاردهمین دوره جوایز ایسفا معرفی شدند.

 مراســم پایانی چهاردهمین دوره جوایز ایسفا روز ۳۱ شهریور برگزار و 
برگزیدگان ۹ رشته اعلام شدند.

برگزیدگان چهاردهمین دوره جوایز ایسفا به شرح زیر هستند:
تندیس بهترین فیلم: مهســا حاجی کرم، مهدی دواچــی برای فیلم 

»ایتالیانو«
تندیس بهترین کارگردانی: مهدی دواچی برای فیلم »ایتالیانو«
تندیس بهترین بازیگری: مهسا حجازی برای فیلم »گوژپشت«
تندیس بهترین فیلمنامه: مهدی دواچی برای فیلم »ایتالیانو«
تندیس بهترین فیلمبرداری: مهدی حسینی برای فیلم »اژه«
تندیس بهترین تدوین: مرجان طبسی برای فیلم »ایتالیانو«

تندیس بهترین موســیقی تالیفی: ســارا بیگدلی شــاملو برای فیلم 
»سرریز«

تندیس بهترین صدا: فرزین زند و زهره علی اکبری برای صدابرداری و 
صداگذاری فیلم »ایتالیانو«

تندیس بهترین طراحی هنری: محسن نصراللهی برای طراحی صحنه 
فیلم »سرریز«

نشان ایسفا در این مراسم به شیدا قره چه داغی اهدا شد.
چهاردهمیــن دوره جوایز آکادمی فیلــم کوتاه ایران )جوایز ایســفا( 
به دبیری امیررضا جلالیان پــس از ۶ ماه داوری آثار در ســه مرحله با 

شناخت برگزیده ها پایان یافت.

برای اجرا در تماشاخانه ایران شهر
»جزیره لؤلؤ« بازیگران خود را معرفی کرد

بازیگران نمایش »جزیره لؤلؤ« به کارگردانی ســتاره پســیانی که 
از هشتم مهر در تماشــاخانه ایران شــهر به صحنه می رود، معرفی 

شدند.
به نقل از روابط عمومی تماشاخانه  ایران شــهر، نمایش »جزیره لؤلؤ« 
به نویسندگی آرش نعیمیان و خسرو پســیانی )اقتباسی آزاد از رمان 
»جزیره گنج« نوشــته رابرت لویی استیونســن( و کارگردانی ستاره 
پسیانی از هشتم مهر ساعت ۲۰:۱۵ در سالن ســمندریان تماشاخانه 

ایران شهر به صحنه می رود.
بازیگران این  نمایش )به ترتیب حروف الفبا( عبارتند از: ملودی آرام نیا، 
خســرو پســیانی، نوید جهان زاده، الناز حبیبی، مهدی حســینی نیا، 
روح الله حق گوی لســان، پویا ســعیدی، کاظم ســیاحی، ناز شادمان، 

مهدی صدر و فاطمه نقوی.

همچنین نورالدین حیدری ماهر مجری طرح، امیرحسین دوانی طراح 
صحنه، شــیما میرحمیدی طراح لباس و آکسســوار، ایمان امیدواری 
طراح گریم، بابک کیوانی طراح موسیقی و طراح صدا، هومن مرتضوی 
گرافیست، مصطفی شــب خوان طراح حرکت، نیلوفر نقیب ساداتی و 
محمدرضا رحمتی طراحان نور، صمد طالقانی امور بین الملل به عنوان 

طراحان نمایش »جزیره لؤلؤ« حضور دارند.

آغاز جشنواره های استانی تئاتر بسیج
جشنواره های استانی تئاتر بسیج »سودای عشق« با جشنواره استانی 

تهران آغاز شد.
مرحله استانی پانزدهمین جشنواره تئاتر بسیج »سودای عشق« از روز 
یکشــنبه یکم مهر و همزمان با هفته دفاع مقدس در استان تهران کار 

خود را آغاز کرد.
جشنواره های استانی تئاتر بسیج »سودای عشــق« در سایر استان ها 
نیز تا پایان مهرماه برگزار و برگزیدگان به جشنواره سراسری »سودای 

عشق« در آذر سال جاری، معرفی می شوند.
پانزدهمین جشــنواره تئاتر بسیج »سودای عشــق« با دبیری سعید 

نجفیان و به همت سازمان بسیج هنرمندان کشور برگزار می شود.
 

اجرای »فقط خودم« در تماشاخانه مهر
نمایش »فقط خودم« ویژه مخاطب کــودک و نوجوان به مدت ۱۵ روز 

در تماشاخانه مهر روی صحنه می رود.
 به نقل از روابــط عمومی حوره هنری انقلاب اســلامی، نمایش »فقط 
خودم« نوشــته مهدی ســیم ریز و کارگردانی محمد جهانپا نمایشی 
ویژه مخاطب کودک و نوجوان بالای ۶ ســال اســت که از ۱ تا ۱۵ مهر 
سال جاری هر روز از ســاعت ۱۸ به مدت ۴۵ دقیقه در تماشاخانه مهر 
حوزه هنری، به نشــانی تهران، تقاطع خیابان های حافظ و سمیه اجرا 

می شود.

این اثر نمایشی که تهیه کنندگی آن را ســجاد عباسی بر عهده دارد و با 
حمایت مرکز امید )حوزه هنری کودک و نوجوان( تولید شــده است، 
روایتی از زندگی دختربچه ای به نام »ســارا« است؛ دختری که دلش 

نمی خواهد خواهر یا برادر داشته باشد.
 از نظر او تک فرزندی یک اتفاق خارق العاده اســت و باعث می شود همه 
چیز متعلق به او باشــد، اما در یک اتفاق عجیب او بــه دنیای مورچه ها 

سفر می کند.
نازیلا نوروزی، اسدالله سرداریان، نیما پسندیده، ایمان سیدی، مهرآنا 
عبدالهیان و مهتا حیدری بازیگرانی هســتند که در این اثر نمایشی در 
جایگاه بازیگر روی صحنه می روند و یسنا اســماعیلی نیز، دیگر بازیگر 
این اثر است که برای نخســتین بار حضور روی صحنه نمایش را تجربه 

می کند.
مهدی شریفی طراح صحنه، محبوبه  ســلطانی طراح لباس، رکسانا 
صادقــی طراح گریم، آرمــان مهربان آهنگســاز، ناهیــد غفوری و 
یزدان منیریــان مدیر صحنــه، نازیلا نوروزی دســتیار کارگردان، 
علی نوروزیان عکاس، ســحر پری رخ تصویرســاز، سروش حیدری 
گرافیــک و صالح غلامی مســئول روابــط عمومی اثر ایــن نمایش 

هستند.
بلیت فروشی این اثر در سایت تیوال انجام می شود.

قاب

فیلم کوتاه »آنارشــی« به نویســندگی و کارگردانی 
مجیــد کاظمی به جشــنواره سیم فســت رومانی راه 
پیدا کرد.به نقل از مشاور رســانه ای پروژه، فیلم کوتاه 
»آنارشی« به نویسندگی و کارگردانی مجید کاظمی، 
تهیه کنندگی رهام رســولی و انجمن سینمای جوانان 
ایران در ادامه حضور جهانی خود به بخش دانشجویی 
بیســت و یکمین دوره جشــنواره سیم فست رومانی 
راه پیدا کرد.جشــنواره بین المللی فیلم سیم فســت 
SIMFEST، رویدادی طراحی شــده بــرای یافتن و 
شکل دادن به ارزش ها و استعدادها است تا اعتبار لازم 
را به آنها بدهد و آنها را با رســانه ای که می توانند در آن 
رشد کنند، پیوند دهد. این جشنواره، یک مسابقه و در 

عین حال مدرسه ای رســانه ای و رویدادی 
فرهنگی است.بیســت و یکمیــن دوره این 
جشنواره از تاریخ ۳۰ سپتامبر تا ۶ اکتبر )۹ 
تا ۱۵ مهر ۱۴۰۳( در کشــور رومانی برگزار 

می شود.
»آنارشــی« پیش از این به بخش مســابقه 
بین الملل ســی وهفتمین دوره جشــنواره 

فیفاک تونس نیز راه یافته اســت.در خلاصه داســتان 
این فیلم کوتاه آمده است: مادری تنها )مستقل(، برای 
ثبت نام پســرش در مدرســه جدید، با مشکلی مواجه 

می شود و تصمیم به مقابله با آن می گیرد.
محمد جهان پا، محدثه حســامی در این فیلم کوتاه به 

ایفای نقش پرداخته انــد و پخش بین الملل 
اثر برعهده وارکانا پروداکشــنز به مدیریت 

رهام رسولی است.
عوامل فیلــم کوتــاه »آنارشــی« عبارتند 
از نویســنده و کارگردان: مجیــد کاظمی، 
تهیه کننده: رهام رســولی، مجید کاظمی، 
مجری طرح: انجمن سینمای جوانان ایران 
دفتر مشــهد، ســرمایه گذار: مرتضی کاظمی ازغدی، 
مدیــر فیلم بــرداری: حمیدرضا فاطمــی، صدابردار: 
مرتضی غیــور، تدوین: هادی حقــی راد، صداگذاری: 
ســلمان ابوذر، اصــلاح نــور و رنگ: مهــران جبلی، 
طراح گریم: آناهیتا موســوی، طــراح صحنه و لباس: 

مهنوش جوادی، دســتیاران کارگــردان: علی محمد 
طاهری، ارمیا ربانی، مدیر تولیــد: علیرضا محمودی، 
تهیه کننــده اجرایی: رهام رســولی، منشــی صحنه: 
کوثر صدری، بازیگران کــودک: علیرضا کاظمی، علی 
اســتادی، دســتیار اول فیلم بردار: کامــران فضائلی، 
گروه فیلم برداری: پویان کامل، مهدیار ســنبله، جعفر 
امیری، فنی دوربین: معین پرهیزگار، دســتیار گریم: 
حســین چمن پرا، دســتیاران صحنه و لباس: مهدی 
شمســا، فاطمه رافع، دســتیاران تولید: ایمان امینی، 
کی سان عرب عامری، مســعود مکری زاده، پشتیبانی 
فنی: دفتر سینمایی اســاطیر )حامد خوشرو(، عکاس: 

امیرعلی موسوی و مشاور رسانه ای: علی کشاورز.

آنارشی

خریدار  سینا رازانی که این روزها با بازی 
در نمایش »ســبز قاتل« روی صحنه است، 
می گوید که منتظر شنیدن برخی نام های 

آشنا در تئاتر است.
این بازیگر از ویژگی های این اثر نمایشــی 
گفت و هشدار داد که اگر فکری برای اقتصاد 
تئاتر نشــود، ایــن وضعیــت در بلندمدت 
آســیب هایی جدی بــه تئاتر کشــورمان 
وارد می کند.رازانی کــه تجربه همکاری با 
بسیاری از کارگردانان شــناخته شده تئاتر 
را دارد، در آغاز درباره حضورش در نمایش 
»سبز قاتل« توضیح داد: مدت ها بود که در 
کار جمع و جوری بــازی نکرده بودم و برایم 
جذاب بود در نمایشی که تنها دو شخصیت 
داشــت، بازی کنــم. اولین بــاری که متن 
نمایش را خواندم، اصــلا متوجه گذر زمان 
نشدم و در یک نشســت، آن را به طور کامل 
خواندم و فکر کردم وقتی این نمایشــنامه 
در خوانش این گونه گیراســت، وقتی روی 
صحنه برود، برای تماشــاگر، دیدنی تر هم 
می شــود.این بازیگر با اشاره به ویژگی های 
این نمایشنامه اضافه کرد: نمایشنامه »سبز 
قاتل« ریتم بسیار تندی دارد و شخصیت ها 
و فرم اجرایی اش بسیار چالش برانگیز است. 
کارکتری که در ایــن نمایش بازی می کنم، 
در لحظــه تغییر شــخصیت می دهد و این 

ویژگی نیز برایم جذاب و چالش برانگیز بود.
رازانی با ارایه توضیحاتی درباره روند تمرین 
این نمایش افــزود: به مــدت دو ماه روزی 
بیش از ۶ ســاعت تمرین داشتیم. متاسفانه 
در شــرایط فعلی، خیلی از آثار نمایشی در 
روندی شــتابزده به اجرا می رســند ولی ما 
به ســبک تئاترهــای دوره های گذشــته، 
تمرین هایی طولانی داشــتیم. این نمایش 
به دلیل ویژگی های خــود نیازمند تمرین 
مســتمر و پیگیرانه بود که حتی تا اجراهای 
آغازین ما هم ادامه داشت و بعد از چند اجرا 

به سر و شکل نهایی کار رسیدیم.
او که در این نمایش بــا کارگردانی جوان و 
کمتر شناخته شــده همکاری دارد، ادامه 
داد: پیش تر خانم نقدی زاده را نمی شناختم 
و به واســطه آقای نورالدین حیدری ماهر، 
تهیه کننده کار، به گروه اجرایی این نمایش 
پیوســتم. ولی بعد از ورود به گروه و آشنایی 
با کارگردان کار، متوجه شــدم که با وجود 
جوانی اش، ایده های اجرایــی خوبی دارد. 
ضمن اینکه مشــخص بود بــرای نگارش 
نمایشــنامه مدت زیادی تحقیق و مطالعه 
داشــته اســت. نمایش ما در فضای توهم و 

چِت کردن می گذرد و ایشــان برای نگارش 
این متن بسیار بررسی و مطالعه کرده بود. از 
سوی دیگر نوع تعاملش با بازیگر نیز خیلی 

جالب توجه بود.
رازانی کــه بــا شــماری از کارگردان های 
سرشــناس تئاتر همکاری داشــته است، 
درباره شــرایط فعلی تئاتر بــرای بازیگران 
حرفه ای این رشــته و حضور اغلب آنان در 
شبکه نمایش خانگی توضیح داد: متاسفانه 
تئاتــر ما بــه ســختی می تواند خــود را با 
شــرایط اقتصادی فعلی وفق بدهد. به دلیل 
هزینه های بالا، حتی اجرای یک کار با چند 
بازیگر معدود و نه کاری پر بازیگر، دست کم 
نیازمند بیش از یک میلیارد هزینه است. در 
این سال ها خیلی از دستمزدها و بودجه ها با 
توجه به شرایط اقتصادی فعلی، به روز شده 

ولی این اتفاق در تئاتر رخ نداده است.
او با اشاره به گســترش تئاترهای خصوصی 
و قطع شدن یارانه دولتی تولید تئاتر اضافه 
کرد: ۹۰ درصد آثار نمایشــی با بودجه های 
شــخصی به صحنه می رود و در بســیاری 
موارد، چشــم انداز مشخصی برای بازگشت 
سرمایه ی ســرمایه گذاران شخصی وجود 
نــدارد چراکه برای رعایت حــال مخاطب، 
قیمت بلیت از حد مشخصی نمی تواند بالاتر 
برود. از ســوی تعداد زیادی از آثار نمایشی 
در ســالن های خصوصی اجرا می شــوند و 
بخشی از فروش گیشه به عنوان اجاره سالن 
در نظر گرفته می شود. اجاره پلاتوی تمرین 

و ســاخت دکور و دوخت لبــاس و ... همه 
هزینه بر اســت و همه اینها یعنی تئاتر ما به 

یک حمایت اساسی نیاز دارد.
او تاکید کــرد: در این وضعیــت همه محق 
هســتند؛ هم گروه نمایشــی که با سرمایه 
شــخصی کاری را به اجرا می رســاند و باید 
علاوه بــر تامین هزینه های کار، دســتمزد 
عوامل خــود را بدهد، هم ســالنی که باید 
هزینه هــای خــود را از طریق اجــاره بها 
تامین کند و هم تماشــاگری کــه اغلب از 
قشر متوسط و دانشجوســت و توان خرید 
بلیت هــای گــران را ندارد.رازانــی ادامه 
داد: در ایــن وضعیــت اجرای بســیاری از 
نمایش های پر پرسوناژ که در گذشته رواج 
داشت، بخصوص در ســالن های خصوصی 
امکان پذیر نیست. بنابراین تئاتر به اجبار با 
یکسری مشکلات رو به روست که نمی تواند 
پاســخگوی هزینه های خود باشد و در این 
بین بازیگــران حرفه ای هم ناچار هســتند 
برای گــذران زندگی خود به همــکاری با 
پلتفرم ها بپردازند و کمتــر فرصت بازی در 

تئاتر پیدا می کنند.
او تاکیــد کــرد: اگــر وضعیــت اقتصادی 
تئاتر درســت نشــود، قطعــا در آینده این 
هنر تاثیرگذار خواهد بــود و در بلند مدت 
آســیب های جدی به تئاتر مــا می زند. به 
همین دلیل آسیب شناســی وضعیت فعلی 

تئاتر، امری ضروری است.
این بازیگر با ابراز تاســف از غیبت برخی از 

هنرمندان نامدار تئاتر افزود: امسال بیش از 
۱۰ نمایشنامه پیشنهاد شد که اغلب آنها به 
قوت نمایشــنامه های قبلی مان نبودند. من 
منتظر شنیدن یکســری نام ها در تئاترمان 
هستم که با اشــتیاق به دیدن کارهایشان 
بروم و نیز منتظــر پیشــنهادهای جذاب 
از ســوی هنرمندان نام آشــنای تئاترمان 
هستم که با شــوق فراوان با آنان همکاری 
کنم. در غیــاب ایــن نام ها البتــه جوانان 
مستعدی هســتند که تلاش و کار می کنند 
که شاید ما خیلی از آنان را نشناسیم و حتی 
احتمال دارد که آنان نیز آشنایی چندانی با 
نســل های قبلی خود نداشته باشند چراکه 
در این ســال ها تئاتر ما اتفاقــات گوناگونی 
را پشت سر گذاشته و شــرایط پیچیده ای 
پیدا کرده اســت که سبب شــده بخشی از 
هنرمندان شــناخته شــده، از صحنه دور 
بمانند. متاســفانه امروزه در کنار مشکلات 
اقتصادی، تعداد افرادی کــه به همکاری با 
آنان تمایل داشته باشــیم، کم شده و تعداد 
نمایشــنامه های قابل تامل نیز کمتر شده 

است.
رازانی با تاکید بر ضرورت اجرای آثار متنوع 
در تئاتر ابراز تاسف کرد: این اتفاق در سینما 
هم افتاده که وقتی یک نمونــه کار، جواب 
می دهد، همه می خواهند همــان را تکرار 
کنند در حالیکه لازم اســت صد نمونه تئاتر 
داشته باشــیم و همه قرار نیست شبیه هم 
کار کنند. در این جــا مخاطب هم می تواند 

تاثیرگذار باشــد به این معنا که با استقبال 
و حمایت خــود از گونه هــای مختلف آثار 
نمایشــی، مســیر کار را بــرای گروه های 
گوناگون هموار می کنــد. یعنی این تعامل 

باید دوسویه باشد.
او خاطرنشان کرد: ما نیز به عنوان گروه های 
اجرایی نباید تســلیم شــویم. اگر به کاری 
عمیقا اعتقــاد داریم، باید بــرای آن تلاش 
کنیم. خوشــبختانه گروه اجرایی نمایش 
»ســبز قاتل« جســارت این را داشتند که 
کاری با ســر و شــکل جدید ارایه بدهند. 
بسیار خوشحالم که بعد از هر اجرا تعدادی 
از تماشاگران بیرون ســالن منتظر هستند 
تا درباره نمایش صحبت کنیم و این نشــان 
می دهد که کار، تماشاگر را به فکر واداشته و 

ذهن او را درگیر خود کرده است.
رازانی در ادامه، مساله اطلاع رسانی را یکی 
دیگر از مشــکلات تئاتر برشمرد و افزود: در 
حال حاضر بیشتر اطلاع رسانی ها در فضای 
مجازی رخ می دهــد. پیش از ایــن تعداد 
سالن ها و نحوه اطلاع رســانی مشخص بود 
اما الان خود من به عنــوان یک بازیگر تئاتر 
در بســیاری مواقع نمی دانم چه کسی کجا 
اجرا دارد و نســبت به این مساله معترضم. 
در این ســال ها باید گروه های تخصصی در 
زمینه اطلاع رسانی شــکل می گرفت. فعلا 
ناچاریم بیشتر بار اطلاع رسانی را به فضای 
مجازی ببریم که با فیلترینگ هم دســت به 
گریبان است. از ســوی دیگر معلوم نیست 
بمباران اطلاعاتی چقدر تاثیر مثبت داشته 
باشــد. با این حال برخی از گروه ها با تقبل 
هزینه های بالا به این شــیوه، مخاطب را در 

جریان اجرای نمایش خود می گذارند.
او اضافه کرد: روش دیگر برای اطلاع رسانی 
می تواند معرفی کارها از طریق افراد صاحب 
اندیشه باشــد یا راه دیگری مانند رجوع به 
نظرات مخاطبان در سایتی مانند تیوال که 
مرجع خرید بلیت هم هســت. در این بازار 
شلوغ، بسیاری از تبلیغات تئاتر در صفحات 
دوستانی کار می شود که خودشان نمایش 
را ندیده انــد در حالیکه خوانــدن نظرات 
تماشــاگران در ســایت های فروش بلیت، 
می توانــد به مــردم کمک کند تــا ارزیابی 
بهتری از آثار روی صحنه داشته باشند. حالا 
که فضای مجازی این چنین تعیین کننده 
اســت، باید برای برقراری گفتگو، استفاده 
بهتری از آن داشته باشیم تا شاید از این راه، 
تعامل موثرتری میان گروه های نمایشــی و 

مخاطبان شان برقرار شود.

ود ومانی می ر »آنارشی« به ر

در جشنواره سن سباستین

خاویر باردم حملات نتانیاهو به غزه را جنایت علیه بشریت خواند
خریدار  خاویر باردم در جشــنواره ســن 
سباســتین، بنیامین نتانیاهو را جنایتکار 
خوانــد و از آمریــکا و بریتانیا خواســت در 
حمایت از دولت رادیکال اســرائیل تجدید 

نظر کنند.
 به نقل از ددلاین، خاویر باردم صبح جمعه 
در یک کنفرانس مطبوعاتی در جشــنواره 
فیلم سن سباستین ۲۰۲۴، ارزیابی طولانی 
و شــیوای خود را با محکوم کردن حملات 

نظامی کنونی اسرائیل در غزه ارایه کرد.
باردم که راهی ســن سباســتین شــده تا 
ســرانجام جایــزه دونوســیتا ۲۰۲۳ خود 
را دریافت کند - زیرا ســال پیــش به دلیل 
اعتصاب بازیگران آمریکایی نتوانســت در 
جشنواره حضور یابد - این سخنان را مطرح 

کرد.
وی پاســخ به ســوال خبرنــگاران درباره 
سیاست و اسرائیل را با این جمله آغاز کرد: 
آنچه در غزه اتفاق می افتــد کاملًا غیرقابل 
قبول است، وحشتناک اســت، غیرانسانی 
اســت. من معتقدم که این دولت اسرائیل 
رادیکال ترین دولتی است که اسرائیل تا به 

حال داشته است.
باردم در ادامه گفت که معتقد اســت دولت 
این کشــور »در حال ارتکاب جنایت علیه 
بشــریت اســت« و افزود: بدیهی است که 
حملات هفتم اکتبــر، این مجازات عظیم را 

که مردم فلسطین از آن رنج می برند، توجیه 
نمی کند.

باردم گفت: مصونیــت از مجازاتی که دولت 
کنونی اســرائیل در اقدامات خــود در غزه 
و کرانه باختری از آن برخوردار اســت، باید 
تغییر کنــد. من فکر می کنم کشــورهایی 
مانند آمریکا، آلمــان و انگلیس به ویژه باید 
در حمایت بی قید و شــرط خود درباره این 
جنایت ها تجدید نظر کنند. ممنوعیت ورود 
غذا، آب، دارو و برق، همانطور که یونیســف 
می گوید، جنگی علیه کودکان اســت و این 

آسیب تا نسل ها ادامه می یابد.
بازیگــر برنده اســکار برای فیلــم »جایی 
برای پیرمردها نیســت«، گفت که می داند 
حرف هایش چیزی را تغییــر نمی دهد، اما 
معتقد اســت؛ ما به عنوان یک جامعه تعهد 
اخلاقی داریم تا آنچــه را ناعادلانه می دانیم 

محکوم کنیم.
وی افــزود: دولت ناسیونالیســت راســت 
افراطی اسرائیل به هیچ وجه نماینده جامعه 
یهودی یا جامعه اسرائیل نیست. مسئولیت 
ما این اســت کــه بتوانیم شــرایطی را که 
غیرقابل قبول می دانیم مشــاهده و محکوم 
کنیم و از دادگاه کیفری بین المللی و قاضی 
بین المللی ســازمان ملل متحــد بخواهیم 
مســئولان را محکوم و قضــاوت کند که در 
این مــورد نتانیاهو اســت. حمایت بی قید 

و شــرط بیشــتر، به معنی بال و پر دادن به 
سوءاستفاده از قوانین بین المللی است.

باردم پــس از ســخنانش مورد تشــویق 
خبرنگاران حاضر در سالن قرار گرفت.

در مــاه آگوســت، وزارت بهداشــت غزه 
گزارش داد که بیش از ۴۰ هزار فلســطینی 
که حداقل ۱۶۴۵۶ نفر از آنها کودک و بیش 
از ۱۱ هزار نفر زن بوده اند، در نتیجه حملات 

اسرائیل به غزه کشته شده اند.
ورایتی نیــز گزارش کــرد در این مصاحبه 
خاویر باردم همچنین اعــلام کرده در فیلم 
»یکی از عزیزان« بــه کارگردانی رودریگو 
سوروگوین سازنده »جانوران« بازی خواهد 
کرد. »جانوران« برنــده جایزه بهترین فیلم 
خارجی سزار در ســال ۲۰۲۳ شد و ۴ برنده 

جشنواره کن را پشت سر گذاشت.

در خلاصه داستان »یکی از عزیزان« آمده 
است: این فیلم به کارگردانی تحسین شده 
و دخترش کــه بازیگــر ناموفقی اســت، 
می پــردازد کــه پــس از ســال ها دوری 
و گذشــته ای ســخت، فیلمــی را بــا هم 

می سازند.
وی در پاسخ به این ســوال که آیا به عنوان 
یک بازیگر در طول ۳۰ سال و از سال ۱۹۹۴ 
تغییر کرده اســت؟ گفت: بله وقتی تازه راه 

افتاده بودم، بیشتر یک بازیگر متد بودم.
بــاردم ادامــه داد: قبــلًا، اگر شــخصیت 
من انگشــتانش را می شکســت- مثلًا در 
فیلــم »خروج« ســال ۱۹۹۶ - مــن واقعا 
انگشــت هایم را می شکســتم، امــا حالا 
چگونگی وارد کردن شــخصیت و مهم تر از 
همه نحوه خــروج از آن را مطالعه می کنم. 
وقتی از راه تخیل و خلاقیــت کار  کنی، کار 
بسیار قدرتمندتر اســت و می تواند فراتر از 

افزودن چیزی بیشتر به شما باشد.
وی در ادامه صحبت هایش یادآور شــد که 
چیزی که تغییر نکرده احســاس او نسبت 
به خانواده است. باردم به یکی از بزرگترین 
خاندان فیلمســازی اســپانیا تعلق دارد، 
پدربزرگــش رافائل بــاردم و مادربزرگش 
هــر ۲ بازیگر و فعــال اجتماعــی و ۲ تن از 
تحســین برانگیزترین بازیگرانــی بودنــد 
که از دهه ۱۹۴۰ تا ۱۹۶۰ در اســپانیا کار 

می کردند. دایی وی خوان آنتونیو باردم هم 
یکی از مهمترین کارگردانان اسپانیایی بود 
که به انتقاد از فرانسیســکو فرانکو دیکتاتور 
می پرداخــت و بــرای ســاخت فیلم های 
ضدفاشیســتی به زندان افتــاد. برادر وی 
کارلــوس باردم هــم ۳ بار نامــزد آکادمی 

اسپانیا شده است.
وی گفت: برادرم همیشــه یک حکایت را 
به یاد می آورد و می گویــد مادر ما زمانی 
از شــوهرش جدا شد که اســپانیا اجازه 
طلاق نمی داد. او ۳ فرزنــد بزرگ کرد و 
یک بازیگر بــود آن هــم در دوره ای که 
یــک زن بازیگــر وجهه خوبی نداشــت. 
او ســاعت ها کار می کرد تــا بتواند به ما 
گوشت و پاســتا با گوجه فرنگی بدهد، اما 
وقتی کســی برای جمع آوری کمک های 
مالی بــرای حقوق زنان بــه در می زد، او 
نیمــی از آنچه را کــه ما داشــتیم، به او 

می داد.
باردم گفت: مــا در عمل آموختیــم که به 

عنوان یک انسان باید چگونه باشیم.
باردم که اسکار بهترین بازیگر نقش مکمل 
مرد سال ۲۰۰۸ را به مادرش تقدیم کرد، در 
کنفرانس مطبوعاتی ســن سباستین گفت 
که هنوز خود را »پســر پیــلار« می داند. او 
افزود: امیدوارم به عنوان پســر پیلار بمیرم 

و چیزی جز پسر پیلار نباشم.
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میدان

کشــتی گیر جوان و آینده دار مقاومت البرز با تاکید بر 
این که برای تیم ملی از جان مایه خواهد گذاشت گفت: 
آرزو دارم مادرم من را روی ســکوی جهانی ببیند و از 

خوشحالی پر بکشد.
محمد حیدری کشــتی گیر باتکنیک باشگاه مقاومت 
البرز که در وزن ۷۰ کیلوگرم رقابت مــی کند و در دو 
هفته ابتدایی لیگ برتر تنها پیروزی تیمش را رقم زده 

اســت، در گفت و گو با خبرنگار مهر گفت: من ســرباز 
باشــگاه مقاومت البرز هســتم و افتخار می کنم که در 
لباس مقدس ســربازی می توانم به صورت حرفه ای به 

رشته ورزشی مورد علاقه ام بپردازم.
وی ادامه داد: از مدیریت باشــگاه مقاومــت البرز که 
شــرایطی را برایم رقم زد تا با کشتی گرفتن و تمرینات 
تخصصی به اهدافم در کشــتی نزدیک شوم، ممنونم و 

قدردان محبت ها و زحمات آنها هستم.
این کشــتی گیر جوان در ادامه به مبارزاتش در لیگ 
برتر اشاره کرد و گفت: در هفته اول مسابقات لیگ برتر 
کشتی باشگاه های کشور مقابل تیم بانک شهر که سال 
پیش عنــوان قهرمانی را در کارنامه داشــت و با جذب 
اکثر کشــتی گیران ملی پوش به دنبال تکرار قهرمانی 
بود کشتی گرفتم و به لطف خدا توانستم با امتیاز عالی 

و با نتیجه ۱۲ بر صفر تنها برد باشــگاه مقاومت البرز را 
کسب کنم.

محمد حیدری ادامه داد: در هفته دوم هم با تیم معینی 
پور نیز تنها برد باشــگاه مقاومت البرز را کسب کردم. 
ضمــن اینکه با توجه بــه میزبانی تیــم معینی پور در 
بجنورد ، اگر داوران دقت بیشتر ی در نحوه قضاوت می 

کردند حق تیم ما حداقل ۳ برد بود.

کشتی

خریدار  مدافعی که توســط جواد نکونام، 
سرمربی اســتقلال از این تیم کنار گذاشته 
شد معتقد اســت که »کادر فنی استقلال 
مقرر کرده بود که خیلی کم از من در ترکیب 
اســتفاده کند.« ایــن بازیکــن همچنین 
می گویــد علی رغم عملکــرد خوبی که در 
زمین داشــته اســت، پس از بــازی مورد 
بی مهری قرار می گرفته و ایــن در انگیزه او 

تاثیرگذار بوده است.
 مدافع فصل گذشته اســتقلال از سه فصل 

حضور خود در این تیم می گوید. 

 به عنوان بازیکنی که ســه فصل در 
اســتقلال حضور داشــتی و در سال 
قهرمانی استقلال، یکی از مهره های 
اصلی فرهاد مجیدی بودی، آیا نحوه 
جدایی خود و رفتار باشــگاه درست 

بود؟
به عنوان کسی که با نظر آقا فرهاد مجیدی 
از پرتغال به اســتقلال نقل مــکان کردم، 
فصــل رویایی و بســیار خاطره انگیزی را با 
آبی های محبوب پایتخت ســپری کردم و 
یکی از بهترین فصل هــای فوتبالی خودم 
را پشت سر گذاشــتم، زیرا فرهاد مجیدی 
به شکلی بســیار حرفه ای با ما کار می کرد و 
می دانست از هر بازیکن چگونه بازی بگیرد 
و در نهایت با هدایت فرهــاد مجیدی یکی 
از نوادر نتایج تاریخ استقلال را بدون باخت 
رقم زدیم و بعد از سال ها قهرمان لیگ برتر 
فوتبال کشور شدیم. درسال دوم، ساپینتو 
جای مجیدی هدایت اســتقلال را بر عهده 

گرفت.
 این مربی کــه در باطن مهربــان و خوش 
برخــورد و در ظاهر عصبــی و اخمو بود نیز 
به من اعتماد و باور ویژه ای داشــت. من هر 
چه در توان داشــتم در زمین پیاده کردم و 
فصل خوبی را نیز پشت سر نهادم. ساپینتو 
اســتقلال را تا یک قدمی قهرمانی رساند و 
من بهتریــن بازی هایم را برای اســتقلال و 
او در زمین انجام دادم، اما مســائلی دست 
به دست هم داد تا اســتقلال نتواند به آنچه 
اســتحقاقش را داشــت، دســت یابد. اما 
درسال ســوم متاسفانه شــرایط آن چنان 
که می خواســتم پیش نرفــت و علی رغم 
آمادگی فراوانی که داشتم از طرف کادرفنی 

اســتقلال کم تر به بازی گرفته می شــدم و 
هرگاه نیز وارد زمین می شــدم، همه انرژی 
و توانــم را در زمین می گذاشــتم تا بازیکن 
مفید و مســئولیت پذیری برای اســتقلال 
و هواداران میلیونی اش باشــم. ما در فصل 
گذشــته می توانســتیم قهرمان لیگ برتر 
شویم، اما متاسفانه حواشــی درون باشگاه 
و تمرکز نداشــتن بــر روی بازی های خود 
و پرداختن به مســائلی که نیازی نبود تا به 
آن ها توجه  شود، سبب شــد که قهرمانی را 
دو دســتی تقدیم رقیب دیرینه خود کنیم. 
متاسفانه رفتار کادرفنی و مدیریت باشگاه 
در نحوه جدایی ام جالب نبــود و من انتظار 
احترام بیش تری را از ســوی آن ها داشتم، 
اما من بــه  عنوان یک اســتقلالی برای تیم 

محبوب استقلال آرزوی موفقیت دارم.

 با وجود گل های حساســی که زدی 
و عملکــرد قابل قبولی که داشــتی 
همیشه تحت فشــار زیادی بودید. 
این فشــار زیاد با وجود عملکردی که 
داشــتی به چه خاطر بود؟ آیا دست 

پشت پرده ای وجود داشت؟
بله با شما موافقم من با تمام توان درخدمت 
کادرفنــی و اســتقلال و هوادارانش بودم. 

فشار روانی همیشه روی بازیکنان استقلال 
و پرســپولیس و یکی دو تیــم مدعی دیگر 
وجود دارد، اما ما همیشــه با این فشــارها 
کنارمی آمدیم، چون می دانســتیم در چه 
تیمی بــازی می کنیم. هــرگاه وارد زمین 
می شدیم، حتی اگر چند دقیقه ای بازی به 
ما هم می رســید، با توان مضاعفی در زمین 
ظاهر می شــدیم، امــا پس از بــازی مورد 
بی مهری قرار می گرفتیــم و همین مورد، 
انگیزه ها را گاهــا از ما می گرفت، اما من یک 
بازیکن حرفه ای هســتم و همیشــه آماده 
بازی کردن بودم، امــا کادرفنی مقرر کرده 
بود که بســیار کم از من در ترکیب استفاده 
کند، این درحالی اســت که من می توانم در 
چند پست به راحتی بازی کنم و این ویژگی 
را از دوران نوجوانی داشــتم، ولی کادرفنی 
بیش تر روی ۱۳ تا ۱۴ نفر نظر داشــت، اما 
من به تصمیمات آن ها احتــرام می گذارم، 
بــه هرحال هر مربــی تفکرات خــودش را 
دارد و خودش نیز مســئولیت تصمیماتش 
را می گیرد. اما من در فصل گذشــته یکی از 
بدترین فصول فوتبالی ام  را ســپری کردم، 
زیرا هم آماده بودم و هم می توانستم بیش تر 
به اســتقلال کمک کنم، امــا در نهایت این 
مربی است که تصمیم می گیرد. دست های 

پشــت پرده را نمی دانم، اما همه می دانند 
که من بدون حواشی و دور از رسانه ها فقط 
به دنبال فوتبال بازی کردن هســتم و تمام 
تمرکزم را روی کارم گذاشــته ام و خواهم 
گذاشت، زیرا این یکی از آیتم های بازیکنان 

حرفه ای فوتبال است. 
چون من از شهرستانی)شــادگان( می آیم 
که بچه هایش از دوران کودکی با ســختی 
و محرومیــت بزرگ شــده اند و هــرگاه به 
هر دلیلــی به زمیــن می خورنــد، قوی تر 
بلند می شــوند، با مشــکلات و دشواری ها 
و نامردی هــا می جنگم و مطمئن باشــید، 
مجــددا جعفر ســلمانی جدیدتــری را در 
میادیــن فوتبال خواهیم دیــد. البته این را 
بگویم تا ابــد مدیون اســتقلال و حمایت 
هواداران استقلال هســتم و محبت شان را 

فراموش نمیکنم.

 قهرمانــی لیگ برتر و ســوپرجام 
عناوینی بود که با اســتقلال به دست 
آوردی. به نظرت به حقت در استقلال 

از نظر شخصی رسیدی؟
بله من با اســتقلال به قهرمانی لیگ برتر و 
سوپر جام رسیدم، هر دو را مدیون هواداران 
و آقا فرهاد مجیدی و دســتیاران این مربی 

باشــخصیت و البته تلاش تمامی بچه های 
تیم هســتم و شــیرینی خاصی بــه همراه 

داشت.
 لذت قهرمانی، تمام فشــارها، خستگی ها و 
ســختی ها را از تن بازیکنان و تمامی عوامل 
باشــگاه، به ویژه هواداران عاشق آبی خارج 
می کند. بهترین لحظات زندگی فوتبالی ام 
را با آن دو قهرمانی سپری کردم و امیدوارم 
این حس همیشــه همــراه هــواداران تیم 
محبوبم استقلال باشد، کســانی که مالک 
اصلی باشگاه هستند و هرچه ما داریم از این 
هواداران و پیشکســوتانی است که در سرما 
و گرما و در غم و شــادی بازیکنان شــریک 

هستند. 
دوســت داشــتم با اســتقلال به قهرمانی 
درآســیا برســم که هم اکنون متاســفانه 
قسمت نشــد. اما برای تیم محبوبم این را از 

اعماق قلب آرزومندم.

 فصل نقــل و انتقالات ایــران تمام 
شــد اما به تیمی در لیگ برتر ایران 
منتقل نشــدی. برنامه ات برای آینده 

حرفه ای ات چیست؟
من چند پیشــنهاد خوب از داخل و خارج از 
کشــور دارم، اما ترجیح می دهم که فوتبالم 
را در خــارج دنبال کنم. ببنیم سرنوشــت 
برای ما چه چیزی رقم زده است. ان شاءالله 
روزی برسد که مجددا از مسیر لژیونر شدن، 
دوباره پیراهن مقدس تیم ملی کشــورم را 
بر تن کنم تا به فوتبال ملی کشــورم، ادای 

دین کنم.

 کوین یامگا هم به نســاجی رفت؛ 
قبول دارید برخورد خوبــی هم با او 

صورت نگرفت؟
کوین بازیکــن حرفه ای اســت و دیدید با 
وجود آســیب دیدگی که برایــش به وجود 
آمد باز هم دســت از تلاش بر نداشت و این 
می تواند یک الگو برای بازیکنان جوانی باشد 
که می خواهند در فوتبال رشد کنند. یامگا 
نشــان داد اگر کادر فنی هم علیه ات باشند 
اگر انگیزه داشته باشی می توانی به اهدافت 
برســی. من و یامگا بهترین دوســت برای 
هم بودیم و خیلی خوشــحالم که به زمین 

فوتبال برگشت.

محمد حیدری:برای تیم ملی جان می دهم

اراک میزبان سرخابی ها در تقابل 104؛
دربی خارج از تهران برنده ندارد!

استقلال و پرسپولیس در حالی باید چهارشــنبه چهارم مهر ماه، دربی 
۱۰۴ را برابر هم برگزار کنند که این مسابقه، طبق اعلام رسمی سازمان 
لیگ فوتبال ایران، در ورزشگاه امام خمینی)ره( اراک برگزار خواهد شد 
تا به این ترتیب، شــاهد برگزاری این بازی حساس، برای سومین بار در 

طول تاریخ دربی پایتخت، در خارج از تهران باشیم.
 شهرآورد صد و چهارم استقلال و پرســپولیس روز چهارم مهرماه برگزار 
خواهد شد و با توجه به وضعیت ورزشگاه های تهران، این بازی به میزبانی 
ورزشــگاه امام خمینی اراک برگزار خواهد شد.نگاهی به تاریخچه تقابل 
سرخابی ها نشان می دهد که این دو تیم تاکنون دو بار در خارج از تهران 
به مصاف هم رفته اند که هر دو مســابقه با نتیجه تساوی به پایان رسیده 
است. حال باید ببینیم اراک طلسم تساوی های خسته کننده دربی های 
خارج از تهران را می شکند یا خیر.اولین مسابقه دربی که خارج از تهران 
برگزار شد، به هفتم بهمن ماه ســال ۱۳۷۳ برمی گردد که در ورزشگاه 
تختی بندرعباس برگزار شــد. آن دیدار که بازی شماره ۴۰ سرخابی ها 
به شــمار می رفت، در حالی به جنوب کشور و اســتان هرمزگان منتقل 
شد که بازی رفت بین پرسپولیس واستقلال در نیمه نهایی لیگ چهارم 
آزادگان، در حالی که ۲-۲ مســاوی بود، در دقیقه ۸۸ رفتار پرخاشگرانه 
بازیکنان ومربیان ومســئولان دو تیم به علت اشتباهات داور، به جنجال 
کشیده شــد و نیمه تمام باقی ماند. همان شــب بازی احکام انضباطی 
برای خاطیان اعلام شــد و حدود ۱۲ نفر از بازیکنــان و مربیان دو تیم، با 
محرومیت هایی بین ســه ماه تا سه سال مواجه شــدند اما یکی دیگر از 
احکام مربوط به آن بازی، برگزاری بازی برگشت در زمینی بی طرف بود. 
مسابقه ای که با حضور کمتر از پنج هزار تماشــاگر در بندرعباس برگزار 

شد و خیلی آرام و بی سر و صدا با تساوی بدون گل به پایان رسید!
دومین و آخرین باری که استقلال و پرســپولیس در خارج از پایتخت 
به مصاف هم رفتند نیز به ۲۲ ســال قبل بازمی گردد. بیســتم دی ماه 
سال ۱۳۸۱ که دربی شــماره ۵۴ پایتخت، در ورزشگاه یادگار امام)ره( 
تبریز برگزار شد. در آن ایام هم، مثل حالا ورزشگاه آزادی تهران به دلیل 
بازسازی مهیای برگزاری مســابقه نبود و این استادیوم، بعد از ۳۱ سال 
درگیر مرمت اساسی شد و زمین ورزشگاه که انباشت از فشردگی خاک 
رس بود، نیم متر کنده شــد تا زهکشــی، ریختن خاک مرغوب و نصب 
چمن حرفه ای در آن انجام شــود. در این میان، ورزشگاه تختی تهران 
و سایر ورزشگاه های نزدیک تهران هم شرایط مساعدی برای برگزاری 
بازی نداشتند تا بازی به تبریز و ورزشگاه یادگار منتقل شود. مسابقه ای 
که با تســاوی ۱-۱ به پایان رسید. علی ســامره مهاجم آبی ها به دلیل 
ســریع ترین گل زنی در ثانیه چهل و دوم آن بازی رکورددار و ملقب به 
»علی ۳۰ ثانیه« شد و گل ســرخ ها را هم، زنده یاد علی انصاریان از روی 

نقطه پنالتی در آن مسابقه به ثمر رساند.

حالا برای سومین بار، شــاهد برگزاری دربی در خارج از تهران خواهیم 
بود. ورزشگاه امام خمینی)ره( که در این فصل، میزبان دیدار هفته اول 
پرسپولیس برابر ذوب آهن بود و حالا اســتقلالی ها آن را برای میزبانی 
دربی انتخاب کرده اند. ورزشــگاهی که رجاییان مدیرعامل باشــگاه 
آلومینیوم برای برگزاری آن به استقلالی ها اولتیماتوم داده که اول باید 
مبلغ دو میلیــارد تومان را برای اجاره اســتادیوم پرداخت کنند وگرنه 

اجازه برگزاری مسابقه در این استادیوم را نخواهند داد!
نکته دیگر درباره این مســابقه این اســت که با وجود اینکه اســتقلال 
در این بازی میزبان اســت ولی قانون ۹۰ بــه ۱۰ یعنی حضور اکثریت 
هواداران میزبــان در این بازی رعایت نخواهد شــد و تماشــاگران به 
صورت ۵۰-۵۰ روی سکوهای ورزشگاه حضور پیدا می کنند اما اینکه 
بلیت فروشی اینترنتی یا حضور بانوان در استادیوم به چه صورت خواهد 
بود، از جمله موضوعاتی اســت که در روزهای آینده بیشــتر درباره آن 
صحبت خواهد شــد. ضمن اینکه تأمین امنیت ایــن بازی هم از جمله 
مواردی اســت که بشــدت مورد توجه قرار خواهد گرفــت و باید دید 
این ورزشــگاه چگونه از عهده میزبانی این بازی بزرگ که خواه ناخواه 

حاشیه هم خواهد داشت، بر خواهد آمد!

قاسم دهنوی:
 تراکتور هنوز کیفیت خود را نشان نداده است!

بازیکن اســبق تیم تراکتور معتقد اســت هنوز کیفیــت فنی این تیم 
مشخص نشــده اســت. تیم فوتبال تراکتور فصل جدید را در شرایطی 
ادامه می دهد که از آغاز، تنها ۲ بار امتیاز از دســت داده و هر دو ناکامی 
این تیم در ورزشــگاه یادگار امام تبریز ثبت شــده است. تبریزی ها که 
در پنجره نقل وانتقالات تابستان بازار شــلوغی داشتند، از ابتدای لیگ 
بیست وچهارم با عملکردی بی نظیر و سبک بازی تهاجمی خود شرایط 
را به ســود خود رقم زدند اما رفته رفته با تســاوی برابر پرســپولیس و 

شکست مقابل ذوب آهن مقداری وضعیت در لیگ برتر تغییر کرد. 
با این حال تراکتور در هفته پنجم لیگ برتر فوتبال ایران قرار اســت به 
مصاف خیبر خرم آباد برود و شاگردان دراگان اسکوچیچ پس از پیروزی 
مقابل الوکره قطر در ســطح دوم لیگ قهرمانان آســیا، حالا دوباره به 
مسابقات لیگ برمی گردند تا خودشــان را به چالش بکشند. به همین 
منظور با قاسم دهنوی بازیکن سابق پرســپولیس و تراکتور در فوتبال 

۳۶۰ گفت وگو کردیم.

تراکتور در آســیا برد و حالا برای هفتــه پنجم وضعیتش را 
چطور می بینید؟

تراکتور خیلی بریز و بپاش کــرده و از بازیکنان تیم قهرمان بردند و تیم 
را قهرمانانه جمع کردند اما هنوز این تیم، بازیکن بزرگی که بتواند تیم 
را جمع کند و مانند مهدی کیانی باشــد ندارد. یــک نفر می خواهد که 
تیم را بالانس کند. تراکتور بازیکن بزرگ زیاد گرفته، ســرمربی گرفته 
و خارجی های باکیفیت آورده اما نمی توان گفت قهرمانی قطعی اســت 
و نوســان زیاد دارد. همین الان با اینکه می تواند چینش های مختلف 
داشته باشــد اما به یک ترکیب رو آورده اســت. یادتان باشد در فوتبال 
ایران فراز ونشــیب زیاد اســت . یک مقدار مبلغ قرارداد بازیکن بزرگ 
عقب و جلو شود، مشکل می شــود و البته حق تراکتور است که در سه 

تیم بالا باشد.

حالا بازی های ســخت تراکتور هم از راه رسیده و در 40 روز 
باید با تیم های قوی ای دیدار کند، در تقابل با آن ها وضعیتش 

چگونه است؟
تراکتور هنوز از نظــر کیفیت انتظارات را برآورده نکرده اســت. الوکره 
اذیت کرد و در نیمه دوم خوب بود که تراکتور دل بسته بود به ضد حمله. 
تراکتور هنوز در بازی ســخت قرار نگرفته. در همان بازی با پرسپولیس 
تازه تیمش شــکل گرفته بود و اکثریت بازیکن تــازه در تمرین حاضر 
شــده  بودند. تراکتور با آن هزینه هنگفت، کیفیت فوتبالش به چشــم 

نیامده ولی نمی گویم کارش بد بوده.

   آگهی اختصاصی قانون تعیین و تکلیف وضعیت ثبت اراضی
 و ساختمان های فاقد سند رسمی

 شناسه آگهی: 1780067
آگهی اختصاصی موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
برابر ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف برابر رای شماره 140360312001005023 
هیئت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی تصرفات مالكانه بلامعارض کلاسه 1402114412001000943 تقاضای آقای 
عباس پائین محلی به شماره شناسنامه 1 و کدملی 2122375159 صادره از گرگان فرزند 
علی اکبر در ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 8119/70 مترمربع از پلاک شماره 117 فرعی 
از 148- اصلی واقع در اراضی قلعه محمود بخش دو حوزه ثبت گرگان طبق رای صادره حکایت از 
انتقال از مالک رسمی به متقاضی دارد. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله پانزده 
روز آگهی می شود از این رو اشخاصی که نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراض داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را با ذکر شماره پرونده 
به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک  ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به مرجع ثبتی 

دادخواست خود را به مرجع ذیصلاح قضائی تقدیم نماید.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/06/18
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/07/02

 مهدی شاه مهر
سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک گرگان 
ازطرف غلامرضا قاسمی

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک

 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 آگهی موضوع ماده ۳ قانون  و ماده ۱۳ آئین نامه ثبتی تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی  واراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 برابر رای شماره 140360316001002626 مورخ 1403/03/16  هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای/خانم  یداله حاتمی میانرودی  فرزند  فرج اله بشماره شناسنامه 291  به شماره ملی 3253212920 صادره 
از بیلوار کرمانشاه مبنی بر صدور سند مالکیت   نسبت به ششدانگ  یک قطعه زمین مزروعی به آدرس کرمانشاه  _بخش 
بیلوار _روستای کالیان  وسطی  به مساحت 7341/5 متر مربع  پلاک شماره فرعی از 328 اصلی واقع در  روستای _کالیان 
وسطی بیلوار بخش یک حومه کرمانشاه خریداری از مالک رسمی مشاعی آقای فرج اله حاتمی  به صورت مع الواسطه به 
متقاضی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز اگهی می شوددرصورتی اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشندمی توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس ازاخذ رسید،ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع  قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقصای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت  صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول:1403/06/17 
سجاد موءیدیرئیس ثبت و اسناد املاکتاریخ انتشار نوبت دوم:1403/07/02

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان گیلان

        آگهي مناقصه عمومي        آگهي مناقصه عمومي
 یک مرحله ای شماره ی  یک مرحله ای شماره ی 8۳8۳--40۳40۳  

اداره کل راهداری و حمل و نقل جادهای استان گیلان در نظر دارد، مناقصهی شرح زیر را از طریق سامانه »تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد(« برگزار نماید. با توجه به اینکه کلیه مراحل برگزاری مناقصه، از 
مرحله دریافت و تحویل اسناد مناقصه تا بازگشایی پیشنهادها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد. لذا ضروری است مناقصه گران محترم در 

صورت عدم عضویت در سامانه، ابتدا نسبت به انجام مراحل ثبت نام در سایت و دریافت »گواهی امضای الکترونیکی« اقدام و سپس در مناقصه شرکت نمایند. 

1

شرح مختصر موضوع مناقصه:  

شماره مناقصهمبلغ تضمین شرکت در مناقصه )ریال(مبلغ برآورد اولیه )ریال(شرح مختصر موضوع مناقصهردیف

403-74.585.572.0063.730.000.00083آسفالت راه روستایی جلیسه- کلیشم شهرستان سیاهکل1
نوع تضمین شرکت در مناقصه: مطابق آیین نامه تضمین معاملات دولتی به شماره 123402مورخ 1394/9/22

مهلت دریافت اسناد مناقصه: از تاریخ 1403/07/02 )انتشار در سامانه ستاد( لغایت مورخ 1403/07/07 )زمان دقیق در سامانه ملاک میباشد(  2

3
مهلت و محل تحویل پیشنهاد قیمت: تحویل پیشنهاد حداکثر تا تاریخ 1403/07/17 فقط از طریق سامانه ستاد ملاک عمل است. در ضمن اصل تضمین شرکت در مناقصه باید تا قبل از زمان بازگشایی 
پیشنهادها، به صورت حضوری تحویل دبیرخانه رشت، خیابان گلسار، روبروی پمپ بنزین. تلفن33112283 و33110154 کد 013 و نمابر 33110164 گردد. )در صورت تغییر زمان، آخرین اطلاعات 

منتشر شده در سامانه ستاد معتبر است(.

4

شرایط شرکت در مناقصه:  

مناقصه
صلاحیت موردنیاز

از سازمانگواهینامه صلاحیت

برنامه و بودجهراه و ترابریآسفالت راه روستایی جلیسه- کلیشم شهرستان سیاهکل

اشخاص حقوقی با رعایت کلیه شرایط مندرج در اسناد هر مناقصه و دارا بودن ظرفیت کار مجاز می توانند در مناقصه شرکت نمایند.

مدت اعتبار پیشنهاد مناقصه: مدت اعتبار پیشنهادها حداقل 3 ماه پس از تاریخ ابلاغ برنده مناقصه و 3 ماه نیز قابل تمدید میباشد.5

ساعت، روز و محل بازگشایی پیشنهادها: پاکات پیشنهاد ساعت 08/30 صبح مورخ 1403/06/18 بازگشایی میگردد. در ضمن با توجه به احتمال تغییر زمان، آخرین اطلاعات تعیین شده در سامانه ستاد معتبر است.  6

شناسه آگهی: 1789855

نوبت اول ری و حمل و نقل جاده ای کشور              سازمان راهدا
ری و حمل و نقل جاده ای استان گیلان            اداره کل راهدا

مفقودی
1396رنگ  206TU3مدل  پژو  سواری  سبز  برگ 
165A0088133وشاسی  موتور  شماره  به  سفید 
ایران  وشهربانی   NAAP03EE1HJ051106
54_172م96به نام مهدی کبیر پور اشکذر مفقود واز 

درجه اعتبار ساقط میباشد. یزد

وزیر ورزش و جوانان از اســتادیوم تختی بازدید و 
برای بازسازی این ورزشگاه ابراز امیدواری کرد.

 در جریــان این بازدید که ســیدمحمد شــروین 
اســبقیان معــاون توســعه ورزش قهرمانــی و 
حرفه ای، علی جوادی مدیــرکل ورزش و جوانان 
اســتان تهران و شــکیبا مهر مدیر کل دفتر فنی 
و نظارت بر اماکن ورزشــی حضور داشــتند، وزیر 
ورزش و جوانان، بازســازی این مجموعه بر اساس 
استانداردهای کنفدراســیون فوتبال آسیا را مورد 
تاکید قرار داد و گفت بر اســاس برنامه ریزی انجام 
گرفته استانداردسازی ورزشــگاه های کشور جزء 
اولویت هاســت و این کار به منظــور بهره مندی از 

حضور تماشــاگران به عنوان سرمایه اصلی ورزش 
انجام خواهد شد.

 وی با اشــاره به اهمیت این مجموعه برای ورزش 
کشور در میزبانی از رویدادهای مختلف اظهار کرد: 
باید نور، چمن، سازه های سقف تماشاگران و سایر 
بخش های مورد اســتفاده به طــور دوره ای مورد 

بررسی قرار بگیرد.
در ادامه این بازدید، مشــاور و مسئولان مجموعه 
در خصوص ســازه ســقف سکوی تماشــاگران و 
کابل های کششی و سبک ســازی آن توضیحاتی 

ارائه کردند.
 ،VIP دنیامالی همچنین پــس از بازدید از جایگاه

از نزدیک زمین چمن را هم مورد بررســی قرار داد 
و ســوالاتی را درباره وضعیت این زمین از پیمانکار 

مطرح کرد.
بازدید از اتاق VAR، رختکن تیم ها و اتاق نشست 
خبری از دیگر بخش های بازدید شده وزیر ورزش 

در این حضور دو ساعته بود.

ونالدو؛ شاید در تختی میزبانی از ر



شرکت  عامل  مدیر  مظفری   کرج-ترنم 
گاز البرز گفت: درک مکان های احتمالی نشت 
از طریق تشخیص مؤثر به شهرداری ها کمک 

می کند تا برای شرایط اضطراری آماده شوند که 
در این مسیر این شرکت توانسته ۵۳ هزار و ۴۹۳ 
مورد نشتی در انشعابات شناسایی و نشت یابی 

کند.
آمادگی  به  اشاره  با  فولادی  ایمانی  کامران 
مشترکین  گاز  تامین  برای  البرز  گاز  شرکت 
تمامی بخش ها در طول فصل زمستان اظهار 
کرد: اگر مشترکین خانگی بین ۱۰ تا ۱۵ درصد 
بهینه مصرف کنند، گاز تمامی بخش ها به ویژه 
بخش صنعتی را بدون مشکل تأمین خواهیم 

کرد.
وی ادامه داد: خوشبختانه با تلاش همکاران 
و همکاری مشترکین سال گذشته هیچ گونه 
قطعی پیش بینی نشده و ناپایداری در تأمین 
گاز نداشتیم و امیدواریم امسال هم اینگونه 

باشد.
اورهال ایستگاه ها، تقویت شبکه  این مسئول 
و خطوط، گریسکاری شیرها و…  را برخی از 
اقدامات شرکت گاز جهت اطمینان از عدم وجود 
هرگونه مشکل در شبکه گاز استان برشمرد و 
افزود: جلساتی جهت ایجاد آمادگی زمستانی 

برگزار شده و بازرسی و تعمیرات لازم در جریان 
است تا بتوانیم زمستانی بدون مشکل را پشت 

سر بگذاریم. 
وی با اشاره  به اجرای طرح نشست گیری خطو 
لوله های گاز استان توضح داد: گاز طبیعی بسیار 
قابل اشتعال است و در صورت بروز نشتی می 
تواند خطرات قابل توجهی برای ایمنی عمومی 
این  خطرات  این  با  مقابله  برای  کند،  ایجاد 
شرکت توانسته با موفقیت نشت دو هزار و ۲۷۶ 

کیلومتر خط لوله را تشخیص بدهد.
وی تاکید کرد: نشت گاز می تواند منجر به 
انفجار، آتش سوزی و قرار گرفتن در معرض 
آن منجر به مسمومیت، جراحت و یا تلفات 
جانی شود و تشخیص نشت موثر این خطرات 
را به حداقل می رساند، در این راستا موفق 
به شناسایی ۱۰۵ مورد نشت گاز در زمین 

شدیم.
مدیرعامل شرکت گاز استان البرز با تاکید بر این 

نکته که متان جزء اصلی گاز طبیعی، یک گاز 
گلخانه ای قوی است و تشخیص به موقع نشت به 
کاهش انتشار متان کمک می کند، مطرح کرد: 
در این راستا  ۲۰۵ مورد نشتی فوقانی شناسایی 

شده است.
ایمانی فولادی با تاکید بر اینکه نشت گاز به 
و  شده  محسوب  اقتصادی  ضرر  صورت  هر 
تشخیص نشت و تعمیر کارآمد می تواند با به 
کارایی  بهبود  و  تلفات  این  رساندن  حداقل 
کلی سیستم کمک کند، خاطر نشان کرد: ۷۹ 
مورد نشتی از ایستگاه های کاهش فشار انجام 

شده است.
مدیر عامل شرکت گاز استان البرز افزود: درک 
تشخیص  طریق  از  نشت  احتمالی  مکان های 
برای  تا  می کند  کمک  شهرداری ها  به  مؤثر 
شرایط اضطراری آماده شوند که در این مسیر 
این شرکت توانسته ۵۳ هزار و ۴۹۳ مورد نشتی 

در انشعابات شناسایی و نشت یابی کند.

مدیر عامل شرکت گاز استان اعلام کرد:

شناسایی بیش از ۵۳ هزار نشت در انشعابات گاز البرز

معاون هوش مصنوعی هلدینگ پتروپالایش اصفهان عنوان کرد:

 آمادگی بهره گیری از هوش مصنوعی 
در توسعه برند پالایشگاه اصفهان

اصفهان-مریم مومنی  منصور خادمی، درمراسم الحاق بیستمین جایگاه 
سوخت برند پالایشگاه اصفهان که با حضورمعاونان و مدیران ارشد هلدینگ 
پتروپالایش اصفهان و نیزمدیران شرکت پالایش و پخش منطقه اصفهان 
برگزار شد گفت: امروز هوش مصنوعی، جایگاه غیرقابل انکاری در توسعه و رفاه 
بشریت پیدا کرده است و در کشور ما و به ویژه صنعت سوخت، ظرفیت و نیاز بالایی 
برای بهره گیری از آن وجود دارد. به گزارش روابط عمومی و بین الملل هلدینگ 
پتروپالایش اصفهان، وی برای توسعه برند پالایشگاه اصفهان با بهره گیری از 
هوش مصنوعی اعلام آمادگی کرد و افزود: در حوزه ناوگان جاده ای شرکت راهبر 
ترابر انرژی که بار اصلی حمل فراورده های نفتی پالایشگاه اصفهان را به دوش 
می کشد نیز؛ نیاز بالایی برای بهره گیری از این امکان وجود دارد و معاونت هوش 
مصنوعی پالایشگاه این ظرفیت را برای کمک به خدمات شرکت راتا در ناوگان 
دارد. گفتنی است ، آئین معرفی بیستمین جایگاه سوخت برند پالایشگاه اصفهان 

در جایگاه سوخت نگین گلدشت در ناحیه نجف آباد برگزار شد.

در راستای ثبت جهانی دره خرم آبادانجام شد:

وستای قلعه سنگی   ۱۸هزارمترمربع از معابر ر
خرم آباد آسفالت شد

خرم آباد-فرزانه هداوند  مدیرکل بنیادمسکن انقلاب اسلامی استان 
لرستان گفت: در راستای رفع موانع ثبت جهانی دره خرم آباد ۱۸هزار متر مربع 
از معابر روستای قلعه سنگی که در مسیر دسترسی به غارتاریخی کلدرمی باشد 
زیرسازی وآسفالت شده است. به گزارش روابط عمومی بنیادمسکن انقلاب 
اسلامی استان لرستان ،پویاتابعی  بابیان اینکه ثبت جهانی دره خرم آباد  فرصتی 
ارزشمندو مغتنم برای فرهنگ غنی ایرانی، اسلامی قوم لر است تصریح کرد:ثبت 
جهانی دره خرم آباد گامی مهم در راستای ایجاد اشتغال و توسعه پایدار شهری 
وروستایی و عاملی مهم در راستای رونق صنعت گردشگری و جذب توریست در 
استان است.  مدیر کل بنیادمسکن انقلاب اسلامی استان لرستان گفت: در این 
راستا گام های بلندی در حوزه های مختلف برای ثبت جهانی دره تاریخی خرم آباد 
برداشته شده است که بنیادمسکن انقلاب اسلامی استان لرستان بابسیج ظرفیت 
ها و امکانات خود وباهمکاری سایر ادارات اجرایی استان اقداماتی موثردر راستای 
تحقق این مطالبه عمومی مردم انجام داده است.  تابعی اظهارکرد:با توجه به اینکه 
روستای قلعه سنگی در مسیر ورودی غار تاریخی کلدر قرار گرفته است،بهسازی 
و آسفالت معابر این روستا در دستور کار قرارگرفت. مدیرکل بنیادمسکن انقلاب 
اسلامی استان لرستان گفت:در راستای رفع موانع ثبت جهانی دره خرم آباد 
عملیات زیرسازی و آسفالت بیش از ۱۸ هزار مترمربع از معابر روستای قلعه 
سنگی با اعتباری بالغ بر۸۰ میلیارد ریال در مدت زمان یک هفته  انجام شده است.  
تابعی تصریح کرد:بنیادمسکن انقلاب اسلامی استان لرستان با استفاده از ظرفیت 
ماشین آلات سنگین خود همگام با سایر دستگاه های اجرایی استان در راستای 

لایروبی ،ساماندهی و پاکسازی خرم رود اقدام نموده است.

اداره منابع طبیعی و آبخیزداری شهرستان ساری:

کار در منابع طبیعی تعطیلی ندارد 

ساری-امیری فر  نیروهای یگان حفاظت اداره منابع طبیعی شهرستان 
ساری به همراه سرجنگلبانی های تابعه به صورت شبانه روزی در حال فعالیت 
هستند، کار در منابع طبیعی تعطیلی ندارد. به گزارش روابط عمومی اداره منابع 
طبیعی و آبخیزداری شهرستان ساری؛در راستای تشدید اقدامات حفاظتی، 
در آخرین روز فصل تابستان، فرمانده یگان و نیروهای حفاظتی منابع طبیعی 
شهرستان با گشت و سرکشی، از نگهبانی های مجریان طرح حفاظتی و جاده های 
مواصلاتی بازدید به عمل آوردند. دکتر نادری ورندی رئیس اداره منابع طبیعی 
شهرستان، با اعلام حضور شبانه روزی نیروهای حفاظتی در عرصه ها و برخورد 
با هرگونه تخلف اظهار داشت، دوستداران منابع طبیعی هرگونه آتش سوزی در 
جنگل ها و مراتع و یا هرگونه تخریب و تصرف منابع طبیعی از سوی افراد سودجو 
را می توانند از طریق شماره های ۱۳۹ و ۱۵۰۴ اعلام کنند. همچنین با بیان این 
که برخی افراد فرصت طلب از تعطیلات استفاده کرده و به تخریب و تصرف منابع 
طبیعی دست می زنند، هشدار داد: با هماهنگی انجام شده با مقامات قضایی با 
متصرفان منابع طبیعی و قاچاقچیان چوب در ایام تعطیلات به شدت برخورد 

شده و این دسته افراد به مراجع قضایی معرفی می شوند.

مدیرعامل آب منطقه ای استان:

 امسال ۶۴۸ حلقه چاه غیرمجاز 
در آذربایجان غربی پر شده  است

منطقه ای  آب  شرکت  مدیرعامل  جباردخت   ارومیه-رحیم 
آذربایجان غربی گفت: از ابتدای سال تاکنون تعداد ۶۴۸ حلقه چاه غیرمجاز 
در سطح استان پر و مسلوب المنفعه شده است. مجید رستگاری  افزود: حجم 
صرفه جویی شده ناشی از انسداد تعداد ۶۴۸ حلقه چاه از ابتدای سال تاکنون 
در سطح استان برابر ۱۰.۷ هزار مترمکعب بوده است.  وی گفت: بر اساس 
آماربرداری سراسری دور سوم، در سطح استان تعداد ۳۴هزار و ۳۱۳ حلقه 
چاه غیرمجاز و ۲۶هزار و ۴۷۶ حلقه چاه فاقد پروانه )مشمول قانون تعیین 
تکلیف چاه های فاقد پروانه بهره برداری( شناسایی شدند. رستگاری در ادامه 
با اشاره به عملیات لایروبی رودخانه های استان افزود: ۶ ماهه اول سال جاری 
به میزان ۲۳ کیلومتر لایروبی و حدود ۵۰ کیلومتر تعیین حد بستر و حریم 
رودخانه ها و مسیل ها در سطح استان صورت پذیرفته است. مدیر عامل شرکت 
آب منطقه ای استان همچنین با اشاره به میزان بارشهای سالانه گفت: طی 
سال آبی جاری، ۴۳۵.۴ میلیمتر بارش در استان ثبت شده که نسبت به مدت 

مشابه سال آبی جاری، نزدیک به ۲۹ میلیمتر افزایش بارش را شاهدیم.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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هرمزگان
مدیرعامل شرکت توزیع برق استان:

ونده مدیریت برق صنایع هرمزگان در تابستان ۱۴۰۳ بسته شد پر
برق  توزیع  شرکت  مدیرعامل  -کمالی   بندرعباس 
برنامه مدیریت برق صنایع استان در  پایان  از  هرمزگان 
تابستان ۱۴۰۳ خبر داد و گفت: با تعامل و هم افزایی صنایع 
و شهرک های صنعتی بسیاری از برنامه های عبور از تابستان 
پرمصرف امسال تحقق یافت. محمد کریمی  در نشست با 
برق  توزیع  ارشد، معاونان و کارشناسان شرکت  مدیران 
هرمزگان، با اشاره به شاخص های مصرف برق در صنایع 
استان طی تابستان امسال اظهار کرد: کارخانه های تولید 
شهرک های  فلزات،  تولید  و  فولاد  مجتمع های  سیمان، 
صنعتی بزرگ و کوچک، صنایع دریایی، صنایع با قدرت 
مصرفی ۲ مگاوات و بیشتر، صنایع با قدرت مصرفی کمتر 
از ۲ مگاوات و همه واحدهای صنعتی مشمول طرح مدیریت 
بار در تابستان امسال با برق هرمزگان همراهی کردند و 
بدون آنکه خدشه ای به تولید محصولات صنعتی وارد شود 
از تابستان پرمصرف امسال عبور کردیم. کارخانه های تولید 
شهرک های  فلزات،  تولید  و  فولاد  مجتمع های  سیمان، 
صنعتی بزرگ و کوچک، صنایع دریایی، صنایع با قدرت 
مصرفی ۲ مگاوات و بیشتر، صنایع با قدرت مصرفی کمتر 
از ۲ مگاوات و همه واحدهای صنعتی مشمول طرح مدیریت 
بار در تابستان امسال با برق هرمزگان همراهی کردند. وی با 
اشاره به افزایش حدود ۳۰ درصدی تقاضا برای برق در برخی 
از واحدهای صنعتی ادامه داد: با برنامه ریزی های انجام شده 
و استفاده از مولدهای برق صنعتی و فعال شدن ژنراتورها 

و همچنین مدیریت بار این تقاضاها نیز پاسخ داده شد و 
ناترازی در تولید و مصرف برق با تلاش همه خدمتگزاران 
صنعت برق در این عرصه جبران شد. مدیرعامل شرکت 
این  آمادگی  به  اشاره  با  همچنین  هرمزگان  برق  توزیع 
شرکت برای برنامه ریزی و عبور از تابستان سال آینده، نیز 
گفت: از هم اکنون برنامه های مدیریت مصرف و فرهنگ 
سازی و صرفه جویی برای عبور از تابستان سال ۱۴۰۴ را 
آغاز خواهیم کرد و امیدداریم با تلاش جمعی متخصصان و 
خدمتگزاران مردم در صنعت توزیع برق استان برنامه هایی 
جامع برای افزایش ظرفیت، مدیریت مصرف و رفع ناترازی ها 
تدوین شود.  کریمی با اشاره به اینکه مصرف برق در تابستان 
امسال در برخی روزها یا شب ها از ۲ هزار و ۹۰۰ مگاوات 
نیز فراتر رفت، ادامه داد: این در حالی است که در روزهای 
مشابه سال گذشته، شاخص هایی در تراز ۲ هزار و ۵۰۰ تا 
۲ هزار و ۶۰۰ مگاوات را به ثبت رساندیم؛ بدون شک شرایط 
اقلیمی امسال، گرمای کم سابقه، استقرار گنبد گرمایی، 
شرجی و افزایش ناگهانی دما و همه شرایط اقلیمی دیگر 
موجب شد که راه دشواری در عبور از تابستان امسال و 
مصرف برق داشته باشیم. وی با قدردانی از مدیران ارشد، 
و  نواحی  کارشناسان  و  مدیران  میانی،  مدیران  معاونان، 
کارگران  کارمندان،  ستادی،  کارشناسان  شهرستان ها، 
و پیمانکاران و همه کسانی که با دلسوزی و دغدغه مندی 
برای تدوین برنامه های مدیریت مصرف برق تلاش کردند، 

ابراز کرد: با توکل به خداوند و با امید به تلاش مضاعف همه 
همکاران برق هرمزگان برنامه های تامین و توزیع بهینه برق 
در این استان و شهرستان ها و جزایر را با عبور از تابستان 

امسال کلید می زنیم. در ادامه این نشست مدیران ارشد ، 
معاونان و کارشناسان با تشریح برنامه های انجام شده در افق 

زمانبندی به ارزیابی عملکردها پرداختند.

 شیراز چراغی  شهردار شیراز از برگزاری سومین همایش 
بین المللی سرمایه گذاری و تأمین مالی به منظور جذب، تأمین 
امنیت مالی و ثبات سرمایه گذاری و تسهیل در کار سرمایه گذاران 
خبر داد. دکترمحمدحسن اسدی در جلسه سازمان سرمایه گذاری 
و مشارکت های مردمی که علیرضا اسکندری رئیس کمیسیون 
اقتصاد و سرمایه گذاری و محمود صفایی رئیس کمیسیون 
برنامه وبودجه، امور حقوقی و املاک شورای اسلامی شهر شیراز 
بین المللی  برگزاری سومین همایش  از  داشتند،  نیز حضور 
سرمایه گذاری و تأمین مالی شیراز برای جذب سرمایه گذاران 
خبر داد.  وی با بیان این که دو همایش بین المللی گذشته که در 

شیراز برگزار شد موفق و مثمرثمر بود، گفت: تلاش خواهیم کرد تا 
سومین همایش هم به نحو مطلوبی برگزار شود. شهردار شیراز جذب 
سرمایه گذار را برای هر شهر و یا کشوری مهم قلمداد کرد و ادامه 
داد: با توجه به اینکه منابع، به خصوص منابع دولتی محدود است 
و معمولا صرف هزینه های جاری می شود، بنابراین برای اجرای 
هرچه بیشتر طرح ها و پروژه های بزرگ نیاز به جذب سرمایه گذار از 
بخش خصوصی هستیم. اسدی گفت: اجرای این گونه همایش های 
بین المللی نیز کمک بزرگی برای جذب سرمایه گذاران خارجی و 
داخلی است، همچنان که در دو همایش قبل نیز سرمایه گذارانی 
جذب و توانستیم پروژه های خوبی در شیراز اجرا کنیم.  این مقام 

ارشد مدیریت شهری اضافه کرد: پروژه های متعدد و کلانی در 
شهر شیراز در حال اجرا هستند که همگی تحول و توسعه بیش 
از پیش این کلان شهر را به همراه خواهند داشت. وی تصریح کرد: 
شهرداری همچنین پروژه های زیرساختی بزرگی در شیراز دارد که 
با جذب سرمایه گذاران خارجی و داخلی در تلاش است تا هرچه 
سریع تر از منافعی که به واسطه سرمایه گذاری در این کلان شهر 
نصیب شهرداری می شود این پروژه ها اجرا و تقدیم مردم شود.  
شهردار کلان شهر شیراز ضمن برشمردن ظرفیت های مهمی 
که در زمینه های مختلف در این کلان شهر وجود دارد، گفت: با 
اجرای این گونه همایش ها این ظرفیت ها به سرمایه گذاران معرفی 

می شود و قطعا در جهت تشویق و ترغیب سرمایه گذاران شرایط 
خوبی ایجاد خواهد شد  اسدی جذب سرمایه و  تأمین امنیت مالی 
و ثبات سرمایه گذاری و تسهیل در کار سرمایه گذاران را از جمله 
اهداف سومین همایش بین المللی سرمایه گذاری و تأمین مالی در 
شیراز عنوان کرد . وی گفت: اعضای شورای اسلامی شهر شیراز، 
مسئولان کشوری و استانی، سرمایه گذاران خارجی و داخلی و 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی، شرکت های تأمین سرمایه، 
بانک ها، مؤسسات اقتصادی رؤسای کمسیون های اقتصادی به این 
همایش دعوت هستند. گفتنی است؛ سومین همایش بین المللی 

سرمایه گذاری و تأمین مالی در شیراز اواسط مهرماه برگزار می شود.

فارس
شهردار: 

سومین همایش بین المللی سرمایه گذاری و تأمین مالی شیراز برگزار می شود

سنندج-فاطمه ملایی  وزیر کشور با حضور در آیین 
زنگ  مقاومت و آغاز سال تحصیلی در دبیرستان ابرار 
شهر سنندج گفت: امروز بانوان سرزمین ما نقش بسیار 
مهمی در اداره جامعه دارند و مشارکت فعال آنان در همه 

عرصه ها سرآمد منطقه است.
بازگشایی  نمادین  آیین  در  حضور  با  مومنی  اسکندر 
مدارس در دبیرستان ابرار سنندج، ضمن تبریک آغاز هفته 
دفاع مقدس اظهار داشت: امروز بسیار خرسندم از اینکه 
در کردستان قهرمان و در میان مردمان غیور این دیار 
حضور دارم و امنیت و آرامش امروز را مدیون فداکاری ها و 

رشادت های شهیدان سرافراز هستیم.
بازگشایی  و  آغاز سال تحصیلی  تبریک  با  وزیر کشور 
مدارس، گفت: روز اول مهر نقطه عطفی در تقویم ملت 
ایران است که با شور و شوق فراگیری علم و دانش همراه 

می باشد.
وی افزود: امروز سراسر کشور دست به دست هم داده اند 
که آغازین روز سال تحصیلی به بهترین نحو ممکن برگزار 

شود.
مومنی گفت: بیش از ۱۵ میلیون دانش آموز، همچنین 
والدین آنان و معلمین و کارکنان آموزش و پرورش امروز 
را جشن می گیرند تا سال تحصیلی برای دانش آموزان این 

مرز و بوم آغاز شود.
وزیر کشور با ذکر اینکه دانش آموزان نقش برجسته ای در 
تاریخ این سرزمین داشته اند، افزود: شاید اولین تصویری 

که بر ذهن جاری می شود، صرفاً تمرکز بر تعلیم و آموزش 
فراگیری باشد اما شهدای زیادی از میان دانش آموزان 
هستند که برای حفظ و حراست این سرزمین به جبهه ها 

رفتند و در مقابل دشمنان ایستاند.
داد  نشان  اسلامی  اینکه جمهوری  به  اشاره  با  مومنی 
که اهمیت فراوانی برای حفظ شأن و کرامت بانوان این 
سرزمین قائل است، افزود: امروز چهار بانو در کابینه دولت 
در پست های مهم مدیریتی کشور حضور دارند و ایفای 

نقش می کنند.
وی یادآور شد: هیچ عرصه ای از علم، دانش و فعالیت 
اجتماعی برای بانوان ما محدودی ندارد و در عرصه های 
فرهنگی،  اقتصادی،  علمی،  سیاسی،  از  اعم  مختلف 
اجتماعی و ورزشی حضور گسترده دارند و ما به وجود 

بانوان فرهیخته ایران زمین بر خود می بالیم.

کرمانشاه-حسنا فخارزاده  مدیرعامل شرکت گاز 
استان کرمانشاه از آمادگی برای تامین گاز پایدار بیش 
از ۷۰۰ هزار مشترک کرمانشاه در فصل سرمای پیش رو 

خبر داد.
ناصر حسینی با اشاره به در پیش بودن فصل سرما، گفت: 
تدابیر لازم برای تامین گاز پایدار همه مشترکین استان 
اندیشیده شده و امیدواریم فصل سرمای امسال را بدون 

قطعی و افت فشار پشت سر بگذاریم.
وی از انجام تعمیرات اساسی، تقویت شبکه و خطوط و... 
برای تامین گاز پایدار یاد کرد و ادامه داد: سال گذشته نیز با 
اقدامات اساسی که انجام شد، هیچ گونه قطعی پیش بینی 

شده در شبکه گاز نداشتیم.
مدیرعامل شرکت گاز استان کرمانشاه از اهمیت مدیریت 
مصرف گاز از سوی مشترکین در فصل سرما نیز یاد و 

خاطرنشان کرد: در حال حاضر بیش از ۷۱۳ هزار مشترک 
در استان کرمانشاه داریم که بخش عمده آنها خوش 

مصرف بوده و چارچوب الگوی مصرف را رعایت می کنند.
وی با اشاره به اهمیت مدیریت مصرف گاز، اظهار کرد: این 
امر در درجه اول به سود خود مشترکین است، بگونه ای 
از  باشند  داشته  مصرف  مدیریت  که  مشترکینی  که 
بخشودگی قبوض برخوردار می شوند و سال گذشته هم 
مشترکان استان از یکصد و یازده میلیارد ریال بخشودگی 

بهره مند شدند.
به گفته این مسئول، چنانچه مشترکین بیش از الگوی 
مصرف استفاده داشته باشند، تعرفه قبوض آنها به صورت 
نجومی  قبض های  منتظر  باید  و  یافته  افزایش  پلکانی 

باشند.
شد:  یادآور  کرمانشاه  استان  گاز  شرکت  مدیرعامل 
مدیریت مصرف مشترکان خانگی به تامین گاز پایدار 
صنایع نیز کمک خواهد کرد و  اگر مشترکین خانگی بین 
۱۰ تا ۱۵ درصد مدیریت مصرف داشته باشند، گاز صنایع 

نیز تامین خواهد شد.
حسینی تاکید کرد: محدودیت احتمالی گاز صنایع بزرگ 
در پیک فصل سرما از سوی دیسپاچینگ شرکت ملی گاز 

ایران اعلام می شود.
وی از پوشش مناسب شبکه گاز در استان کرمانشاه نیز 
خبر داد و اظهار کرد: هم اکنون ۳۴ شهر و ۲۲۴۹ روستای 

استان تحت پوشش شبکه گاز هستند.

کردستان کرمانشاه
با حضور وزیر کشور؛

زنگ آغاز سال تحصیلی در کردستان نواخته شد
مدیرعامل شرکت گاز استان کرمانشاه اعلام کرد:

آمادگی برای تامین گاز پایدار ۷۰۰ هزار مشترک در فصل سرما

گرگان-مهنازمحمدزمانی  موسی الرضا صفری رئیس 
آتش نشانی گرگان در تشریح جزییات این خبر افزود: در پی 
تماس شهروندان با سامانه ۱۲۵ آتش نشانی  مبنی بر سقوط 
شخصی به داخل چاهک آسانسور ساختمان در حال احداث، 
بی درنگ ستاد فرماندهی تیم عملیاتی ایستگاه شماره هفت 
آتش نشانی را به محل حادثه واقع در خیابان آسایش اعزام کرد.

 به گفته وی به محض رسیدن ماموران آتش نشانی به محل 

اول  در طبقه  که  کارگر ساختمانی  مشاهده شد  حادثه 
ساختمان در حال احداث بر روی داربست مشغول بکار بود 
بواسطه سقوط به داخل چاهک آسانسور به شدت  دچار 
آسیب شده.   وی در ادامه افزود: آتش نشانان با رعایت اصول 
ایمنی وارد چاهک شده و پس از بررسی اولیه، مصدوم را با 
استفاده از ابزار مخصوص نجات و در حضور عوامل اورژانس، 

به خارج ازچاهک آسانسور منتقل کردند.

 صفری ابراز داشت: این شخص که از ناحیه پا و کمر به 
سختی آسیب دیده بود بلافاصله توسط عوامل اورژانس به 

مراکز درمانی انتقال یافت.
 در ادامه رئیس سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی 
این  بروز حوادث  از  پیشگیری  شهرداری گرگان جهت 
چنینی اشاره داشت: سقوط از ارتفاع، سقوط اجسام، ریزش 
آوار، سقوط بالابر و برق گرفتگی از جمله حوادثی که در 

بخش ساختمان از فراوانی بیشتری برخوردار بوده و همگی 
ناچیز  هزینه  و صرف  ابتدایی  ایمنی  مقررات  رعایت  با 
قابل پیشگیری است که در این بخش می توان به نصب 
حفاظ های موقت درسمت پرتگاه، مهارکردن بالابرهای 
حمل مصالح، استفاده اجباری از لوازم حفاظت فردی و 
رعایت فواصل ایمنی کار در مجاورت خطوط و کابل های 

برق اشاره کرد.

گلستان
رئیس آتش نشانی گرگان خبر داد؛

سقوط کارگر ساختمانی در چاله آسانسور
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شرکت آب و فاضلاب استان لرستان

آگهی مناقصه عمومیآگهی مناقصه عمومی
شرکت آب و فاضلاب استان لرستان در نظر دارد مناقصات عمومی ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. لذا با توجه به اینکه کلیه مراحل برگزاری مناقصه 
اعم از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir صورت خواهد پذیرفت 
لازم است کلیه مناقصه گران واجد صلاحیت در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. 

تاریخ انتشار مناقصه در سامانه 1403/06/29 می باشد. 

مدت پیمان مبلغ تضمین ) ریال(برآورد اولیه ) ریال(عنوان پروژهردیف
) ماه(

محل تامین 
کدفراخوان در سامانهاعتبار

بهره برداری، نگهداری و تعمیرات تاسیات آب 1
2003001340000070عمرانی58.679.840.7642.933.992.03812شرب روستاهای شهرستان نورآباد

بهره برداری، نگهداری و تعمیرات تاسیسات آب 2
2003001340000071عمرانی48.091.704.6502.404.585.23312شرب روستاهای شهرستان چگنی

3
عملیات امداد انشعابات ، شبکه توزیع و خطوط 
انتقال آب و تاسیسات مرتبط در شهر نورآباد و 

شهرهای تابعه
2003001340000072جاری23.809.053.3261.190.452.66612

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت: از ساعت 12 ظهر مورخ 1403/06/29 لغایت ساعت 19 مورخ 1403/07/05 
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد قیمت: تا ساعت 19 مورخ 1403/07/17 

زمان بازگشایی پاکات: ساعت 9 صبح مورخ 1403/07/18 
زمان اعتبار پیشنهاد قیمت : ساعت 9 صبح مورخ 1403/10/17. 

نوع تضمین ضمانتنامه بانکی مطبق آخرین بخشنامه تضامین یا فیش واریز وجه 
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکات )الف(: 

آدرس: خرم آباد - میدان 22 بهمن - بلوار ولیعصر )عج( - خیابان شهید شفیع پور )60( متری شمالی( - کدپستی: 6817855371 
تلفن 332258045 33224492 - 33222745 066 

اطلاعات سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه مرکز تماس 27313131 021 دفتر ثبت نام 88969737 021 - 021-85193768

 نوبت دوم

تجدید فراخوان عمومی
 شهرداری بندر چابهار در نظر دارد باستناد بند 3 مصوبه شماره 567 مورخ 1403/04/28 شورای اسلامی شهر چابهار 

نسبت به سرمایه گذاری با موضوع  مشارکت در ساخت و بهره برداری و تحویل کافه کتاب پارک صدف   اقدام نماید.
- متقاضیان واجد شرایط از تاریخ 1403/07/02 لغایت 1403/07/07 مهلت دارند با واریز مبلغ 1/000/000 ریال به 
حساب 3100000025003 بنام شهرداری بندر چابهار نزد بانک ملی جهت دریافت اسناد و آگاهی از شرایط خصوصی آن 

بصورت حضوری به واحد حقوقی شهرداری اقدام نمایند .
- مهلت ارائه پیشنهادات بصورت فیزیکی تا تاریخ  1403/07/09 میباشد.

- سپرده شرکت در فراخوان مبلغ .1.400.000.000  ریال میباشد که طی ضمانتنامه بانکی معتبر در قبال شهرداری 
چابهار یا طی فیش واریزی بحساب 3100001629001 سپرده شهرداری چابهار نزد بانک ملی واریز گردد.

- شهرداری در رد یا قبول پیشنهادات مختار است.
- به پیشنهادات مخدوش ، مشروط ، ناخوانا و فاقد سپرده ترتیب اثر داده نمیشود.

- سپرده نفرات اول ، دوم و سوم تا زمان عقد قرارداد نگهداری و در صورتی که برنده از تاریخ افتتاح پاکات ظرف مدت 7 
روز جهت عقد قرارداد مراجعه ننماید سپرده وی به نفع شهرداری ضبط و با نفر بعدی قرارداد منعقد میگردد و الباقی پس 

از افتتاح پاکات عودت داده میشود.
- جلسه افتتاح پاکات سه شنبه مورخ 1403/07/10 در محل سالن کنفرانس شهرداری بندر چابهار میباشد.

- پیشنهادات باید در سه پاکت الف : فیش سپرده شرکت در فراخوان – فیش خرید اسناد ب: ) اسنادومدارك ،اساسنامه 
شرکت ، آخرین تغییرات هیئت مدیره و تصویر شناسنامه و کارت ملی اعضاء هیئت مدیره و مدیر عامل برای اشخاص 
حقوقی ، مشخصات سجلی برای اشخاص حقیقی ، امضاء نمونه قرارداد وشرایط خصوصي و کلیه مدارک موجود در اسناد 

(   ج :) برگ پیشنهادات با امضاء(  كلیه پاكات مهر وموم به حراست شهرداري تحویل گردد.
- متقاضیان اقرار مینمایند که مشمول قانون منع مداخله کارکنان دولت نمیباشند .

- سرمایه گذاری که علاوه بر داشتن شروط لازم ، توانایی فنی و مالی در مقابل هزینه های اجرای پروژه ، سنوات کمتری 
را جهت بهره برداری را پیشنهاد دهد برنده اعلام میگردد.

- جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره های ذیل تماس حاصل نمایید:
واحد حقوقی: 

 35323780-054

 شهرداری بندر چابهار

شهرداری بسطام در نظر دارد بر اساس مجوز شماره 162 مورخ 1403/05/29 شورای اسلامی 
شهر بسطام نسبت به فروش دو قطعه زمین از املاک مازاد بر نیاز شهرداری از طریق مزایده 
عمومی به بالاترین قیمت پیشنهادی اقدام نماید.لذا متقاضیان می توانند جهت اطلاع از شرایط 
 مزایده، دریافت اسناد و شرکت در مزایده به سامانه تدارکات الکترونیک دولت )ستاد( به آدرس

 www.setadiran.ir مراجعه نمایند.
زمان دریافت اسناد تجدید مزایده: از روز دوشنبه 1403/07/02 تا روز یکشنبه 1403/07/08 

آخرین مهلت بارگذاری مدارک و پیشنهاد قیمت: ساعت 18 روز چهارشنبه 1403/7/18 
میزان و نوع تضمین شرکت در مزایده برابر 10 درصد مبلغ ملک بر اساس قیمت کارشناسی 
برای هر ملک به صورت جداگانه در قالب فیش واریزی به حساب سپرده شماره 3100000152005 

نزد بانک ملی بسطام و یا ضمانت نامه بانکی به نام شهرداری بسطام واریز گردد.
زمان گشایش پاکت ها و محل تشکیل کمیسیون تجدید مزایده: روز پنجشنبه مورخ 1403/07/19 

راس ساعت 8 در محل شهرداری بسطام
متقاضیان جهت کسب اطلاعات بیشتر می توانند به واحد املاک شهرداری بسطام مراجعه و یا به 

شماره تلفن 32525020-023 تماس حاصل فرمایند.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/07/02  
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/07/07

 آگهی تجدید مزایده عمومی آگهی تجدید مزایده عمومی
 شهرداری بسطام شهرداری بسطام

 سید محمد جعفر حسینی- شهردار بسطام

 نوبت اول

مدیرعامل چادرملو:
مشکل کمبود برق مجتمع صنعتی چادرملو 

مرتفع شد 
مدیرعامل چادرملو از رفع مشــکل برق مجتمع صنعتــی چادرملو با 

تدابیر اتخاذ شده در سال جاری خبر داد.
به گزارش خریدار به نقــل از روابط عمومی شــرکت معدنی و صنعتی 
چادرملو، امیرعلی طاهرزاده با اشــاره به اهمیت مشــارکت بنگاههای 
اقتصادی در توســعه کشــور به عنوان یک تکلیف اجتناب ناپذیر ملی 
افزود: پیش نیاز توســعه پایدار بیش از پیش نیازمند تامین زیرساخت 
هاســت که عدم توجه به آن می تواند سرعت توســعه کشور را کاهش 
دهد. از این رو مدیران شرکت چادرملو با اعتقاد راسخ به اهمیت اقتصاد 
غیرنفتی بر مبنای فرمایشات موکد مقام معظم رهبری، سرمایه گذاری 
های قابل توجهی در تامین برق، آب و لجســتیک به عمل آورده است تا 

بتواند زیرساخت های مورد نیاز خودش را مرتفع کند.
وی از جمله مهمترین زیرســاخت ها را تامین برق به عنوان یک چالش 
اساسی درکشور عنوان کرد و گفت: ، چادرملو در حال حاضر دارای یک 
واحد نیروگاه سیکل ترکیبی ۵۰۰ مگاواتی است و جهت پایداری برق 
مورد نیاز خود نسبت به اجرای واحد دوم نیروگاه سیکل ترکیبی جدید 
با ظرفیت ۵۴۶ مگاوات اقدام کرده است که فاز اول گازی آن با ظرفیت 
۱۸۳ مگاوات را امسال و قبل از پیک مصرف برق در تاریخ ۳۱ خرداد ماه 

وارد مدار نمود.
مدیرعامل چادرملو اظهار کرد: فــاز دوم این نیروگاه خود تامین تا چند 
روز آینده وارد مدار خواهد شد. این اقدام که با توان پیمانکاران داخلی 
با تکنولوژی و تامین قطعات بومی سازی ساخت صنعتگران کشورمان 
طی ۹ ماه در فاز یک به ســرانجام رســید رکوردی کم سابقه است و به 
واســطه اجرای این دو فاز مجموعاً ۳۶۶ مگاوات بــرق تامین می گردد 
بنابر این شرکت چادرملو در ســال های آتی نیز با قطعی برق در بخش 

تولید مواجه نخواهد بود.
وی همچنین تصریح کــرد: گــروه چادرملو جزء معــدود واحدهای 
فولادی می باشد که امســال روند تولید فولاد خود را حتی در تابستان 
متوقف نکرد و نزدیک به ۱۰ درصد نســبت به برنامه اعلامی به سازمان 
بورس کشــور فراتر رفت و امیدواریم در ســال جهش تولید با همت و 
تلاش تمامی پرسنل همچون دو سال گذشته بتوانیم رکوردهای تولید 

در بخش فولاد را ارتقاء دهیم .

اهمیت معدن در اقتصاد غیرنفتی ایران
طاهرزاده با بیــان اینکه یکی بخش معدن و صنایع معدنی به واســطه 
مزیت های نســبی از جمله ذخایر آهن ، نیروی انســانی ، دسترسی به 
آبهای آزاد و منابع انرژی از بخش هایی اســت که مــی تواند در اقتصاد 
غیرنفتی موثر واقع شود اســت افزود: سال گذشــته در زنجیره فولاد 
کشــور بالغ بر هشــت میلیارد دلار صادرات غیرنفتی داشتیم، لذا باید 
به این زنجیره به عنوان یــک اقتصاد غیرنفتی توجه ویژه داشــت کما 
اینکه مجموعه چادرملو به عنوان یکی از پیشــرانان توسعه ملی کشور 
در بخش معدن و صنعت همسو با سیاست های نظام جمهوری اسلامی 
ایران با اتکا بر دو رکن اصلی تولید و توسعه هوشمند و هدفمند در جهت 
تکمیل زنجیره فولاد کشــور از اکتشاف ، اســتخراج ، فرآوری معدنی ، 
تولید گندله ، تولید آهن اسفنجی و فولاد گامهای ارزشمندی برداشته 

است.

مدیر عامل شــرکت معدنی و صنعتی چادرملو در ادامه یادآوری کرد: 
شرکت چادرملو، پذیرفته شده در سازمان بورس کشوردر سال ۱۴۰۲ 
رتبه دوم به لحاظ تولید کنسانتره کشور و رتبه ۶ کشور در تولید گندله 
، رتبه ۵ کشــور در تولید آهن اســفنجی و رتبه ۷ در تولیــد فولاد را به 
خود اختصاص داد و تقریبا ۱۷ درصد مواد اولیه فولاد کشــور در بخش 
کنسانتره را از کارخانه چادرملو تامین کرده است. که این را از افتخارات 

خود می دانیم.

آغاز همکاری مشترک بانک دی و فوتبال استقلال
بانک دی میزبان مدیرعامل و مدیران تیم فوتبال استقلال تهران شد.

به گــزارش روابط عمومــی بانــک دی؛ در دیدار اســماعیل جلیلی، 
سرپرست و رئیس هیأت مدیره این بانک، با فرشید سمیعی، مدیرعامل 

باشگاه استقلال، زمینه های همکاری مشترک طرفین بررسی شد.
در این دیدار به زمینه های تعیین بانــک دی به عنوان بانک عامل برای 
صدور »اســتقلال کارت هــواداری« و ارائه خدمات بانکــی و مالی به 

هواداران استقلال و تعامل دوجانبه طرفین پرداخته شد.
گفتنی اســت بانک دی در ســالیان گذشــته حامی اصلی تیم ملی 
والیبال ایران برای تحقق رؤیای ۵۲ ساله و صعود به المپیک ۲۰۱۶ 

برزیل بوده است.
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سرمایه
روزنامه اقتصادی صبح ایران

www . K H A R I D A A R O N L I N E . i r

kharidaar.ir@gmail.com

لزوم مشخص شدن برنامه دولت چهاردهم برای مسکن

۵۱ درصد مردم تهران قدرت خرید خانه 
متری ۸۸ میلیون تومانی را ندارند

خریــدار  آخرین گــزارش بانــک مرکزی از 
تحولات بازار مســکن شــهر تهــران، از افزایش 
متوسط قیمت هر مترمربع مسکن به ۸۸ میلیون 
تومان خبــر می دهد. این درحالی اســت که ۵۱ 
درصد خانوارهای تهرانی، مســتاجرند که علاوه 
بر تحمل تــورم ۴۵ درصدی اجاره بهــا، باید ۴۸ 
سال هم در انتظار خرید خانه باشند. برنامه دولت 
چهاردهم برای حل معضل مســکن مستاجران 

پایتخت چیست؟
مســکن، در ســال های اخیر تبدیل بــه معظلی 
بــزرگ برای تمــام مردم شــده اســت. آمارها، 
گواه این اتفاق هســتند. خرید خانــه برای مردم 
تبدیل به رویایی شده اســت که احتمال دارد در 
طول زندگی شــان به آن دســت نیابند. براساس 
گزارشی از وزارت راه و شهرســازی، مردم ایران 
برای خرید خانه باید ۴۸ ســال در انتظار باشند. 
۴۸ سال انتظاری که نتیجه سیاست های اشتباه، 
رکود تولید مســکن و تورم مسکن است. براساس 
گزارش جدید بانک مرکزی از »تحولات معاملات 
بازار مسکن شــهر تهران در مرداد ۱۴۰۳« نشان 
می دهد متوســط قیمت یــک مترمربع زیربنای 
واحد مســکونی معامله شــده در شــهر تهران، 
۸۸میلیون و ۵۰۰هــزار تومان اســت. این عدد 
نسبت به ماه مشابه ســال قبل، ۱۶.۸درصد رشد 
داشته اســت. از دیگر ســو، طبق امار رسمی که 
۵۱درصد خانوارهــای تهرانی، مســتاجرند که 
علاوه بر تحمل تورم ۴۵درصــدی اجاره بها، باید 
۴۸ ســال هم در انتظار خرید خانه باشند. برنامه 
دولت چهاردهم برای خانه دار کردن مستاجران 

پایتخت چیست؟
آمار متقضیان نهضت ملی مســکن و به طور کلی 
مســکن های حمایتی، پیــام مهمــی را مخابره 
می کند. براســاس گزارش مرکــز پژوهش های 
مجلس شورای اسلامی، از ۷ میلیون نفر متقاضی 
مســکن ملی در دولت ســیزدهم، ۵ میلیون نفر 

در بررسی های اولیه و ۱.۸میلیون نفر در بررسی 
نهایی، حائز شرایط دریافت مسکن حمایتی اعلام 
شدند. اولین شــرط ثبت نام در طرح مسکن ملی 
این است که شــخص متقاضی و افراد تحت تکفل 
وی نباید از ۱ فروردین ۱۳۸۴ به بعد هیچ خانه  یا 

زمینی به نامشان زده شده باشد.
روند ثبت نام این طرح، آمــار جدیدی را از افرادی 
که صاحب خانه نیستند را نشان می دهند. براین 
اســاس، بیش از  ۵ میلیون خانوار مسکن ملی در 
کشور وجود دارد که در ۱۹ ســال اخیر، موفق به 
خرید خانه نشــده اند. همچنین، براساس گفته 
نورزوی، مدیر کل دفتر اقتصاد دولت ســیزدهم، 
در اردبهشت ماه امســال، ۵۱ درصد خانوارهای 
تهرانی، مستاجرند. همچنین سالانه حدود ۵۰۰ 
هزار ازدواج در کشور ثبت می شود که این آمار به 
معنای افزایش تقاضای مسکن در کشور است. به 
جز ازدواج ها، طلاق هم می تواند تقاضای مسکن 
در کشور را بالا ببرد. بنابراین آمار می توان مدعی 
شــد درصد قابل توجهی انباشــت تقاضا در بازار 

مسکن وجود دارد.

۵0 درصد هزینه ها فقط برای مسکن
مسکن، ســهم عمده ای را در ســبد هزینه های 
خانوار دارد. این ســهم هم برای صاحبان مسکن 
ملکی و هم برای مســتاجران اســت؛ اما اقتصاد 
تورمی، شــرایط را برای مســتاجران ســخت تر 
می کند. گــزارش شــاخص های اقتصادی کلان 
مرکز آمار ایــران حاکی از ســهم ۳۸.۱ درصدی 
مسکن، در ســبد هزینه خانوارهای ایرانی است. 
این عدد در شهر تهران به ۵۰.۸ درصد هم رسیده 
است. یک خانواده تهرانی بیش از نیمی از درآمد 
سالانه خود را صرف هزینه مســکن می کند. اگر 
این خانواده مســتاجر باشند، نیمی از درآمد خود 
را از دســت می دهند، بدون آنکه امکان پس انداز 
برایشان وجود داشته باشد. گزارش بانک مرکزی 

از تحولات بازار مســکن از تــورم ۴۵درصدی در 
شهر تهران و ۴۹درصدی در تمام مناطق شهری 
کشــور، خبر می دهد.مقایسه ســهم مسکن در 
ســبد هزینه های خانــوار ایرانی با اســتاندارد 
جهانی؛ نشــان از فاصله معنادار هزینه ایرانی ها 
با اســتانداردهای جهانی دارد. دفتر اسکان بشر 
سازمان ملل متحد، هبیتات، ایدئال هزینه برای 
مسکن را ۳۰ درصد اعلام کرده است، درحالی که 
این عدد در مناطق شــهری ایــران، ۳۸.۱درصد 
است. متوسط سهم مســکن در سبد هزینه های 
خانوارهای کشــورهای عضو ســازمان همکاری 
اقتصادی و توســعه )OECD(، ۲۳ درصد است. 
مردم کشورهای عضو اتحادیه اروپا، ۲۳.۹ درصد 
و  خانوارهای کشورهای حوزه یورو، ۲۳.۶ درصد 
برای مسکن هزینه می کنند. نمودار پایین، سهم 
مسکن در سبد هزینه های خانوارهای کشورهای 

مختلف با ایران را مقایسه می کند.
آنچه کــه آمارها نشــان می دهــد، قیمت بالای 
مسکن است که شرایط نامناســبی را برای مردم 
ایجاد می کند. مــردم ایران، علاوه  بر ۴۸ ســال 
انتظــار برای خریــد خانه، با تــورم ۴۹درصدی 
اجاره بها هم روبه رو هســتند. از سوی دیگر، چون 
اجاره بها پرداخت می کننــد؛ امکان پس انداز هم 
ندارند. همان طور که پیش از این هم اشــاره شد، 
در تهران بیــش از ۵۰ درصد ســبد هزینه های 
خانوار، متعلق به مســکن اســت. مــردم برای 
پرداخت این هزینه، باید از سایر هزینه های خود 
صرف نظر کنند. به طور کلی قیمت بالای مسکن، 
زندگی را برای مردم ایران ســخت کرده اســت و 

قدرت خرید خانه را از آن ها گرفته است.
در این شــرایط، دولت تــازه نفــس چهاردهم، 
برای حل معضل مســکن چه برنامه ای دارد؟ آیا 
سیاست های اشــتباه دولت های گذشته را ادامه 
می دهد یا با اتخاذ روش صحیح واگذاری زمین، از 

بحران مسکن می کاهد؟

چادرملو

دی

دبیرکل مجمع کشورهای صادرکننده گاز:
 تلاش وزیر نفت ایران برای ارتقای گفت وگوها 

در زمینه امنیت انرژی ستودنی است
دبیــرکل مجمع کشــورهای صادرکننده گاز در نامه ای به »محســن 
پاک نژاد« وزیر نفت ایران نوشــت: تعهــد وزیر نفت ایــران به ارتقای 
گفت وگوهــا در زمینــه گاز طبیعی و امنیــت انــرژی در چارچوب 
جی ئی سی اف ستودنی اســت و با اهداف مجمع دارای هماهنگی کامل 

است.
»محمد حامل« که شهریورماه برای دیدار با وزیر نفت ایران و برگزاری 
جلسات هماهنگی بیست و ششمین اجلاس وزارتی مجمع کشورهای 
صادرکننده گاز به تهــران آمده بــود، در نامــه ای از میهمان نوازی و 
اقدام هــای لازم برای برگزاری بیســت و ششــمین اجــلاس وزارتی 

جی ئی سی اف قدردانی کرد.
در متــن نامه محمــد حامل خطاب به محســن پاک نــژاد، وزیر نفت 

جمهوری اسلامی ایران آمده است:
بدین وســیله مراتب قدردانی صمیمانه خود به جهت اســتقبال گرم و 
میهمان نوازی ســخاوتمندانه جنابعالی از اینجانــب و هیات همراه در 

طول دیدار از تهران را تقدیم می دارم.
در ادامه نامــه تاکید شــده، از دیــدار و گفت وگوی مفیــد پیرامون 
موضوع های مشــترک مورد علاقه به ویژه در خصوص اقدام های لازم 
برای برگزاری بیست و ششــمین اجلاس وزارتی جی ئی سی اف تشکر 

می کنم.
دبیرکل مجمع کشــورهای صادرکننده گاز در ادامه نامه خودنوشت: 
همچنین از تیم وزارت نفت ایران به ویژه آقای »اســدزاده« معاون امور 
بین الملل و بازرگانی، و دکتر »افشــین جوان« سرپرســت نمایندگی 
جمهوری اســلامی ایــران در هیــات اجرایــی، به خاطــر همکاری 
ارزشمندشــان برای برنامه ریزی اجرای هرچه بهتــر این رویداد مهم، 

صمیمانه تشکر می کنم.
وی نوشــت: اجلاس وزارتی پیش رو رویدادی کلیدی است و اطمینان 
دارم بــا رهبــری توانمند جمهوری اســلامی ایــران، به نحو بســیار 

موفقیت آمیزی برگزار خواهد شد.
دبیرکل مجمع کشــورهای صادرکننده گاز ادامه داد: تعهد وزیر نفت 
ایران به ارتقای گفت وگوهــا در زمینه گاز طبیعــی و امنیت انرژی در 
چارچوب جی ئی ســی اف ســتودنی اســت و با اهداف مجمــع دارای 

هماهنگی کامل است.
حامل افزود: بار دیگر از حمایت مســتمر جنابعالی تشــکر کرده و در 
انتظار برگزاری بیســت و ششــمین اجلاس وزارتی مجمع در تهران 
هســتم و اطمینان دارم به تقویت همکاری ها میان کشــورهای عضو 
مجمع خواهد انجامید.بیست و ششمین اجلاس وزارتی جی ئی سی اف 
با حضور وزرای نفت و انرژی کشــورهای عضو طی روزهای ششــم تا 

هشتم آبان در تهران برگزار خواهد شد.

انرژی  روزنامه سراسری صبح ایران
صاحب امتیاز: امیر موسی کاظمی

مدیرمسوول: دکتر مریم کاظمی
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان لبافی نژاد
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پرستی بیمه میهن شد محمودی آذر، عهده دار سر
در پی استعفای آقای سیدهادی شیخ الاسلامی از ســمت خود، هیأت مدیره شرکت بیمه 
میهن، ضمن قدردانــی از خدمات ارزنده ایشــان، اعلام کرد تا زمــان انتخاب مدیرعامل 
منتخب و طــی مراحــل اداری مربوط به آن مطابق اساســنامه شــرکت، آقــای مهدی 
محمودی آذر که ریاســت هیأت مدیره را نیز برعهده داشــته و دا رند، به عنوان سرپرست، 
عهده دار مدیریت شــرکت خواهند بود.بیمه میهن با تأکید بر تــداوم تعهدات خود به ارائه 
خدمات با کیفیت به مشتریان و و پیشبرد اهداف و منافع ذینفعان، خاطرنشان می کند که 
جزئیات مربوط به انتخاب مدیرعامل جدید به زودی از طریق مجاری رسمی اطلاع رسانی 

خواهد شد.


